
1 Friday, 30 September 2022 

2 (10 . 00 am) 

3 LADY SMITH : Good morning . 

4 

5 

6 

7 

We return to our evidence in the foster care and 

boar ding- out case study, the last tranches of evidence 

for this week . I think we begin with a witness wh o ' s 

ready; is that right? 

8 MS INNES : Yes , my Lady . 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

The first witness remains anon ymous and has c hosen 

the pseudonym ' Susan '. ' Susan ' and her husband were 

foster carers for Glasgow City Council , I think from 

about 1991 up until 2015 or thereabouts . 

An applicant with the pseudonym ' Linda ' was i n 

f oster care with ' Susan ' and her husband from around 

2008 to early 2015 . ' Linda ' s ' statement was read in 

yesterday, Day 329, 29 September 2022 , and Glasgow City 

Council is the responsible authority . 

18 LADY SMITH : Thank you very much . 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

' Susan ' ( sworn) 

LADY SMITH : ' Susan ', you ' ll see the microphone is switched 

A. 

on , the red l ight ' s now showing . Could I ask you to do 

your best to stay in a good position for the microphone , 

because we need to hear you through t h e sound system. 

(Witness nods) 

25 LADY SMITH : The red folder is there on the desk because it 

1 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 A. 

has the typed version of your statement in it , but we ' ll 

also bring it up on the screen in front of you and go to 

the different parts of it we need to discuss with you . 

Otherwise , ' Susan ', could I say at the outset that 

I do understand that it ' s difficult coming into public 

and being asked to talk about events that happened in 

your home life quite a while ago now and that you know 

you ' re facing possibly some difficult questions that we 

have to ask you . 

(Witness nods) 

11 LADY SMITH : Help me , if you can , to do the best I can to 

12 

13 

14 

15 

16 

make the process as straightforward for you as possible. 

If you need a break at any time, that ' s fine . Or if 

there ' s anything else that I can do to help you give 

your evidence as clearly and carefully as possible, do 

let me know . 

17 A . Okay . 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

LADY SMITH : ' Susan ', one thing I need to make sure you 

understand before you start is that you ' re here to give 

evidence at a public inquiry . This isn ' t a court 

setting, but you are giving evidence in public , 

a transcript is being made , and it ' s important you 

understand that your evidence could be relied on outside 

the Inquiry and can certainly be consulted by anybody 

outside the Inquiry . 

2 



1 A . (Witness nods) 

2 LADY SMITH : In these circumstances , I need to warn you that 

3 

4 

5 

if you ' re asked any questions the answers to which could 

incriminate you , you don ' t have to answer them . You ' re 

not obliged to do so . Do you understand that? 

6 A . Yes , I understand . 

7 LADY SMITH : Thank you . 

8 

9 

If you ' re ready , ' Susan ', I ' ll hand over to 

Ms Innes . Is that a l l right? 

10 A . Yes , that ' s fine , thank you . 

11 LADY SMITH : Thank you . 

12 

13 MS INNES : 

Questions from Ms Innes 

' Susan ', we understand you were born in 1962? 

14 A . Yes , that ' s correct . 

15 Q . I ' m going to refer first of all to your statement, which 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

we give the reference WIT-1-000001043 and I ' m goin g to 

start by asking you to look at the very end of the 

statement , the last page , page 52 . 

At paragraph 258 we see that it says there : 

" I have no objection to my witness statement being 

published as part of the evidence to the Inquiry . 

I believe the facts stated in this witness statement are 

true ." 

I think you signed the statement electronically on 

27 July of this year , 2022 . Is that right? 

3 



1 A . Yes , that ' s correct . 

2 Q . Okay , thank you . If we can go back to the beginning of 

3 

4 

your statement , please , at paragraph 2 you tell us that 

you started fostering in 1991 . 

5 A . Yes , that ' s correct . 

6 Q . And you were a foster carer for over 20 years , I think? 

7 A . Yes , it was , yeah . 

8 Q . You say that your mum was a foster carer and you learnt 

9 about fostering through her? 

10 A . That ' s correct , yes . 

11 Q . When you were growing up , were there foster children in 

12 the house? 

13 A . Yes , there was , there were foster kids there , yes . 

14 Q . I see . Then you talk about meeting your husband and you 

15 

16 

17 

18 

say that you thought fostering would be a good way to 

help children and you say that you got married when you 

were 29 . Did you start fostering as soon as you got 

married or pretty shortly thereafter? 

19 A. It might have been about -- we went through the training 

20 

2 1 

22 

obviously for about a year, so we weren ' t married that 

l ong til l we started fostering because we had already 

been going through now all the training and ... 

23 Q . Why was it that you decided to start fostering? 

24 A . I j ust thought , as you say, it was -- my mum done it 

25 and -- with the foster kids and myself and my husband 

4 



1 

2 

3 

4 

5 

couldn ' t have any kids of our own, so obviously we 

decided then we would foster kids , you know what I mean , 

because I called the other kids of my mum ' s my foster 

sisters and things , so that ' s why we decided to actually 

foster . 

6 Q . Did you work at all during the time that you were 

7 a foster carer or were you 

8 A . No , not at the beginning because both myself and my 

9 

10 

11 

12 

husband, we were emergency foster carers at the very 

beginning of fostering , which means you ' re on call for 

24 hours a day . So obviously you can get a call at any 

time , day and night , that they were bringing a chi l d . 

13 Q. Okay . So was your husband not working outside the home 

14 either? 

15 A. Not at that time , no . 

16 Q. Did there come a point during the time that you were 

17 

18 

foster carers that either you or your husband worked 

outside the h ome? 

19 A . My husband did periodically, yeah . 

20 Q . I ' m just trying to get a sense of, you know, we ' re going 

2 1 

22 

23 

to go on to talk about the household . So when you say 

periodically, can you remember roughly when he started 

working outside the home? 

24 A . No , to tell the truth, no . It was a few years anyway, 

25 a good few years , because both of us were there together 

5 



1 

2 

3 

when we done emergency , which was for roughly I t hink 

maybe about four , five years , four years , something like 

that . 

4 Q . Then you say he worked periodically out of the home , so 

5 were there times when he wasn ' t working? 

6 A . Yeah , we done everything together, yeah . 

7 Q. You also tell us in your statement that your husband had 

8 a stroke at some point? 

9 A . He did , yes . 

10 Q. When was that? 

11 A . 2015 , I think . Yeah , 2015 I think it was . 

12 Q . Okay , right . We ' l l come back to that when we come to 

13 that part of your statemen t . 

14 A . Right . 

15 Q . If we look down to paragraph 4 , you talk about the 

16 

17 

process that you ' ve already mentioned , that it took 

about a year to go through the process . 

18 A. Mm- hmm . 

19 Q . You talk about t h em checking the house . So did you 

20 

2 1 

apply to -- would it have been Strathclyde Region at the 

time? 

22 A . Yeah , Glasgow City Council , yes , uh-huh . 

23 Q . Did social workers come out and check the house a n d --

24 A . Oh yes . They obviously came out -- not obviously to 

25 check your house , but they came out to speak to you 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

about fostering and did you understand what fostering 

was about, and as I said in that , basically to let me 

know that it wasn ' t a way -- because we wouldn ' t have 

kids of our own - - to fast - track adoption , which we had 

said it ' s not something we wanted to do was adopt, 

that ' s why we were talking about fostering . 

LADY SMITH : ' Susan ', you j ust said they didn ' t come to 

check your house . Did they look at the accommodation 

that you provided the foster children? 

10 A . Sorry, I thought you meant right at the initial when 

11 

12 

13 

14 

they just come out to talk to you to see about 

fostering . They ' re not checking your house then , but 

obviously once you said yes, this is what I want to do , 

then the whole process then starts , sorry . 

15 LADY SMITH : You were talking about a stage when really they 

16 come to give you information . 

17 A . Yeah , they ' re only corning to give you information . It ' s 

18 

19 

just that you ' re enquiring about it , they ' re corning out 

to tell you a bit about --

20 LADY SMITH : At that stage you hadn ' t decided you wanted to 

2 1 commit to being fosterers? 

22 A . Exactly , yes . Sorry about that . 

23 LADY SMITH : No need to apologise . 

24 MS INNES : You say that they spoke to you about how 

25 f ostering wasn ' t a gateway to adopting? 

7 



1 A . Yes . 

2 Q . Do you know what they meant by that? 

3 A . Basically that if say I got a child in that was maybe 

4 

5 

6 

7 

8 

a young child, a baby or whatever it may be , that not to 

think just because it came to live with you that you 

could adopt that chi l d , because that ' s not what 

fostering was about . I ' m not saying it doesn ' t happen, 

but ... 

9 Q . Okay . 

10 A . And I explained to him no, I ' m sorry , but that ' s not 

11 what we wanted or we wouldn ' t be fostering . 

12 Q . Over the page at page 2 and paragraph 5 you talk about 

13 

14 

15 

going on training camps with other foster parents . 

I wonder if you can explain what you mean by training 

camps . Was this a residential course or --

16 A . You would go to like -- they would have it in like 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

social work places , like it could be offices in like 

a meeting room or whatever it may be . Basically there 

you would do things like scenarios , you know, things 

like that , with other obviously the other carers that 

were there were going through the process to become 

a foster carer as well , so it was going through 

processes of maybe talking about maybe a child coming in 

with difficulties , maybe child abuse , whatever it may 

be , sexual abuse , so obvi ously we ' d do scenarios like 

8 



1 

2 

3 

4 

that . They would have maybe say myself as the child and 

then the other person would be the adult or and vice 

versa , and they kind of give you a scenario to help you 

like learn how to -- how you would cope with that . 

5 Q . Who was leading that training, was it social workers? 

6 A . Social work department , yeah . 

7 Q . Okay . You describe as the training as being really 

8 eye-opening for you , even although --

9 A . Oh yeah , definitely . Because for all my mum was 

10 

11 

a carer , that didn ' t mean to say I knew everything that 

went on with foster kids , do you know what I mean? 

12 Q . Okay . You talk about having training every week in that 

13 first year? 

14 A . Yeah . 

15 Q . And your husband also attended the training? 

16 A . Yeah . That was compulsory, both of you had to come . 

17 Q . This was all before you were approved as a foster carer 

18 or after? 

19 A . That ' s leading up to you to try and get approved . 

20 Q . Okay . Were the training sessions also part of your 

21 

22 

assessment , do you know , as in were social workers 

watching 

23 A . Oh , they were watching us as well , yeah , because they 

24 

25 

told you by the end of it that ' s no guarantee that you 

would be accepted as a foster carer . 

9 



1 Q . Okay . So were you conscious that they were looking out 

2 

3 

for your responses in the training to check whether you 

were a suitable foster carer or not? 

4 A . No , I just done what I was asked and just was myse l f . 

5 Q . Okay . You talk about the different types of training 

6 

7 

8 

that you had . If we go down to paragraph 8 you ta l k 

about I think getting training about discipline or 

managing children ' s behaviour . 

9 A . Yeah . 

10 Q . Is that right? 

11 You say you had training on how to restrain a child? 

12 A. Yeah . 

13 Q . You actually had to act that out , you say? 

14 A . Yeah , we acted that one out , yeah . 

15 Q. You say at paragraph 9 that you think you also got fact 

16 sheets and books? 

17 A . Fact sheets , yeah . 

18 Q . What were they like? What sort of information did they 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

have in them? 

A. Just it ' s hard to -- how would you describe -- like 

about kids that have been sexually abused, kids that ' s 

maybe been neglected, obviously some facts about kids 

with like alcohol syndrome -- is that what you call it? 

Yeah . And just basic things about fostering , do you 

know what I mean . Basically what was getting done in 

10 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

the meetings and what was getting said to us because it 

wasn't all acting all the time . I mean we did -- we 

spoke about things. They would give case scenarios , 

obviously no names mentioned or anything, but they woul d 

give scenarios of things that can happen because t hey 

didn ' t sugarcoat it . They didn ' t tell you it 's going to 

be this marvellous things . They did explain things that 

can happen . 

9 Q . Okay . Can you remember if you had a fostering handbook 

10 at any point? 

11 A . I can ' t think of that . 

12 Q . Okay . 

13 A . It ' s possible , but honestly -- I know we had a diary, we 

14 got diaries to keep . 

15 Q . Yes , we ' ll come back to that . But you can ' t remember 

16 

17 

the Local Authority giving you something called 

a handbook? 

18 A . I wouldn ' t like to say yes , because I honestly can ' t 

19 remember . 

20 Q . Okay , that ' s fine . If we go over the page , at 

2 1 

22 

23 

24 

paragraph 10 you say that this training continued all 

the time . It was monthly once you started fostering , in 

the first year I think after you started fostering, you 

say? 

25 A . Yes . 

11 



1 Q . Was the training different at that point or was it along 

2 the same sort of lines as before? 

3 A . No , the -- we went every month where we would -- after 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

you start fostering , like you go every month . That was 

mostly more a get together with other carers to talk 

just to talk amongst yourselves , things like that, 

obviously other things were said , but the actual 

training that happened after that is training that was 

through l ike yourself . Like you would go to -- it coul d 

be in a hotel they were having it , like a foster care 

kind of -- and you would go like -- and that would be 

maybe about ... like the sexual abuse , the different 

things or children with maybe anger issues or -- how to 

cope with things . So that ' s what these things were . 

15 Q . Okay . 

16 LADY SMITH : The way you describe it , it sounds as much as 

17 anything like a support group, a mutual support group . 

18 A . Every month was a support group, yeah , that was the 

19 

20 

2 1 

word , yeah . But in between that we would get like 

separate training, if you know what I mean . I didn ' t go 

with all the other foster carers that I knew . It woul d 

22 be like would you call it like a conference or a --

23 LADY SMITH : A seminar? 

24 A . A what , sorry? 

25 LADY SMITH : A seminar? 

12 



1 A . Kind of thing, yeah , where you went and 

2 LADY SMITH : How often were those sessions? 

3 A . They would be round about monthly, yeah . 

4 LADY SMITH: Did you have to travel far to get to them? 

5 A . Oh , depending where they had it , yes . Biggest majority, 

6 yeah , you had to travel . 

7 LADY SMITH : Thank you . 

8 MS INNES : At that time it would have been Strathclyde 

9 

10 

Regional Council . Was it al l within Strathclyde, can 

you remember? 

11 A . Yeah , yeah , yes . 

12 Q . Okay . Then after that year at paragraph 11 you say that 

13 

14 

15 

the regular training stopped and it became more like 

a yearly conference thing, that ' s what you say in your 

statement? 

16 A . Well , you didn ' t get like the intense training and stuff 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

that you would get up to that because obviously you ' ve 

got to sit in front of a panel to say whether you are or 

you aren ' t , but after that you still obviously had 

this monthly support group to go to . Then you would 

have again someone would come my worker , you ' d get 

a link worker and they ' d come and say , " There ' s 

a training group for such-and-such, would you like to 

go? " And you would say " yes " or " no". 

25 Q . You describe the training at that point , after the 

13 



1 initial period, as being optional? 

2 A . Yeah . 

3 Q . Can you remember there being any training which was 

4 mandatory that you had to do? 

5 A . Well , for all they say it ' s optional , they really liked 

6 

7 

8 

9 

10 

it if you went . But it wasn ' t that they say -- prior, 

yeah, you had to go , you had no option . But once you ' ve 

kind of been fostering and things had settled down 

a bit , it was -- because that went on right all the way 

through for 20-odd years . 

11 Q. Okay . So it was optional later on? 

12 A . Yeah . 

13 Q . Did there come a point when you had reviews of you as 

14 a foster carer? 

15 A. Yes . 

16 Q . So you go back to the panel again? 

17 A. Yes . 

18 Q . At the panel woul d they check if you ' d done training? 

19 A. Yes, they could check what training sessions you had 

20 been to and what you hadn ' t . 

2 1 Q . Did you carry on doing the optional training --

22 A. Yes . 

23 Q . -- was that something that you took up? 

24 A . Yeah , I did . 

25 Q . Why did you go to the training? Why did you think it 

14 



1 would be a good thing to do? 

2 A . Because I wanted to understand how to do basically my 

3 job right . 

4 Q . Okay . You say I think that your husband didn ' t attend 

5 the later optional training? 

6 A . No , he didn ' t . 

7 Q . Why not? 

8 A . It ' s just the type , he ' s just a quiet person . He did 

9 

10 

11 

12 

13 

away at the beginning, but where we ' re talking about 

now, we ' re talking five maybe six years down the line 

kind of type thing , but he did come away at the 

beginning, he came to everything he was expected to as 

well . 

14 Q . At the reviews that you went to, you know, we talked 

15 

16 

17 

about your discussions with your link worker , did 

anybody ever raise any issues about him not going to 

training? 

18 A . No . No . They just viewed it as that I was actually the 

19 main carer . 

20 Q . Okay . At paragraph 12 you say that you changed to 

21 

22 

23 

24 

l ong- term fostering and you tell us about that in your 

statement in a moment which we ' ll come back to . But you 

say at the point that you changed from doing I think the 

emergency caring 

25 A . Emergency, yes . 

15 



1 Q . -- to long- term caring there was additional training 

2 that you had to go through? 

3 A . Yes . 

4 Q . What was that about? 

5 A . To tell you the truth, it was more o r less the same as 

6 

7 

what you went through at the beginning, just the exact 

same . 

8 Q . You say it felt like a process the social work had to go 

9 through as opposed to you? 

10 A. Well, I felt that there was absolutely no need for it , 

11 

12 

13 

but obviously that ' s what I had to do because I had the 

kids and they took them away until this process went a l l 

through , which took nearly a year . 

14 Q . Okay . 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

If we move on in your statement to the fostering 

arrangements . 

First of all , as you say , you applied to do 

emergency foster care and you say that you said at the 

beginning that you couldn ' t take babies a nd as ked for 

children aged 4 to 16 or 17? 

2 1 A . Yeah . 

22 Q . You said you were also happy to do after care if a child 

23 was coming out of care? 

24 A . That's correct , yeah . 

25 Q . You describe that as being more like a housemother? 

16 



A. Yes . You were ... like what do you call that? Well , 1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

like a landlord , if you know what I mean , like they just 

live in your house but to me they were like my kids and 

they were over 16 . 

Q . What sort of ages would these children have been? 

A. They coul d be between 16 and up to 24 I think it was at 

the time . 

8 Q . Okay . And did you have many children staying with you 

9 on that basis or not? 

10 A . No . No . I think I only had . .. two . 

11 Q . Okay . You say that you couldn ' t take babies and you 

12 asked for children over four . 

13 A . Four . 

14 Q . Did you ever have younger children than four in your 

15 house? 

16 A . Yeah . When I was an emergency carer , yeah . We did 

17 

18 

19 

20 

obviously, if you ' re in an emergency the phone would go 

and they woul d be looking for somewhere obviously for 

maybe a baby to go and I think the youngest I had was 

a 16-, 18- month . 

21 Q . Okay . Did you have things like a cot or anything in 

22 your house so that you could accommodate --

23 A. They brought it . They would bring you maybe a travel 

24 

25 

cot . Obviously they would give you a payment to 

basically run out and buy clothes for a baby . But as 

17 



1 

2 

3 

4 

5 

a carer , because you knew you were emergency caring, you 

really didn ' t know . Most carers at that time would have 

a stock of clothes for different ages . I know I did, 

anyway . That I could always 

a 7 - year- old, I could always 

if it was 4 - year- o l d , 

especially nightwear . 

6 Q . Yes . 

7 

8 

9 

How did you feel about the social work placing 

children with you that were younger than you had asked 

for? 

10 A . Well , at the time I didn ' t bother . You ' re talking about 

11 

12 

13 

14 

15 

some wee kid that needed -- they needed somewhere . 

Because they woul d only ask me if they real ly, rea l ly 

needed to , obviously , and if I knew -- if they were 

ask ing me , then I knew that maybe there wasn ' t another 

carer available . 

16 Q. Okay . Did that happen often or not , that you had a baby 

17 or a younger child? 

18 A. I n the whole time I was emergency I think I had maybe 

19 three . 

20 Q. Okay . 

2 1 

22 

23 

At paragraph 14 you say : 

" It was a bone of contention as to whether I was 

employed or not by social work ." 

24 A . Yes . 

25 Q . "We never really knew ." 

18 



1 A . We never knew . 

2 Q . To this day you still don ' t know? 

3 A . No , still don ' t know whether I was , whether I wasn ' t . 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

Especially when it came to maybe like benefits or if you 

went to buy a sweet , things like that , they would say, 

" I don ' t see fostering here , it ' s not there as 

employment", so you say am I employed with you or am 

I not? Do I pay tax or do I not pay tax? You never 

real l y got a straight answer for that , so to this day 

I don ' t know . 

11 Q . You say particularly that you mentioned you couldn ' t 

12 sign on to get benefits , so would that be times - -

13 A . So you were entitled to sign on for benefits but the 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

benefit office then would say -- it ' s called job 

seekers ' allowance . So if you weren ' t actively looking 

for a job, which obviously we weren ' t because we had to 

be there , so then they would say , " Well , we can ' t give 

you money", so this is where all that stuff came in and 

that ' s when I would get o n to the phone to social work 

and say , "Well , what ' s happening here?" Because 

obviously my stamp ' s got to be paid somewhere from 

somebody, but you never really so all the years we 

never ever c l aimed the money that we were meant to get . 

24 LADY SMITH : When you say " stamp", you mean National 

25 Insurance? 

19 



1 A. National Insurance stamp, yeah, because now when you 

2 

3 

are - - I take it when you sign a (unclear) you get 

a stamp paid or something . 

4 LADY SMITH: Looking back, have you identified whether or 

5 not National Insurance contributions were paid for you? 

6 A. No . I take it I won ' t know that till I get a pension . 

7 I don ' t know . 

8 LADY SMITH : All right . Was any tax taken off you? 

9 A. Not that I ' m aware -- I don ' t know if they did , but 

10 

11 

12 

I never seen any tax , no . There was nothing on -- you 

know the little slip you get with the payments that said 

anything about tax . 

13 LADY SMITH : What did the slip have detailed on it? 

14 A. on the slip it would be obviously the name of the child, 

15 

16 

17 

what age and the payment and that would go down and then 

there would be a separate bit at the bottom for myself 

and for our payment . 

18 LADY SMITH : So there ' s an a llowance for the child? 

19 A. Yes , and also an allowance for --

20 LADY SMITH : For you and your husband? 

21 A. Yes . 

22 LADY SMITH : Thank you . 

23 MS INNES : I think you tell us on page 4 at paragraph 16 

24 

25 

that you mention that half for the child and half for 

your expenses is your understanding . 

20 



1 A . Yeah . 

2 Q . You say different age groups got different pay rates? 

3 A . That ' s correct , yeah . 

4 Q . Were you paid more for an older child? 

5 A . No , you were paid more for a younger child than you were 

6 for an o l der chi l d . 

7 Q . Okay . You say that you thought you were paid well? 

8 A . Yes . 

9 Q . That was what you fe l t , okay . You say that you didn ' t 

10 

11 

12 

get extra financial support for things like clothes and 

shoes , but there would be extra money for birthdays and 

Christmas? 

13 A . Yes . Once you get paid , everything ' s on you . It ' s 

14 

15 

just -- that 's your job, do you know what I mean , except 

for as you say for the birthday and for Christmas . 

16 Q . Okay . If we can just move back up, please , to 

17 

18 

19 

20 

paragraph 15 on this page, you talk there about 

emergency placements and you say that they would usually 

be for a week but sometimes could be for longer than 

that? 

21 A. Yeah . 

22 Q . When a child came to you on an emergency basis , had you 

23 any idea how long they were going to be with you? 

24 A . No . All different kids were different . All depending 

25 what they were actually there for . Some maybe were 

21 



1 

2 

3 

4 

waiting to move on to like temporary carers , which is 

the next stage . Some would be -- it would be just, 

"Mum ' s in hospital , she ' ll be out in a couple of days". 

So it al l depended . But it never lasted what they said . 

5 Q . It 

6 A. Always lasted longer . 

7 Q. Okay . You say in this paragraph that you didn ' t feel 

8 

9 

like you had a say as to whether you could say no to 

an emergency placement? 

10 A. You could say no , but I always felt that they pulled at 

11 

12 

your heartstrings for you not to say no , if you know 

what I mean . 

13 Q. Okay . 

14 A. My exact words were , " You ' re emotionally b lackmailing 

15 me " . 

16 Q. Okay . 

17 

18 

19 

If we go down to the bottom of page 4 in 

paragraph 18 you tel l us about different houses that you 

lived in over the time that you were fostering . 

20 A. Yes . 

2 1 Q . You describe the first f l at that you lived in as being 

22 i n a high-rise and you say you had two bedrooms? 

23 A. That ' s correct , yeah . 

24 Q. You say that you were given beds by the social work, so 

25 I ' m assuming there was one room for the foster 

22 



1 children - -

2 A . Yeah , yeah , yes . 

3 Q . -- and you and your husband had a room . You say you 

4 

5 

fostered there for three years and you had no less than 

three children at any one time? 

6 A. I had three , yeah . 

7 Q. Okay . So you always had three . Would they be related, 

8 these children? 

9 A . Oh , sorry . No , no , at the beginning you would maybe 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

only have one or it would be maybe two in the one 

family . There would be an odd occasion where it could 

be like there was two from one family and one from maybe 

another family , but what I can say is that they always 

made sure it was always that they could be put together . 

I mean they wouldn ' t put like a 10-year-old boy in with 

maybe two wee girls , things like that . 

17 Q . Okay , but they could be from different families? 

18 A. Yes . 

19 Q . Could you have three from three different families? 

20 A. No . 

21 Q . So it tended to be , from what you ' ve said, two from one 

22 family and one from another? 

23 A . Yeah , yeah . The biggest majority at the time I would 

24 

25 

only have maybe one to two at a time . One of the times 

I had actually three , but I had them for -- as emergency 
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1 

2 

3 

for a good long time . 

LADY SMITH : When you were in 

ever have more than three at a time? 

Flats did you 

4 A . No , no , no , because I onl y had the one bedroom . 

5 LADY SMITH: Thank you . 

6 MS INNES : Then you say that you moved house and at this 

7 house you had a four-bedroomed house ; is that right? 

8 A . That ' s right . 

9 Q . You l ived there for about six or seven years? 

10 A . (Witness nods) 

11 Q . Obviously you and your husband had a bedroom. How were 

12 

13 

the other three bedrooms used? Were they all for foster 

children? 

14 A . Yes . 

15 Q . You say that you think you went up to four children 

16 then? 

17 A . I did , yeah . 

18 Q . Again at this point were you doing -- were you still 

19 

20 

doing the emergency foster care when you moved into t h e 

house? 

2 1 A . No . When I was -- you see how I was saying about when 

22 

23 

24 

25 

I was doing emergency, well , I got three girls , right , 

from the one family , there was twins and their sister . 

And now that ' s the kids that I had to do the training 

for to go long term for . 
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1 Q . I see . 

2 A. So they moved obviously with me , and went into the 

3 

4 

5 

6 

7 

8 Q. 

four-bedroom house and then I think that ' s when 

obviously I maybe got another one in and then they 

go , but I was still emergency because these three 

were took out until you done this training thing , 

they were put into a children ' s home --

Okay . So the three --

9 A. - - waiting to come back to me . 

woul d 

girls 

so 

10 Q. Okay . So three children placed with you on an emergency 

11 basis? 

12 A. Mm- hmm . 

13 Q. How long did they stay with you when they were in the 

14 emergency? 

15 A. The time they moved from me -- the time I asked to have 

16 

17 

them long term, they had been with me about -- must have 

been near enough a year. 

18 Q . Okay . You say that they were moved then --

19 A. Yeah . 

20 Q. -- from you to a children ' s home? 

2 1 A. Yeah . 

22 Q. How long were they in the children ' s home for? 

23 A. Nearl y a year . 

24 Q. From what you ' re saying, your understanding is that they 

25 were moved to a children ' s home because you weren ' t 

25 



1 approved as a long- term carer? 

2 A . That ' s correct , yeah . I had to do this other training, 

3 

4 

go to sit in front of another panel to be then told 

that : you ' re not emergency any more , you ' re long term. 

5 Q. Okay , right . 

6 

7 

8 

9 

Do you know if there were other checks , I mean you 

talked about other training being done . Were there 

other checks and another assessment carried out of you 

and your husband to change to a long- term foster --

10 A. It was spoke about -- they came and obviously again they 

11 

12 

spoke about it : do you understand what " long term" 

means? Just that kind of stuff . 

13 Q. When you talk about what long term means , what did that 

14 mean? 

15 A . Long term, well , my understanding -- what I know is long 

16 term is they ' re there until they decide to leave . 

17 Q . So for the rest of their childhood? 

18 A. Yeah , and into adulthood . 

19 Q . Okay . Do you know wh y it was long-term fostering rather 

20 than adoption? 

2 1 A . I didn ' t want to adopt . 

22 Q . Okay . 

23 A . Oh , and the kids that I ' m tal king about -- I ' m not 

24 

25 

saying they were too old , but they weren ' t wee kids or 

anything . 
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1 Q . I see . What sort of age were they? 

2 A. The twins were about 12 , 12/13, the other one was maybe 

3 about 11 , 10/11 . 

4 Q . Did they still have contact with their birth family? 

5 A. Well , yeah , prison visits . 

6 Q . Right , I see . Okay . 

7 

8 

9 

You moved to this house with the four bedrooms . You 

had the three girls with you , initially emergency, then 

they went away , then they came back . 

10 A. Mm-hmm . 

11 Q. At the same time you were doing --

12 A. I was still doing emergency obviously , because the titl e 

13 hadn ' t changed yet , the name . 

14 Q. Okay . Once you were approved as a long- term carer, did 

15 you stop doing emergency care completely? 

16 A. Yeah , I did because I was no longer then an emergency 

17 carer . 

18 Q . Right , okay . You say that you went up to four children 

19 

20 

and that ' s -- did you have -- did you go up to four o n 

a long- term basis? 

21 A. No , I was three for my long- term. 

22 Q. Okay . 

23 A. I was still a long-term carer so any other kid that came 

24 

25 

in , they could bring them to me because then there was 

the opportunity then for them, if need be , they could 
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1 stay long term . 

2 Q. Okay . Right . You then say you moved to another house , 

3 

4 

a bigger house , and there were again I think four 

bedrooms in this house? 

5 A . Uh- huh . 

6 Q . Okay . At that point I assume you were doing the 

7 long-term fostering? 

8 A . Yes , I was . 

9 LADY SMITH: What year was that that you moved to this 

10 

11 

12 

bigger house? 

A. Oh goodness , my maths is terrible . 

2010 I think? 

13 LADY SMITH : Okay, thank you . 

(Pause) 

14 MS INNES : At paragraph 21 on this page you say you had lots 

15 

16 

17 

of children for shorts periods of time and you think 

there must have been up to 100 children that you looked 

after . 

18 A . Yeah . 

19 Q . Was that -- do you mean --

20 A. From emergency, from very first starting up until --

21 Q . Okay . Once you stopped doing the emergency fostering, 

22 how many children did you have on a long-term basis? 

23 A . At first three . 

24 Q. Okay . Then did more children come and stay with you 

25 long term? 
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1 A . Yeah . 

2 Q . Okay . 

3 A . Because in that period some of the kids got older and 

4 

5 

6 

moved -- and maybe went and got houses of their own or 

whatever . So a lot of my kids stayed -- one particular 

stayed she was 23 before she even moved . 

7 Q. Okay . At paragraph 22 you talk about two sisters coming 

8 

9 

to live with you and one of those sisters you know has 

provided a statement to the Inquiry . 

10 A . That's correct . 

11 Q . She has a pseudonym, like you do , and her pseudonym is 

12 ' Linda '. 

13 A. (Witness nods) 

14 Q . You talk about ' Linda ' and her sister coming to live 

15 

16 

17 

with you and you say that -- I think you knew them 

before because they had l ived with your parents; is that 

right? 

18 A. Yeah , they actually lived with my mum and dad and my mum 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

and dad felt that they were getting kind of old, too old 

to kind of -- because by then they were it was then 

decided that the girl s were going to be in long term and 

my mum felt she was getting a bit kind of too old to 

what ' s the word I'm l ooking for? Li ke ... not promise 

it , like .. . guarantee that she was going to be there 

until they were like 16 , 18 , whatever age . So that ' s 
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1 

2 

when obviousl y my mum decided to stop fostering t h em -­

not fostering, j ust stop fostering them . 

3 Q . Okay . So was your mum 

4 A . My mum was a temporary carer . 

5 Q . She was a tempor ary carer at this poin t , okay . What ' s 

6 a temporary carer? 

7 A . Temporary carers , if you ' re going by time wise is 

8 

9 

usually from the day they come in up to about six months 

to a year . 

10 Q. Okay . Had these girls been with your mum and dad for 

11 six months or for longer than that? 

12 A. Longer t han that , yeah . A couple of year . 

13 Q. Okay . You say that the social work had decided that 

14 they needed l ong- term care . 

15 A . That ' s right . 

16 Q. You say I think essential ly that you volun teered to take 

17 them? 

18 A. The girls had asked me , kept asking me , " Can we go and 

19 

20 

2 1 

stay with you? Can we not stay with you? " And 

obviously the social worker had spoke to me as well and 

said , " Would you consider taking them? " 

22 Q . Okay . You say that your mum told you that she wouldn ' t 

23 advise it as the girl s had mental heal th issues? 

24 A . That ' s correct . 

25 Q . What sort of issues? 
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1 A . I can ' t really say what she thought , but it was more 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

like .. . like ... as in their social interacting . Do 

you know what I mean , I really can ' t speak to really -­

because obviously my mum ' s not discussing that with me 

exactly what she thought of them, do you know what I 

mean , so what she thought -- I ' m trying to think of the 

words . Do you know what I mean? Like their interaction 

with maybe other kids . Their interaction in the house . 

Their interaction ... how well they could do things . 

10 Q. Okay . 

11 A . Do you know what I mean? 

12 Q . Did you then have a discussion with the social workers 

13 about the girls? 

14 A. Yes , oh yes , yeah . 

15 Q . Did they provide you with information about their 

16 background and their heal th? 

17 A. Yes . 

18 Q . Okay . Within that information , were you told if the 

19 

20 

social work department had identified some mental health 

issues? 

2 1 A . They did, yeah , and obviously they had said when they 

22 

23 

24 

were with my mum, my mum had got them , the social work, 

to get some help for them and they were seeing it and 

then the social work right out of the blue stopped it . 

25 Q . What sort of person were they seeing? 
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1 A . I s it called CAMHS? 

2 Q. Yes , so Child and Adolescent Mental Health Services 

3 I think we would call CAMHS . 

4 A . Yeah . 

5 Q. You think they were seeing somebody there? 

6 A . They were seeing somebody there . 

7 Q. And the social work stopped it? 

8 A . They stopped it . 

9 Q . Do you know why? 

10 A . They wouldn ' t give my mum any explanation . My mum 

11 

12 

fought it for a while saying , " Why? Why has this 

stopped?" 

13 Q. Okay . Paragraph 24 you talk about the information that 

14 

15 

16 

17 

you were given and you say that in relation to ' Linda ' 

and her sister : 

"There were a lot of things that social work didn ' t 

relay properly ... " 

18 A . What do you mean? I don ' t know --

19 Q . I ' m reading from your statement . At paragraph 24 you 

20 

21 

22 

23 

24 

say you were : 

" ... given paperwork with information about their 

parents and circumstances as to why they were in care . 

Social work didn ' t tell me about any engagement with 

mental health workers .. . " 

25 A . Oh no , they didn ' t mention mental health to me . 
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1 

2 

Obviously I knew about the mental health things through 

my mum, that they were getting counselling . 

3 Q . Okay . 

4 

5 

6 

7 

A. But they didn ' t say to me that the social work didn ' t 

say to me anything about , " Oh, we had them" -- like if 

I didn ' t know my mum, I wouldn ' t have known , do you know 

what I mean? 

8 Q . Then you say that you spoke to your link worker 

9 constant l y about the girl s? 

10 A . Yeah , once they were with me a wee while , yeah , I spoke 

11 

12 

to my link worker about the things I was seeing when 

they were living with me . 

13 Q. Okay . What was his response? 

14 A . He -- he woul d just -- he woul d relay it on to obvious l y 

15 whoever it may be . 

16 Q. And did 

17 A. Whether like the kids ' social worker or his seniors , his 

18 bosses . 

19 Q . Did anything happen as a result of that , do you kn ow? 

20 A . No . No . I even spoke to the kids ' own social worker as 

2 1 

22 

well and this isn ' t just once , I spoke a lot of times 

about that . 

23 Q . You talk in paragraph 26 about them seldom interacting 

24 with other children . 

25 A . Yeah , that ' s correct . 
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1 Q . That was one of the things that you say that you raised 

2 with social work? 

3 A . Yeah . 

4 Q . At the end of paragraph 27 you talk about the two girls 

5 

6 

7 

8 

9 

and you say they were 13 and 15 when they left you and 

then you talk about them and another girl staying with 

you for the longest time and you say : 

but there were other kids coming and going . 

The most I had at any one time was six ." 

10 A . That ' s correct , at one time I had six for a wee while . 

11 It wasn ' t that long , but I had six . 

12 Q . How did that come about? 

13 A . I j ust got a phone call asking me these kids this and 

14 

15 

16 

17 

that and whatever, the same as you would get a n y phone 

call , and obviously the social work would come out and 

see you and speak about the kids and tell you a bit 

about them . 

18 Q . Okay . At paragraph 29 at the bottom of this page you 

19 

20 

2 1 

22 

say that you mainly fostered girls , because of the 

amount of girls that you had taken on and a boy wouldn ' t 

always fit in . You say that you did foster ' Linda' and 

' Linda ' s ' brother for a little while? 

23 A . That ' s correct , yeah . 

24 Q. How did it come about that he came to live with you? 

25 A . His carers , I thi nk they were giving up fostering or 
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1 something and the girls always would say to me , " How can 

2 - not come and stay with me? How can he not come 

3 

4 

5 

6 

and stay with us?" And obviously then when that 

happened the social work spoke to me about it and I had 

agreed, because he was of the same family as those two, 

yeah , that would be fine . 

7 Q . Okay . I think you say he was about five when he came to 

8 stay with you? 

9 A . Yeah . 

10 Q . If we go on to page 7 , you say that it didn ' t work out 

11 and you refer to ' Linda ' and her sister hating him? 

12 A . Yeah . Yeah , they were a l ways bull ying him, pushing him . 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

Q . 

A . 

I don ' t -- the way I look now, this is only me myself, 

the way I looked at it is it wasn ' t the big red roses 

that they thought it was going to be , because they ' d 

never lived with him and obviously he had behavioural 

problems from school , things like that . It took a lot 

of my time because the school wanted me to go up and sit 

in the classroom with him because he was that 

disruptive . So -- and it wasn ' t what they I don ' t 

think it was what they actually thought it was going to 

be . 

Okay . When he came to stay with you , did you just have 

' Linda ' and her sister and him or --

No , no , I had --
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1 Q . were there other children? 

2 A . an older one , an older girl and a younger girl . 

3 Q . Did you feel that you had the capacity to look after 

4 him, given his needs as you ' ve said? 

5 A. Yeah . 

6 Q. You say that he -- well , he then left your care . How 

7 did that come about? 

8 A. Obviously I had to speak to the social work and say it 

9 

10 

11 

12 

13 

just wasn ' t working out and I explained to them 

obviously some of the incidents that had happened 

between them and it just couldn ' t carry on . Plus the 

demands for the school . I had other kids there . 

I couldn ' t give that amount of time . 

14 Q . Okay . You say in paragraph 30 : 

15 

16 

"Once he left I don ' t think I saw him again and 

I didn ' t ask what had happened to him ." 

17 A. No , I never seen him again, no . 

18 Q . Did the girls not carry on --

19 A. No . 

20 Q . -- having any contact with him? 

2 1 A. No . 

22 Q . Did you --

23 A. Not unti l . . . maybe a year later , maybe six months, 

24 a year later? 

25 Q . Okay . 
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1 A . I think they arranged for a contact . It happened and 

2 then that was it , done . 

3 Q . Okay . At paragraph 37 over the page on page 8 you talk 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

about , as you ' ve mentioned, that other children would 

come , you say as emergencies maybe for a few weeks or 

a few months and you ' ve mentioned the six children and 

you say : 

" It did cause some problems when the new placements 

came in ." 

10 A . It could , yeah , yeah , because the other kids were like 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

family , do you know what I mean , they had been there for 

a while all together and I mean when somebody e l se 

came in , they didn ' t always get on with them which I was 

always c l ear with the social work if they can ' t get on 

with my kids that are there , I can ' t have them there , 

because we were a -- a long-term family . 

17 Q . Okay . Then you refer to the legislation changing you 

18 

19 

think and you say that social work said that they wanted 

everyone brought down to a total of --

20 A . Three kids . 

2 1 Q . -- a maximum of three . 

22 A . Yeah . 

23 Q . Okay . 

24 A . But they had said the kids that you already had, 

25 obviously they weren ' t going to remove them -- because 
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1 up until I actually stopped , I had four . 

2 Q . Okay . You then go on to talk about matching in the next 

3 

4 

5 

6 

paragraph, paragraph 38 , and you say that you don ' t 

think there was really any thought when matching a child 

with you . With emergency you say you couldn ' t really do 

that 

7 A. No . 

8 Q. -- because it was an emergency, but you say even when 

9 

10 

you were long term you don ' t think there was any 

thought . 

11 A . To me not in the social work ' s head, because in their 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

eyes at the time , is they ' re looking for somewhere for 

this child to go and that was their own priority. 

Whereas my priority was are they going to fit in? Is it 

a boy? Is it a girl? They would come out and speak to 

you , do you know what I mean , you did know the kid ' s 

background, you did know that , but ... it didn ' t always 

match to -- that sounds terrible , " match". It didn ' t 

always -- it wasn ' t a fit , it wasn ' t always a fit . 

20 Q. Are you saying that it was you that was giving thought 

21 to --

22 A . Yeah . 

23 Q. -- as to whether things would fit or not? 

24 A . Yeah . 

25 Q. Rather than perhaps the social work --
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1 A . Yeah . 

2 Q . Okay . 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

If we move on, please, to page 9 , paragraph 41 , you 

talk about t h e s l eeping arrangements and you talk about 

the place that you were in the longest . You tal k abou t 

'Linda ' and her sister being in one room and two other 

girls being in the other rooms . Then you say : 

" That wasn ' t for long as other children would come 

in and we had to move them around ." 

10 A. Yeah . It wasn ' t always because another child came in . 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

Sometimes -- that did happen , do you know what I mean, 

because obviously -- I a l ways went by ages as well. 

Like maybe my 13-year- old didn' t really want to be in 

the same room as maybe a 7 - year- o l d . But 'Li nda ' and 

her sister , I had to constantly move then because they 

didn ' t get o n, they fought a l l the time about - - just 

fought all the time . Then they would try however we 

move that , t hat , that . But then I ended up -- I spoke 

to t he social work and I got another room made . 

20 Q . Sorry, you got another 

2 1 A . Room put onto my house . I got the garage converted --

22 Q . Okay . 

23 A . -- so that t h en there was more space . So then I had 

24 a five- bedroom house . 

25 Q . Okay . So you had a garage connected to the house? 
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1 A . Yeah , yeah , it was 

2 Q . It was all part of the house? 

3 A . Yeah , yeah , it ' s part of the house , yeah . 

4 Q . You converted that garage into a bedroom? 

5 A. Into a bedroom . 

6 Q . Did you get financial hel p from - -

7 A . Yeah . 

8 Q . -- social care to do that? 

9 

10 

11 

12 

13 

A . 

Q . 

A . 

Q . 

A . 

Yeah , I 

Who then 

' Linda '. 

' Linda ' ? 

(Witness 

did . 

went and stayed in that? 

Okay . 

nods) 

14 LADY SMITH : Can you remember what year that was done? or 

15 can you remember how old ' Linda ' was? 

16 A . I ' m kind of trying to think here . Maybe 14? 

17 LADY SMITH : You think she was about 14? 

18 A . She was about 14 , yeah . She might have been -- yeah , 

19 I think she was about 14 . 

20 LADY SMITH : Her sister was a bit younger than her? 

21 A . Yeah , she was two years younger , I think . 

22 LADY SMITH : As you ' ve said , sometimes other children that 

23 were coming in were a good bit younger as well? 

24 A . Yeah . Some would be -- I think most of the children 

25 that came in after we moved into that house with ' Linda ' 

40 



1 and that were younger . 

2 LADY SMITH : I see . Thank you . 

3 MS INNES : Moving on , please , to page 11 and paragraphs 52 

4 

5 

6 

7 

and 53 , where you talk about leisure time and what 

' Linda ' says in her statement about that . You say that 

you ' re surprised to see that she ' s saying that she never 

went out , because she never wanted to go out . 

8 A . She didn ' t . That was where one of my concerns was , 

9 

10 

11 

12 

that -- l ike all the other kids in the house , maybe 

their friends would come over or I would be dropping 

them off at their friends ', but with ' Linda ' and her 

sister , never . 

13 Q. What would they do instead of going out? 

14 A . Watch TV in their room . Sit and watch TV with me or ... 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

just do things in their room . Watch videos . Homework . 

They just didn ' t go out and socialise . They did -- if 

somebody came in , do you know what I mean, mostly they 

just sat there -- they would come in and talk and that , 

but as in day to day , " I ' m going to go up to my friends ' 

house", no . 

2 1 Q . Can you remember ' Linda ' having friends from school? 

22 A . No . I never met any of them . 

23 Q . Okay . If we can move on , please , to page 13 and 

24 

25 

paragraph 64 , where you ' re talking there about schooling 

and you refer to what ' Linda ' says about you not 
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1 encouraging her to study? 

2 A . Mm- hmm . 

3 Q . What ' s your response to that? 

4 A . That ' s not true , because I even got her a tutor . 

5 Q . To help her with what? 

6 A . To help her with her studies because she had said to me 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

that she was struggling -- I think is it science, 

biology kind of type thing and I had said to her , " Do 

you want me to get the social work to get you a tutor? " 

because you could ask the social work to help you and 

she said no she didn ' t want the social work to get her 

a tutor , so I actual l y got my nephew , which was at 

university and was doing the same kind of subject . 

14 Q . Okay . 

15 A . And he came twice or three times a week to help her 

16 

17 

18 

19 

study . She did ask me to, but I ' m sorry but I didn ' t 

get any of that kind of stuff when I was at school and 

I said that to her , I couldn ' t help her because I didn ' t 

get that . 

20 Q . Okay . If we move on to page 14 and paragraph 68 where 

21 

22 

23 

you talk about healthcare , you talk about having to take 

' Linda ' to the doctor as the social work had told you 

that she ' d tried to commit suicide? 

24 A . That ' s correct , yeah . 

25 Q . Had this happened during the time that she was living 
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1 with you? 

2 A . It was at the time she was living with me , the social 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

worker came to me and said that ' Linda ' had said to -­

I don ' t know if it was to somebody in school or 

something that she ' d tried to commit suicide a nd 

obviously the social work got in touch with me right 

away and spoke to me about that , that obviously that 

I would need to keep an eye on her , but I never saw any 

signs whatsoever . 

10 Q . When the social work told you about this , this was the 

11 first that you ' d become aware of this? 

12 A. Yeah . 

13 Q . Okay . What did you do as a result? 

14 A . Spent a l ot of sleepless nights . I slept on the couch 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

down the stair for about the first week , because like 

I had big double doors and her bedroom is like here , so 

as soon as she came out her bedroom, you either go up 

the stairs or passed by to go the kitchen I would see 

her, because I was always worried sick, is she going to 

do it . 

But I never saw any signs whatsoever -- I know at 

one point she said something about a mark on her arm . 

I never saw it . 

24 Q . Did you speak to her about what had led her to do that? 

25 A . I did -- I spoke to her -- it wasn ' t right away, I spoke 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

to her about it . I did speak to her about it and she 

said that well , everybody thought she was smarter 

than what she was and everybody ' s going to be 

disappointed in her because she ' s not smart as what 

everybody thinks and I said , " Nobody ' s asking you to be 

real l y smart , hen, you only do your best", because 

obviously this was all round about exam time and I said , 

" You can only do your best", so that ' s just what I took 

this was the reasoning for that statement . 

10 Q. You say that you didn ' t speak to her right away about 

11 it , why not? 

12 A . What do you mean? Why did I not speak to her about it? 

13 Because I was told not to . 

14 Q . Who told you? 

15 A . The social work had spoke to me and they asked me just 

16 to keep an eye on her . 

17 Q . And not to speak to her 

18 A . No , because they were deal ing with it . 

19 Q . When you say they were dealing with that , what were t hey 

20 doing? 

2 1 A . I don ' t know, I couldn ' t tel l you, something, I don ' t 

22 

23 

24 

25 

know . Obviously I take i t her social worker was 

speaking to her about it , do you know what I mean? But 

obviously my link worker had came and after that and 

spoke to me and said that I can speak to - - did I speak 
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1 

2 

3 

4 

to her about it? I said , " No, nobody told me I was to 

speak to her , you told me not to because " I told 

them what the social work had said to me and they said , 

"No , that ' s fine , you can", so I did . 

5 Q . You say at the top of page 15 that she was referred to 

6 CAMHS at that point? 

7 A . I said she was? 

8 Q . You say in your statement . 

9 A . Oh right , sorry . 

10 Q. It ' s coming up at paragraph 69 , you say she was referred 

11 to CAMHS? 

12 A . Yeah , the social work had said that they had arranged 

13 

14 

for her to speak to somebody , yeah . I didn ' t deal with 

any of that . 

15 Q . So they organised that? 

16 A . Yeah . 

17 Q . You say that you went with her to the meeting at CAMHS? 

18 But you sat outside , I think . 

19 A . Yeah , that ' s right , yeah . 

20 Q . Okay . 

21 A . I was in with her at first and then when we came in , 

22 introduced ourselves , then I sat outside . 

23 Q . Okay . You say at paragraph 72 that you definitely felt 

24 like you weren ' t given enough support over this time? 

25 A . Well , not really, because I mean you ' re talking about 
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1 

2 

3 

4 

5 

somebody maybe killing their self . For all I never seen 

any, to tell the truth , if I ' m being honest , I didn ' t 

see any kind of -- her trying to do anything, do you 

know what I mean . I never seen her depressed or 

anything until she spoke to me at that time , no . 

6 Q . Did you think that she was making up that --

7 A . Honestly? Yeah . 

8 Q . Why did you think that? 

9 A . Because I never seen any signs of it . 

10 Q . Okay . 

11 A . I think at one time she said that she ' d actually -

12 

13 Q . Uh-huh . 

14 A . And there was no - there , because as soon as I got 

15 told about it I was watching and there was nothing 

16 there . 

17 Q . Okay . If we go on , please , to page 16 and paragraph 77, 

18 

19 

20 

you talk about ' Linda ' speaking to you a lot about her 

past , because that bothered her and she would talk about 

her past with her mum . 

21 A . (Witness nods) 

22 Q . You say : 

23 

24 

25 

" Some of the stuff she says in her statement about 

my house is like what she would tell me it was like at 

her mum ' s house ." 
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1 A . That ' s correct , yes . 

2 Q . What sort of things do you mean? 

3 A . Like that her mum was constantly drunk every day . They 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

Q . 

A . 

Q . 

were always left to fend for their self . That she would 

have to take her younger sister to neighbours and chap 

neighbours ' doors to get some food . Mum would be drunk . 

She would throw things at them . Men would come in and 

out the house all the time . At one point her exact 

words were , " A man came in and I had to pull him off my 

mum because he was raping her", so things like that . 

Okay . If we move on over the page , please , to page 17 

and paragraphs 79 and 80 , you talk there about your 

husband ' s involvement and you say that he was just 

real l y there as your husband . He didn ' t take part in 

the day-to-day stuff with the kids . I think as you ' ve 

said earlier , you were the main carer? 

Yeah , yeah , I was the main carer . Oh , he interacted 

with them, I don ' t mean he didn ' t sit and talk to them 

or anything , but I was kind of the main carer . 

You say sometimes he might give them a row if there was 

a carry on . 

22 A . Yeah . 

23 Q . You mention at paragraph 80 that he had a severe stroke 

24 just -- well , before you stopped fostering? 

25 A . Well , he had a stroke in 2015 , so it was a few years 
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1 

2 

prior to me stopping -- when did I -- I stopped in 

what? Was it 2018? I can ' t remember now . 

3 Q . Okay . 

4 A . But I know it was a wee while , yeah . 

5 Q . Okay . We ' ll come back to that just in a moment . How 

6 was your husband -- was he badly affected by the stroke? 

7 A. Yeah . He -- the stroke and the bleeding in his brain 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

actually caused severe memory loss , short-term memory 

loss , sorry , short- term memory loss . So like you would 

tell him something and then five minutes later he would 

forget . He would get things mixed up like what was 

happening maybe years and years ago , maybe 20 years ago 

he would think it happened then . 

14 Q . Okay . 

15 A. Do you know what I mean? 

16 Q . Okay . At paragraph 82 you talk about the involvement of 

17 

18 

19 

your parents once the children were with you in foster 

care and you talk about them babysitting your foster 

children? 

20 A. If needed , yeah . 

21 Q . Okay . Would they do that together or would it be just 

22 your mum or just your dad? 

23 A . No . Basicall y they would be together . My dad never 

24 

25 

babysat on his own . Or it would be just my mum or it 

would be my mum and dad together , but that was only on 

48 



1 

2 

a very rare occasion because -- do you know what I mean, 

I didn ' t go anywhere to need babysitters . 

3 Q . Why was it that your dad didn ' t babysit on his own? 

4 A . Because that ' s one of the things we got taught at 

5 training. 

6 Q . What 

7 A . That for the sake -- for the child ' s safety and for the 

8 

9 

man -- any man , not just your parent , for their safety, 

that -- don ' t leave children with men on their own . 

10 Q. Okay . 

11 A . It was something we were always very , very aware of . 

12 Q . Okay . If we move on to page 19 and paragraph 90 , you 

13 

14 

15 

talk there about contact that ' Linda ' and her sister had 

with her family and you say you were just left to manage 

all of that? 

16 A . Sometimes , yes . Sometimes the social work -- maybe 

17 

18 

19 

20 

21 

a social worker would be off sick, their social worker, 

whatever may be , and arrangements had been made . So 

rather than the kids get let down, I would say to social 

work , " Well , I ' ll just do it then'', because it ' s not 

fair for them . 

22 Q . Where did they go and see their family? 

23 A . We would take them in over to their gran ' s house . 

24 Q . Okay , so that's their grandmother ' s house? 

25 A . Yeah . 
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1 Q . Can you remember how regular that was? 

2 A. It started off once every two weeks and then the social 

3 work decided to change it to once a month . 

4 Q . Okay . Then did it go down to four times a year? 

5 A. They changed it then , yeah, to like three monthly . 

6 Q. I think you 'll know that ' Linda ' says in her statement 

7 

8 

that it was you that asked for the contact to be 

reduced . 

9 A. I can ' t ask for things like that . 

10 Q. Okay . What ' s your understanding of why it was reduced? 

11 A. The social work , as far as I ' m aware , my understanding 

12 

13 

is that the social work reduced the contact with gran 

because she was constantly drunk . 

14 Q. Okay . 

15 A. She was -- when the kids went there , she was drunk . 

16 Q. Okay . If we go over the page to page 20 and 

17 

18 

paragraph 95 , you talk about your visits from your link 

worker . 

19 A. (Witness nods) 

20 Q. You talk about having a link worker called Simon? 

21 A. Simon , yes . 

22 Q. Did you have him for a long time or - -

23 A. 17 years . 

24 Q . Then after that did it change or did you have somebody 

25 before him? 
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1 A . No , no , Simon was my link worker all the way through and 

2 

3 

then the last few years Simon retired and I got another 

link worker and .. . I can ' t remember his name . 

4 Q . Okay . That ' s fine . You say that to begin with he woul d 

5 visit once a week? 

6 A . Who? 

7 Q . Simon . 

8 A . Simon? Yeah . Ri ght at the very beginning when you very 

9 

10 

11 

first start fostering, yeah , but then your visits from 

your link worker would be once every two weeks unless 

you phoned for him . 

12 Q . Okay . So was it always once a fortnight? 

13 A. They would say once a fortnight but they could be once 

14 

15 

16 

a week , they coul d be there twice a week , they cou l d be 

there -- there was occasions where it would be a month 

maybe before you saw them . 

17 Q . Okay . What would happen at the visits with your link 

18 worker? Was it sit down and chat? 

19 A . He would come in and sit and tal k to me obviously about 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

is there any issues? As I said earlier on , we kept 

a journal , a diary , and if there was any kind of events , 

anything -- not day-to - day s illy things , but a n ything 

that went on , you would record it and you woul d speak if 

there was anything in that , is there any issues . I mean 

just things you wanted to talk about . 
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1 Q . Okay . Would he l ook at this diary himself? 

2 A . Of course , yeah . 

3 Q . Okay . You say of course the social workers for the 

4 children woul d a l so visit? 

5 A . That ' s right . 

6 Q . Then you say in this part of your statement : 

7 "They would just pop in unannounced . " 

8 A . Yeah . 

9 Q . Do you mean Simon 

10 A . No , no , the kids' social work . If they were passing 

11 they would pop in . 

12 Q . Okay . 

13 A . You also had like -- what ' s it called -- unannounced 

14 

15 

16 

visits from social work as well . Could be your link 

worker , it could be his boss , it could be somebody who 

works in the office, just unannounced visits as well . 

17 Q . How often would the unannounced visits from Simon or his 

18 manager happen , roughly? 

19 A . Well , the official unannounced visits? They could 

20 happen ... once maybe every month or so . 

2 1 LADY SMITH: Sorry, you ' ve just said "official unannounced 

22 visits". I wondered if you meant that? 

23 A . Yeah , because when I say about the other ones about they 

24 

25 

would pop in , the other social workers , that wasn ' t 

because that was an official thing they had to do . It 
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1 

2 

was because they popped in to see the kids . They were 

maybe passing my house , they would come in . 

3 LADY SMITH : If it was a social worker who was one of the 

4 

5 

children ' s social workers and they just popped in, how 

long would they be there for? 

6 A . Half an hour? Could be a wee bit longer . 

7 LADY SMITH : I suppose the children might not be there? 

8 A . Sometimes the kids were there , yeah . They usually were 

9 

10 

11 

because they usually -- as I always say , they always 

picked their times to come in at dinner time , when 

you ' re going to feed them . 

12 LADY SMITH: Thank you . 

13 MS INNES : You describe at the end of paragraph 96 that they 

14 always came at the most stupid times . 

15 A . Exactly , yeah . Dinner time when you ' re going to put 

16 

17 

18 

19 

your dinner out at 5 , 6 o ' clock, do you know what 

I mean , you ' re maybe going to put your dinner down and 

the door would go and it woul d be them, do you know what 

I mean . 

20 Q . Okay . In paragraph 95 you say there that one of the 

21 

22 

social workers lived close by and she would pop in all 

the time . 

23 A . Yeah . 

24 Q . It was as you've said just when you were trying to put 

25 the dinner out and you say it was normally just for five 
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1 minutes? 

2 A . It could be , yeah . I mean it ' s not completely like 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

black and white this happened this time every time at 

that time or that it was just so different . It was 

just like she was passing by , chapped the door , " Hiya, 

how are you? Everything okay? Hi girls , how are yous 

doing? " Talk to all the girls , " How are yous all 

doing? " And then she would go . Or she could sit and 

talk for half an hour . There wasn ' t any set --

I couldn ' t say, sometimes came for ten minutes , 

sometimes came for half an hour . 

12 Q . Over the page you tal k about going to panel s? 

13 A . Children ' s panels , yeah . 

14 Q . You say you had the opportunity to speak at t hose and 

15 

16 

you would raise concerns . Did you feel that what you 

said at the panels was l istened to and taken o nboard? 

17 A. Well , they listened to you but whether they done -- they 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

never always done -- you never knew after that what 

would happen , because obviously what happens at t h e 

panels are more or less discussed with the social work 

department . Sometimes you fe l t as if you were 

getting -- l i ke the kind of -- like the brush off, 

"Okay, we heard you", but . . . do you know what I mean? 

24 Q. You talk about the girls having forms to fill out . 

25 A . That ' s cor.r:ect . "Have your say" they were called . 
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1 Q . How did they go about fi l ling those out? 

2 A . They just filled them out themselves in their rooms and 

3 they would have an envelope to put them in . 

4 Q . You say that sometimes they would come through and 

5 say -- ask you if what they ' d written looked okay? 

6 A . Okay , because it woul d be , " Fine". And I ' d say, " Okay , 

7 

8 

you can write more than that". Half the time they felt 

they were a bother . 

9 Q . Okay . If we go on over the page you talk about records 

10 

11 

12 

and the diary that you ' ve mentioned . At paragraph 103 

you say that you shredded all the diaries after ' Linda ' 

and her sister left? 

13 A. That ' s correct , after all the kids left , yeah . 

14 Q . You say that you destroyed all photographs that had 

15 ' Linda ' in them? 

16 A . Yes . 

17 Q . Why did you do that? 

18 A. Because I was upset with her. 

19 Q . Okay . We ' ll come in a moment to the circumstances in 

20 

21 

which she left , but at paragraph 104 you refer to 

knowing that she had a diary? 

22 A. That ' s correct , yeah . 

23 Q . Okay . What did you know about it at the time? 

24 A . That she was saying things about me in it . One of the 

25 girls had came and said, " Do you know , - keeps 

55 



1 

2 

3 

4 

a diary?" I said, " Yes " 

" She 's saying things about you in it". 

I said: 

"That ' s fine , that ' s what it ' s there for ." 

5 Q. Did you ever see what she ' d written i n her diary at t h e 

6 time? 

7 A. No . 

8 Q . Did she keep it i n her room or somewhere else? 

9 A. I n her room as far as I ' m aware . 

10 Q. Okay . 

11 A. Well , it was in her room, because they had to send back 

12 for it once she l eft . 

13 Q. Yes , you tell us about that i n your statement . 

14 

15 

16 

I f we go to page 23 a nd I think at paragraph 1 09 you 

talk about the day that ' Linda ' left your care and you 

describe that she left and never came home from school . 

17 A. That ' s correct , yeah . 

18 Q . Why was it t hat she never came back? What happened? 

19 A. She never come back because she had made an allegation 

20 about another man -- member of my family . 

2 1 Q . We know , because you tel l us in your statement , that 

22 

23 

' Linda ' had made allegati ons of sexual abuse against 

your dad? 

24 A. That ' s correct , yes . 

25 Q. What happened? So obviously ' Linda ' s ' sister was living 
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1 with you at the time? 

2 A. Yes . 

3 Q . Did you have other children in foster care --

4 A. I did, yes . I had another two . 

5 Q . Okay . Had they ever lived with your mum and dad, these 

6 

7 A. 

other children? 

' Linda ' s ' sister , yeah . 

8 Q . Yes , but the other girls 

9 A. No , no . 

10 Q . Okay . 

11 A. They had stayed like overnights and things , but they 

12 didn ' t actual ly l ive as in foster carers , foster kids . 

13 Q . Okay . What happened then after ' Linda ' had made these 

14 

15 

allegations? What happened to her sister? Did she stay 

with you or not? 

16 A. Well , exactly what happened was obviously she went to 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

school and she didn ' t come home from school and I was 

wondering where she was and I turned around and I seen 

two of the other kids ' social workers coming i n, and 

obviously when you see that you know something ' s wrong . 

They obviously they came in , had said that - had 

made a sexual allegation agai nst another member of my 

fami l y , so obviously they were there to take the kids , 

which was my younger one and an older one and ' Linda ' s ' 

sister . 
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Q . Okay . 

A . But they refused to go , so social work asked me would 

I kind of please speak to the girls . They were crying 

and could I help them, can I pack some bags . And so 

obviously that ' s what I done . I went up, helped t hem to 

pack bags . 'Linda ' s' sister was just no way she was 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

leaving, she ' s not going , she ' s not -- so I had to sit 

there with the social worker and I had to speak to her 

and say , do you know what I mean , " You need to do this , 

it ' s what you need to do" , you know what I mean . 

11 Q . Did all of the girls end up leaving your care at that 

12 time? 

13 A. No . 

14 Q . No? 

15 A . (Pause) 

16 Q. I t ' s okay . 

17 A . My oldest , no , she wouldn ' t leave . She refused to 

18 l eave . 

19 Q . Okay . 

20 A . They said they would get the police to come and remove 

2 1 

22 

her . She said she didn ' t care what they done . She said 

this was her home and she wasn ' t leaving anywhere . 

23 Q . Okay . 

24 A . And obviously then that started ' Linda ' s ' sister off 

25 again and , " If she doesn ' t leave , why do I need to 
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1 

2 

leave? " So it was just a whole ... but no , she didn ' t 

leave . She left my house two year ago . 

3 Q . Okay . How old was the oldest one at that time? 

4 A . At that time she was 16 . 

5 Q . Okay . After this happened, did you carry on fostering 

6 or is that when you stopped? 

7 A . No , I didn ' t officially stop, no . I was still --

8 because obviously my oldest one , she was a foster child . 

9 Q . Okay . 

10 A . So I was still a foster carer , yeah . 

11 Q . Okay . 

12 A . But I didn ' t get any other kids in or anything . 

13 

14 

I wasn ' t -- there were no more kids going to be coming 

into my house, but I still had obviously one left . 

15 Q . The oldest one? 

16 A . Yeah . 

17 Q . Okay . 

18 A . And then ' Linda ' s ' sister obviously was back and forward 

19 with the social work . 

20 Q . Okay . You tell us about that in your statement . 

21 

22 

23 

24 

25 

Can I move on, p l ease , to page 28 and paragraph 130, 

where you refer to your awareness of the allegations 

that ' Linda ' made at the time . You say you can ' t answer 

anything about them as you weren't there . You say : 

" I do have my opinion on it ." 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

I wonder what your opinion is? 

A . Well , once she came to live with me 

said , the sexual allegation , but 

I know what she 

and I read some of 

the statement , some of it that she ' d said about being 

frightened and this and that , and I never saw any of 

that because it was l ike -- how can I say my granda ' s 

... that ' s my opinion, but I never saw absolutely 

nothing , do you know what I mean? That she was shying 

away from him? Do you know what I mean? 

It was a constant fight in my house , " Can I stay 

with my granny and granda tonight?" "No , it ' s this one "s 

turn". Do you know what I mean? So she was always 

wanting to stay there as well . If he came in, it was , 

"Hiya", and it was always " gran" and "granda". So ... 

that ' s what I mean about my opinion is .. . I didn ' t see 

anything like that . 

17 Q . Okay . Are you saying that you think that what she said 

18 wasn ' t true? 

19 A . I don ' t believe it ' s true , no . 

20 Q . Why do you think she said it , if it wasn ' t true? 

21 A . I can ' t say what ' s in her head . I can only tell you 

22 

23 

I don ' t believe it ' s true . I can ' t tell you what she ' s 

thinking . 

24 Q. Okay . You go on in your statement to refer to the 

25 various things that ' Linda ' has said in her statement 
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1 

2 

3 

and you provide a detailed response to what ' s said , so 

I ' m not going to go through all of that again . I just 

want to ask you about some aspects of it . 

4 A . Yeah . 

5 Q . On page 29 at paragraph 136 , ' Linda ' talks there about 

6 

7 

food and being fed takeaways all the time and sitting on 

the floor to eat . What ' s your response to that? 

8 A . Did we get takeaways sometimes? Yeah, like in a normal 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

family . As in for sitting on the floor eating? The 

house we were in , no , because I had a big six --

an open- plan house and I had a big six- seat -- we all 

sat at a big six- seater dining room table . Was there 

a time we were all sitting about the floor? Sometimes 

I would have things like we would all pick in the 

supermarket like sausage rolls , you know, picnicky 

things and we would put it up the table . 

17 Q . Okay . 

18 A . What we call was like a buffet night kind of thing . We 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

done silly things like that . But in that i n my other 

house that -- my prior house , we didn ' t have a dining 

room table and sometimes one of them would be maybe on 

the floor or -- but they were never -- it wasn ' t like 

the way she ' s saying l ike they were made to sit on the 

floor because that wasn ' t the case , no , and we did get 

takeaway because we were at the caravan from a Friday 
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1 till the Sunday . 

2 Q. You had a caravan and you went there at the weekends , 

3 you tell us? 

4 A. Yeah , and we went there six weeks in the summer . 

5 Q. If we move on to page 31 and paragraph 144 , ' Linda' 

6 

7 

8 

9 

speaks there about having to do various chores in the 

house and that if it wasn ' t done to the correct 

standard, they would be made to do it again , be shouted 

at and sent to bed . 

10 A. Absolutely not . 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

Their chores -- one was to load the dishwasher , one 

was to empty the dishwasher . I don ' t see where they 

could do that wrong that I had to tell them to do it 

again . That was it really, do you know what I mean . 

And we had like a chart up because they were always 

fighting, " No , it was me that emptied it last night" , 

"No , I did it". But they had a chore list . 

18 Q . I f we move to page 33 and paragraph 158 , ' Linda ' speaks 

19 

20 

about a time when she got nits and all of them got it 

because it wasn ' t treated? 

2 1 A. No , it wasn ' t because it wasn ' t treated . They did all 

22 have nits . 

23 Q. I think she says that it went on for longer than you 

24 

25 

say, but I think you say that this was a problem for 

about three months? 
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1 A. Yeah , it was . 

2 Q. Why did it last that long? 

3 A. Because I couldn ' t get rid of it , I j ust could not --

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

the girls -- obvious l y I had four girl s and every one of 

their hai rs wer e all down near their bottoms . I got 

the -- you know the stuff from the chemist and stuff . 

I was trying that . I even got the stuff that you would 

put on to prevent them, and obviously told them, " You 

need to keep your hair t i ed up". One of the girls woul d 

kind of go home and have access or when she was with 

f amily she would come maybe back with nits , do you know 

what I mean . So then we had to do them a ll again, 

so . .. 

14 Q. Okay . on page 37 at paragraph 180 ' Linda ' speaks there 

15 about being put outside as punishment . 

16 A. Sorry, say t hat again? 

17 Q. ' Linda ' speaks about being put outside as punishment . 

18 A. Punishment? Outside where? 

19 Q. She says - - so it ' s o n the screen there . At 

20 

2 1 

paragraph 180 she says that you would throw them outside 

as punishment? 

22 A. No . 

23 Q. She refers to one time when she was out with a towel 

24 only? 

25 A. A towel on? 
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1 Q . Yeah . 

2 A . Right . That statement there , right away back when 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

' Linda ' was first taken away from my house and she made 

some of these allegations about me , this being put 

outside with a towel , she said at the time it was one of 

the other girls I had done that to and that I ' d put her 

outside , out in -- with a towel on and that . And now 

when I see this statement now, now it ' s changed that 

it ' s her I put outside . But that ' s not true . I never 

put any of my weans outside . 

11 Q . Over the page on page 38 at paragraph 183 and also 185 

12 

13 

she talks about you calling her and her sister names 

so --

14 A . That ' s not true . 

15 Q . she uses the word " spastic'', "mongo", " weirdo". 

16 A . As I said befor e , the only person that used t hat word 

17 

18 

19 

was her herself to my youngest one . She had behavioural 

probl ems and woul d have temper tantrums and that ' s what 

she would call her . 

20 Q . Okay . 

2 1 A . And obviously she ' d get into trouble from me when 

22 I actually caught her doing it. 

23 Q . I f we move on to page 39 and to the bottom of that page , 

24 

25 

paragraph 192 , you refer there to ' Linda ' saying that 

when her b r other came to stay with you she mentions he 
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1 

2 

had a lot of behavioural issues and she says that you 

would slap him or drag him up the stairs . 

3 A . No , that ' s absolutely not true , no . 

4 Q . Did you ever slap any of the children? 

5 A . I ' ve never put my hands on any of my foster kids . 

6 Q . I f we move on to page 41 , paragraph 203 , ' Linda ' says in 

7 

8 

her statement I think that you had a problem with 

alcohol? 

9 A . Yes , she did, yes . 

10 Q. You ' re quoting there something that she says , that you 

11 

12 

13 

would drink whisky and vodka and she refers on a number 

of occasions in her statement to you being drunk and 

aggressive . Is that correct? 

14 A . No , it ' s not correct , no . 

15 Q . Okay . 

16 A . No , I have a -- I have pancreatitis , which I was 

17 

18 

19 

20 

2 1 

diagnosed with when I was 17 so I ' ve never been able to 

drink, as in excess drink . Yeah , a Friday night , 

especially when we went to the caravan, I would have 

two, the most I would have was three vodkas when my mum 

was there . 

22 Q . Would a lesser amount of alcohol have a greater effect 

23 on you because of your i llness? 

24 A . Yes , it would , yeah , because I tried it when I was a lot 

25 younger , when I was very young, which ended me up in 

65 



1 hospital , because it irritates the pancreas . 

2 Q . What sort of effect would the two to three drinks have 

3 on you? 

4 A . I t was fine , it was only small drinks because I knew 

5 

6 

7 

8 

what I could have . And the social work knew about that , 

because - actually brought that up at the time . She 

asked me why I was allowed to have a drink when her mum 

wasn ' t . 

9 Q . When you say the social work knew about it , did she 

10 speak about that 

11 A . No , I did . 

12 Q. Okay . And what was their reaction? 

13 A . Not any different from you going home and having a glass 

14 of wine . 

15 Q . Okay . Right . 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

Moving on , please, to page 44 , paragraph 219 , 

' Linda ' says in her statement that you would sometimes 

say that if they were moved from your house they would 

have to go to a children ' s unit and that they were 

unwanted and she talks about you pretending to phone the 

social work and ask for them to be put into a children ' s 

unit . Did you do that? 

23 A. No . 

24 

25 

The conversation about phoning the social work 

department was I had said to -- I ' ve always said to all 

66 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

the kids they didn ' t have to be there . You know what 

I mean? If they wanted to move , I would phone the 

social work for them . Do you know what I mean , they are 

not forced , because - had brought that up because 

she said that I only foster them for the money and 

I don ' t l ove them . And obviously we had a conversation 

about that and I had said to them that ' s not true, 

because there ' s lots of foster kids out there . I wanted 

yous here , that ' s why yous are here . Do you know what 

I mean? I said : 

" But if you didn ' t want to be here , you know you can 

either speak to your social worker or tel l me and I'm 

phone the social work." 

And that was the only conversation about me phoning 

the social work , about that . 

16 Q . Then if we move on , please , to page 51 and to 

17 

18 

19 

paragraph 251 , you ' re responding there I think to 

a question about motivati on . What do you think 

' Linda ' s ' motivation is i n saying the things that 

20 A . That she said? Money . 

2 1 Q . Why did you think that? 

22 A . Because her actions are showing it . 

23 Q . Okay . What actions? 

24 A . Well , basically, as far as I ' m aware she ' s already had 

25 money and a conversation with her sister when I had 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

bumped into her to say that 111111 had said to her and 

some of the other kids if they ' ve to say the same as her 

and they'll all get money, but not to worry because she 

would te l l them what to say . And then obviously a phone 

call I received with myself and my mum from a lawyer 

from Glasgow City Council, asking us to be witnesses 

against - in a -- that she ' s obviously filing for 

money again . 

9 Q . You think that she ' s maybe made a claim against Glasgow 

10 City Council? 

11 A . Yes . 

12 Q . Is that recently that you and your mum have been phoned? 

13 A . Well , in between me giving my last statement and now . 

14 Q . And now? 

15 A . Yeah . 

16 Q . So since 27 July? 

17 A . Yeah . 

18 Q . Okay . You mentioned a conversation with ' Linda ' s ' 

19 

20 

sister about an agreement that they would all get 

a share of money? 

2 1 A . Yes . 

22 Q . Roughly when was that? 

23 A . They had left -- they ' d only been out my house about six 

24 

25 

month and I was on a day trip -- bus day trip, when 

I heard - -- sorry --
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

Q . 

A . 

'Linda ' s ' sister? 

' Linda ' s ' sister shouting on me and she came running 

crying, " Please take (unclear) ", that kind of stuff and 

that ' s when she said -- she said - had been with her 

but she ran away when she saw us , and I never saw her. 

And that ' s when she had said that that ' s what llllhad 

said. She ' d asked, " I hate her, she ' s asked us all " -­

and she asked other kids that were in my house and that 

and somebody in another house would they say that, and 

she would tell them what will to say , not to worry . 

11 Q . I think you mention that in your statement , so that was 

12 about six months after 

13 A . They left , yeah . 

14 MS INNES : -- the girls l eft , okay . 

15 

16 

17 

you . 

Right , ' Susan ', I don ' t have any more questions for 

There are no applications , my Lady . 

18 LADY SMITH: Are there any outstanding applications for 

19 

20 

2 1 

22 

23 

questions? 

' Susan ', that completes the questions we have for 

you this morning . Thank you very much for coming to 

engage with us and l i stening as carefully as you have 

done to the questions we had . 

24 A . Thank you . 

25 LADY SMITH : I ' m sur e you ' ll be glad to know that I can now 
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1 l et you go and relax for the rest of Friday . 

2 A. Thank you . 

3 (The witness withdrew) 

4 LADY SMITH : We ' l l take the morning break now, Ms Innes, and 

5 

6 

the plan is that there will be an oral witness to follow 

the break; is that right? 

7 MS INNES : That ' s correct , my Lady . 

8 LADY SMITH : Very well . Thank you . 

9 (11 . 38 am) 

10 (A short break) 

11 (11. 57 am) 

12 LADY SMITH : Ms Innes . 

13 MS INNES : My Lady, the next witness is Sheila Davies . 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

Shei l a Davies was a foster carer for Grampian Regional 

Council and then Aberdeen City Council from about 1989 

until she resigned on 8 May 2003 . Aberdeen City Council 

is the responsible authority . 

on 31 May 2018 , Ms Davies was convicted of six 

charges of assault i n respect of six complainers , of 

which an applicant with the pseudonym ' Jess ' was one . 

' Jess ' gave evidence on Day 326 , 23 September 2022 . At 

that time , reference was made to the conviction , which 

is at JUS-000000082 . I don ' t know whether Your Ladyship 

would find it helpful to look at the conviction again? 

25 LADY SMITH : It might be appropri ate to put it up. just now . 
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1 MS INNES : If we can look at this , we see I think the 

2 

3 

4 

5 

6 

extract "Conviction". We see on the first page the 

charges , so two of assault to injury and four of 

assault . The disposal , as Your Ladyship will see, is 

a community payback order, 240 hours to be completed 

within one year . 

7 LADY SMITH : Yes , I think at that time 240 hours would have 

8 been the maximum, if I remember rightly . 

9 MS INNES : Your Ladyship wil l know better than me , I think . 

10 LADY SMITH : I used to have more contact with these things , 

11 

12 

but I think so . 

Thank you . 

13 MS INNES : Then if we move to, please , to page 3 . 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

Your Ladyship will see the charges there . Again , just 

in respect of the first charge , Ms Davies was found not 

guilty in respect of that charge . 

Charge 2 wasn ' t insisted on by the Crown , I think it 

was withdrawn by the Crown . 

She was convicted of charge 3 as amended, as we see 

in handwriting . 

She was convicted of charge 4 , and charge 4 is in 

respect of ' Jess ', and Your Ladyship will see that that 

was a conviction of assault by seizing her by the body 

and repeatedly slapping her on the head and body . 

25 LADY SMITH : That was on various occasions over a period of 

71 



1 months? 

2 MS INNES : Yes , - 1995 to - 1995 . It coincides 

3 

4 

with the time that ' Jess ' was in the care of Ms Davies , 

so that ' s the time that she was in foster care with her . 

5 LADY SMITH : Yes . 

6 MS INNES : Charge 5 was withdrawn . 

7 

8 

9 

10 

Then Ms Davies was convicted of charges 6 , 7 , and 

then , on page 5 , 8 and 9 . 

Overall , the earl iest date is 26 June 1 993 and the 

latest is 31 December 2001 . 

11 LADY SMITH : Thank you very much . 

12 MS INNES : Thank you . 

13 Sheila Davies (affirmed) 

14 LADY SMITH : I hope you find the first question I have for 

15 

16 

you an easy one . How would you like me to address you? 

By your first name or as Ms Davies? 

17 A. First name ' s fine . 

18 LADY SMITH: Is that all right? Thank you . 

19 

20 

2 1 

22 

Sheila , it sounds as though you are i n a good 

position for that microphone . If I could ask you to try 

and keep that position it will be really helpful , so we 

hear you properly through the sound system . 

23 A. Okay . 

24 LADY SMITH : That red folder on the desk has a typed copy of 

25 your statement in it , the one you signed. On the screen 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

you 'll also see your statement is coming up . We ' ll go 

to different parts of it as we need to discuss it with 

you . You might find it helpful to use them but you 

don ' t have to . It ' s up to you . They ' re there if you 

find that useful . 

Otherwise , Sheila, can I just assure you , I do 

appreciate that this is a difficult task that you ' re 

going to have to do in the next hour or so , coming to 

talk about what are no doubt distressing memories for 

you in various respects is tough . If there ' s anything 

I can do to help , such as by giving you a break if you 

need it , whether sitting where you are or leaving the 

room for a little while , you must let me know . 

14 A . Thank you . 

15 LADY SMITH : Or if there ' s anything else I can do to help 

16 

17 

you give your evidence as clearly and carefully as you 

can , please tell me , would you? 

18 A . Okay . 

19 LADY SMITH : If you ' re ready , I ' ll hand over to Ms Innes and 

20 

21 A . 

she ' ll take it from there . 

(Witness nods) 

22 LADY SMITH : Ms Innes . 

23 MS INNES : My Lady , although this witness has a conviction, 

24 I ' m just conscious that there may be questions that --

25 LADY SMITH : Yes , I think that ' s right . 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

Sheila , this is a public inquiry . It ' s not a court , 

and I know you ' re very familiar with the court setting 

and what happens in the court but our function and 

purposes are different . However , it is a public forum, 

you ' re giving evidence in public , a transcript is bein g 

made of your evidence and it ' s important that you 

understand that the transcript of your evidence will be 

available outwith the Inquiry afterwards . 

I need to warn you that if you ' re asked any 

questions , the answers to which could incriminate you in 

relation to matters of which you were not convicted when 

you were on trial, then you ' re not obliged to answer 

those questions . 

14 A . Okay . 

15 LADY SMITH : Do you understand that? 

16 A . Yes . 

17 LADY SMITH : We ' ll see how we go and if you have any queries 

18 

19 

20 

or doubts at any time, whether we ' re in an area covered 

by your convictions or not , please speak up . Don ' t sit 

there worrying about it . All right? 

2 1 A . Okay . 

22 LADY SMITH : Very well . 

23 Ms Innes . 

24 MS INNES : Thank you , my Lady . 

25 Questions from Ms Innes 
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1 MS INNES : Sheila we understand you were born in 1959 . Is 

2 that right? 

3 A. Correct . 

4 Q. I ' m going to refer first of all to the statement that 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

you ' ve given to the Inquiry and we give it the reference 

WIT- 1- 000001004 . 

If we look first of all at the last page of this 

statement . At paragraph 188 we see that it says there : 

" I have no objection to my witness statement being 

published as part of the evidence to the Inquiry . 

I believe the facts stated in this witness statement are 

true ." 

I believe you signed your statement on 3 June 2022 ; 

is that right? 

15 A. Yes . 

16 Q. I ' m going to go back to the beginning of your statement 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

and you tell us at paragraph 2 that you have an SVQ 

level 3 in childcare and education and another SVQ 

level 4 in management . You say that you can ' t remember 

exactly when you obtained those qualifications , other 

than it was in the early 1990s . Was that after you had 

become a foster carer? 

23 A. Yes . 

24 Q. Okay . Why was it that you decided to become a foster 

25 carer? 
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1 A . I think I just wanted to help children and I wanted to 

2 

3 

4 

5 

work from home , because I had a small child and I didn' t 

want to go out to work and it was one of the things --

I became a childminder and a foster carer at the same 

time . 

6 Q . Okay . You say at paragraph 4 that you appl ied and 

7 

8 

became a registered childminder and foster carer when 

your son was about three . 

9 A . Yes . 

10 Q. So that was in about 1988 or 1989 . 

11 

12 

13 

14 

You say over the page at page 2 and paragraph 5 that 

it was after you appl ied to be a childminder that 

fostering came up . Am I right in thinking that your 

initial thought was doing chil dminding --

15 A. Yes . 

16 Q. -- and then was it the social work that suggested that 

17 you might consider fostering? 

18 A. I actual l y don ' t remember who suggested it . I don ' t 

19 

20 

know whether it just came up in conversation a nd 

I thought that I would try it . 

2 1 Q . Okay . 

22 LADY SMITH : As far as your childminding was concerned , was 

23 that through a business that you set up initia l ly? 

24 A . As a childminder you ' re self-employed, so it was in fact 

25 a business . 
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1 LADY SMITH: Right . And did chi l dren come to you for 

2 

3 

childminding only through social work or did t hey come 

through other ways as well? 

4 A . I never actually chi l d minded any chil d through social 

5 

6 

7 

wor k . It was all through private -- so it was parents 

going to work or some was through coll ege , so they were 

going to study . 

8 LADY SMITH : Thank you . 

9 MS INNES : You say that you decided you wanted to become 

10 

11 

12 

13 

a foster carer so the social work ran both registrations 

together . So although you were doing private 

childminding, you would need to be registered with the 

Local Authority . 

14 A . Yes . 

15 Q . Okay . 

16 

17 

18 

19 

20 

You say at paragraph 6 that you suppose t hat you 

decided that you wanted to foster children because you 

wanted to hel p kids and because you wanted to work at 

home . Wh y was it that you wanted to help kids , were you 

interested in working with children? 

2 1 A . I can ' t reall y remember exactly why I wanted to --

22 

23 

24 

I wan ted to be involved with children . Why, I really 

can ' t remember , but I know that I wanted to be involved 

with children and helping children . 

25 Q . Okay . Then you say at paragraph 7 that you had a series 
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1 of interviews and meetings with a social worker? 

2 A . Yes . 

3 Q . This person was -- you describe them as being from the 

4 under- eights section? 

5 A . Yes . 

6 Q . Were you looking to foster younger children t hen? 

7 A . No , the under-eights section was the childminding . It 

8 

9 

was specifically looking at registering me as 

a childminder . 

10 Q. I see . After that , in order to become a foster carer, 

11 

12 

did you then have other social workers coming to visit 

you , to assess you? 

13 A . I can ' t remember . It ' s such a long time ago . I mean 

14 

15 

16 

17 

18 

I know t hat they ran the registrations together , so 

I think the reports that the under- eights section did 

was passed to the foster ing . But I can ' t remember if 

I actually met with anybody from the fostering . I just 

can ' t remember . 

19 Q . Okay . At paragraph 8 you say that you were living in 

20 

2 1 

22 

Dyce at the time in a two- bedroom ground floor flat and 

you mention that your mother stayed with you and your 

son? 

23 A . Yes . 

24 Q . So in terms of fostering , where were you going to 

25 accommodate any f oster children? 
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1 A . My mother had one room, my son had the other room, so 

2 the foster carers would have been sharing with my son . 

3 Q . The foster children would be sharing with your son? 

4 A. Yes . 

5 Q. Okay . So your mother had one room, so where were you 

6 sleeping? 

7 A. I had a bed in the living room . 

8 Q . Okay . You say that at the time you wanted to foster 

9 babies who were about the same age as your son? 

10 A. That was the plan . 

11 Q . Okay . Why was it that that was your plan? 

12 A . Because that was the knowledge that I had . I hadn't 

13 

14 

really a lot of knowledge of older children, so I wanted 

to stick to what I thought I was good at . 

15 Q . Then you talk about the childminding at paragraph 9 and 

16 

17 

18 

19 

you say as a childminder you could run your business 

however you felt was best and you say you could take as 

many children as was allowed, which was 12 at that time , 

including your own , or you could just take one . 

20 A . Yes . 

2 1 Q . The maximum at that time for childminding was 12? 

22 A . Yes . 

23 Q . Okay . When you started childminding, what ' s the maximum 

24 number that you had? 

25 A . I can ' t remember . I think it was possibly one or two 

79 



1 child- minded children I had . 

2 Q . Okay . If we move on to page 3 and paragraph 11, you say 

3 

4 

that you think that you were rushed through the 

application process? 

5 A . Yes . They told me that they had a baby who was ready to 

6 

7 

8 

9 

come into foster care and they didn ' t have any 

placements for her to go into, and I think it was only 

a matter of weeks , because the child-minding assessments 

had been running for a few weeks before that . 

10 Q. Okay . You think that the application process to become 

11 

12 

a foster carer took weeks rather than months is what you 

say? 

13 A. Yes . 

14 Q . Okay . At paragraph 12 you talk about your link worker 

15 and was that a social worker who was working with you --

16 A. Yes . 

17 Q . -- rather than , working with the children? 

18 A. Yes . 

19 Q . Over the time that you were a foster carer , did you have 

20 

21 

the same link worker for a long period of time or did 

the link worker change? 

22 A . They did change . I can ' t remember how long we had them 

23 for . Some were for years , some were for a short time . 

24 Q. Okay . 

25 A . I think I had about approximately six or eight . 
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1 

2 

I couldn ' t give you the definite amount , but 

approximately that amount . 

3 Q . Okay . You say that you had regular meetings , so 

4 

5 

focusing on your link worker , you had regular meetings 

with your link worker? 

6 A . Yes . 

7 Q . How often roughly would you see your link worker? 

8 A . It was reasonably regular . It wasn ' t every week, but 

9 

10 

I would say maybe three , four weeks . More regular if 

there was any problems with a placement . 

11 Q . Okay . Was your link worker somebody that you would 

12 contact if there were problems? 

13 A . Yes . 

14 Q . How did you feel your rel ationship with the link worker 

15 

16 

was? Did you feel that it was helpful and supportive or 

not? 

17 A . Most of them were great . There was only one that I felt 

18 I had absolutely no relationship with at all . 

19 Q . Okay . 

20 A . And I asked to have a different link worker and I think 

21 they were changed within six to eight months . 

22 Q . Okay . What was it that made you feel that you didn ' t 

23 have a good relationship with this person? 

24 A . I just felt I couldn ' t speak to her about anything . 

25 I felt uncomfortable speaking to her and I don ' t know 

81 



1 

2 

3 

whether it was a clash of personalities or what . 

I don ' t know , I just felt that there was no 

relationship there at all . 

4 Q . Okay . You say those meetings were generally within your 

5 

6 

house , so does that apply to your link worker , you would 

meet them at your house? 

7 A . Yes . 

8 Q . You say that these visits continued throughout the whole 

9 time that you were fostering? 

10 A. Yes , they did . 

11 Q . At paragraph 13 you mention that your mum was assessed 

12 as part of your fostering application? 

13 A. She was , yes . 

14 Q . Is that because she was l iving with you at the time? 

15 A. Yes . 

16 Q. At paragraph 14 you mention your thoughts on the 

17 

18 

19 

20 

21 

22 A. 

application process and you say you think it was okay, 

although there ' s a lot more involved now . Then you go 

on to say : 

"I think there would need to be a lot more 

preparation with older children especially ." 

(Witness nods) 

23 Q . What are your thoughts about that? What sort of 

24 preparation? 

25 A. I think for my situation, because I didn ' t have any 
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1 

2 

3 

experience of having older children or working with 

older children, I just found that a lot more 

challenging . 

4 LADY SMITH : Sheila , just thinking back , if I have this 

5 

6 

right , your own child would have been about four years 

old when you began fostering? 

7 A. I think he was still three . 

8 LADY SMITH : Still three at that stage . You were about 30 ; 

9 is that right? 

10 A. Approximately, yeah . 

11 LADY SMITH : So both of you were quite young? 

12 A. Yeah . 

13 LADY SMITH : Thank you . 

14 MS INNES : We ' ll come back in a moment to the ages of 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

children that were placed with you and that sort of 

thing . 

If we can move on to a section on training , you say 

that after you were approved as a childminder and foster 

carer you became a member of the Child Minding 

Association and the Foster Care Association , and why was 

it that you joined the Foster Care Association? 

22 A. I think because I was a single parent , I felt I needed 

23 

24 

the support , advice , and just somebody to -- other 

people to get ideas from . 

25 Q. Were there meetings of the Foster Care Association in 
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1 Aberdeen? 

2 A . Yes . 

3 Q . Okay . How regular were they? 

4 A . I think it was monthl y meetings . 

5 Q . Okay . What was the purpose of the meetings? 

6 A . They woul d occasional ly have speakers in from the --

7 

8 

9 

10 

maybe a social worker, different -- a child 

psychologist , that kind of thing . Sometimes it was just 

to meet up , have a coffee , have a chat and compare 

notes . 

11 Q . So sometimes it was a bit of a support? 

12 A . A bit of a? 

13 Q. Support . 

14 A . Support , yeah . 

15 Q . You also say that getting that support was important to 

16 

17 

you and keeping your knowledge up to date was something 

that was important to you too? 

18 A. Yes . 

19 Q . If we go down to paragraph 19, you say that you don' t 

20 

2 1 

think there was any training that you had to do before 

you became a foster carer or ongoing? 

22 A . I honestly can ' t remember . I do remember attendi ng 

23 

24 

25 

conferences and things like that , but I can ' t remember . 

I don ' t think they were compulsory, but I couldn ' t say 

f or definite if they were or not . 
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1 Q . Okay . Was there training provided by Aberdeen City 

2 Council or Grampian Regional Council before that? 

3 A . I -- I honestly can ' t remember . I don ' t think there was 

4 

5 

anything leading up to the registration to become 

a foster carer . 

6 Q . Okay . Afterwards , can you remember there being anything 

7 put on by the council? 

8 A . There would have been . But because I went to things 

9 

10 

11 

through the Child Minding Association , the Foster Care 

Association as well , I can ' t tell you which organisation 

actually put what on . 

12 Q . Okay . You say at paragraph 21 , you talk about training 

13 

14 

on child protection and you say that you completed that 

periodically because it changed over the years? 

15 A . Yes . 

16 Q . That ' s something that you updated yourself on? 

17 A . Yes . 

18 Q . You describe yourself as having been on countless 

19 

20 

21 

A. 

different courses? 

(Witness nods) 

Yes , I was . 

22 Q . Over the top of the page at paragraph 22 , you say that 

23 

24 

25 A. 

you can ' t remember receiving training on disciplining 

children or managing their behaviour? 

(Witness nods) 
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1 Q . You can ' t remember that being --

2 A . No . 

3 Q. -- something that you received training on? 

4 A . I think I would have done -- maybe not specifically 

5 

6 

7 

8 

disciplin ing , but probably about behaviours and 

different behaviours . I remember going on training 

courses for that , but not specifically for disciplining 

children . 

9 Q . Okay . Can you remember if you were given any training 

10 

11 

about restraint , for example , restraining a foster 

child? 

12 A. No , I can ' t remember . 

13 Q . At paragraph 23 you say you can ' t remember if there was 

14 

15 

any written or verbal guidance or instructions given 

about your role and responsibilities as a foster carer? 

16 A. Yes . 

17 Q . Can you remember being given anything like a foster 

18 carer handbook? 

19 A . I can ' t , I can ' t remember . 

20 Q . Okay . If we look at paragraph 25 , you give your 

2 1 

22 

23 

reflections on the training that you received . So in 

terms of the training that you received through the 

associations , did you fee l that was adequate? 

24 A . I -- I think at the time I didn ' t actually think about 

25 i t being adequate or not . It was just something that 
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1 

2 

3 

was done , you know , and I wanted to do . So I can ' t 

really say yes it was adequate . It was just something 

that was part of the responsibilities . 

4 Q . Okay . With the benefit of hindsight , have you had any 

5 reflections on whether it was sufficient or not? 

6 A . I think there ' s always room for improvement , for 

7 

8 

9 

learning, so I mean , there may be room for 

improvement , but I think at the time it was okay, as 

I said. 

10 Q. Okay . You go on to refer to the lack of training from 

11 

12 

13 

14 

the social work department , that you say that that and 

the l ack of information wouldn ' t be acceptable now . So 

do you feel that the social work department weren ' t 

doing enough in terms of training? 

15 A . I can ' t say if that was how I felt or not , you know . 

16 

17 

18 

I was just one of these kind of people that got o n with 

things , you know . I tried my best . I always did 

everything to the best of my ability . 

19 Q . Okay . If we go down to paragraph 26 , you ' re talking 

20 

2 1 

there about your view of fostering . Did you see it as 

being a job? 

22 A . No , I never ever saw it as a job . 

23 Q . What did you see it as? 

24 A . I think I saw it as a vocation . I don ' t think you want 

25 to work with kids or challenging children as a job . 
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1 

2 

3 

I think it has to be something more than that . It has 

to be passion . It has to be something you really want 

to do . 

4 Q . You say at paragraph 27 , as you ' ve already mentioned, 

5 

6 

7 

that when you applied to become a foster carer , your 

idea was that you would l ook after children who were 

about the same age as your son? 

8 A . Yes . 

9 Q . But you say that you ended up doing emergency foster 

10 care and you had children of all ages? 

11 A . Yes . 

12 Q . Can you remember how that happened? 

13 A . No . No , I can ' t . I think it was by accident , but 

14 I can ' t actually remember . 

15 Q . Okay . What was it like being an emergency carer? How 

16 did that work? 

17 A . You would get a phone call at any time of the day or 

18 

19 

night , they were looking to p l ace a child or children, 

and you said " yes" or " no" . 

20 Q . Okay . 

2 1 A . Depending on whether you had space or not . 

22 Q . Did you feel that you could say no? 

23 A . I think when we got the call during the night , I think 

24 

25 

there was -- I did feel a little bit pressured to say 

yes , because you always knew that -- and they would 
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1 

2 

3 

always say, " We ' ve got nowhere else for this child to 

go " . So I think there was a bit of pressure there at 

times . Not all the time , but sometimes there was . 

4 Q . Then you also mention there that you ended up taking 

5 

6 

children of all ages , so were some of those older than 

your son? 

7 A . Yes . 

8 Q . How did you feel about that , taking older children? 

9 A . I think some of them fitted in to the family and were 

10 

11 

12 

13 

14 

slightly less challenging than some children . 

I think I found the boys especially difficult, 

because they did come with a lot of -- for the want of 

a better word -- baggage . You know, they had had some 

trauma -- quite a lot of trauma , most of them . 

15 Q . Okay . Okay . Did you feel that you were equipped to 

16 look after them? 

17 A . I think because it was emergency foster care and it was 

18 

19 

short term, I think I was okay about it most of the 

time . 

20 Q . When you say it was emergency and it was short term, 

21 

22 

sort of what period would you be expecting to look after 

a child for? 

23 A . I think when they came in as an emergency basis it was 

24 generally up to three weeks . 

25 Q . Okay . Did that then happen? Did they leave after three 
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1 weeks or not? 

2 A . No . Not always . Occasionally they did . It may be that 

3 

4 

5 

6 

they were waiting for a place to come up and they had to 

come into care earlier than expected , you know , but in 

general I don ' t think I had any child for just three 

weeks . 

7 Q . If it extended beyond the three weeks , sort of what 

8 period of time are you talking about? 

9 A. I had an emergency child up to two years . 

10 Q . Right , okay . Was that the longest? 

11 A . Yes . 

12 Q . Okay . Other than that longer one , sort of what period 

13 are you looking at? Is it months or --

14 A . It could be months , it could be longer . 

15 Q . Okay . How did you feel about that , given that you were 

16 

17 

18 

19 

doing emergency care , you would think the expectation 

would be that the child would move on within three 

weeks , say, but then they ended up staying much longer , 

how did you feel? 

20 A . A lot of the time it was just -- I just accepted it . We 

21 

22 

23 

24 

25 

just got on with life . We obviously tried to 

accommodate them as best you can . Well , a lot of the 

kids went to different schools , you know, had different 

hobbies and things like that , so it was a case of 

adjusting life for everybody . 
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1 Q . Okay . If we move on in page 6 to paragraph 31 , you talk 

2 

3 

4 

about the fostering allowance . How did that work? Did 

you feel that you received adequate money to provide for 

the children and to support your home? 

5 A . I -- I can ' t actually tell you how much I got because it 

6 

7 

8 

wasn ' t about the money . You know, I got a slight 

enhancement because of the emergency foster caring, but 

I can ' t actually tell you how much that was . 

9 Q. Okay . Then I think you mention at paragraph 34 that you 

10 

11 

12 

were childminding as you mentioned and you also mention 

that you received income support I think maybe for 

a period? 

13 A. Yes . 

14 Q . Okay . At paragraph 35 you say that there was no 

15 material support , what do you mean by that? 

16 A. I -- I don ' t know . I obviously answered a question that 

17 

18 

was asked , but I wasn ' t sure -- I ' m not sure what the 

question was . 

19 Q. Reading the rest of the paragraph, it might be about , 

20 

21 

you know, having resources , so , for example , having 

a cot or having clothes . 

22 A. Mm-hmm . 

23 Q . These sorts of things . Were you given help with that? 

24 A . I did . I did get help . Obviously I got money towards 

25 beds and to buy chest of drawers . That was for me 
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1 

2 

3 

4 

5 

personally. Everything stayed with me -- that stayed 

with me . But obviously there was extra money for - - you 

know , if children came with nothing , I would get 

an a l lowance for buying clothes for them . So that was 

all obviously spent on the children . 

6 Q . Okay . You say I think that you maybe built up a -- did 

7 you build up a store of clothes and toys and things? 

8 A . Yes . 

9 Q . At the bottom of this page you talk about your household 

10 

11 

12 

and you ' ve already told us that initially you lived in 

a flat in Dyce and I think you moved from there ; is that 

right? 

13 A . Yes . 

14 Q . You moved into Aberdeen? 

15 A. Yes . 

16 Q. Did you move into a house? 

17 A . No , it was a flat , a three- bedroomed flat . 

18 Q . Okay . Did your mum move in with you there or not? 

19 A . She did , yeah . 

20 Q . Okay . So when you were in the Aberdeen property, what 

2 1 accommodation did you have for foster children then? 

22 A . Actually, I think it was -- I think it was 

23 

24 

25 

a four-bedroom f l at we had . I can ' t remember . My mum 

did stay with a partner for a while, so -- either three 

or four bedrooms . So one would have been for the girls , 
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1 

2 

one would have been for the boys and I would have had 

another one , if it was three bedroom. 

3 Q . You ' ve already told us about your son and then you had 

4 a daughter as well? 

5 A . Yes . 

6 Q . I think in 1991? 

7 A. Yes . 

8 Q . From what you ' re saying , your son and your daughter 

9 

10 

would share their rooms with the foster children; is 

that right? 

11 A. Yes . 

12 Q . Were there any issues with that or how did your children 

13 cope with the foster children? 

14 A . Remarkably well . They were kind of accepting of every 

15 child that came . 

16 Q. Okay . You say at paragraph 40 that you had two bedrooms 

17 built on , you say, to the house , so 

18 A . That was in the next move that we had , that wasn ' t in 

19 the flat . 

20 Q . I see . So you moved from Dyce to Aberdeen . 

21 A . Yes . 

22 Q . And then you moved within Aberdeen? 

23 A . Yes . 

24 Q. To a house? 

25 A . Yes . 
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1 Q . Okay . In that house you had two bedrooms built on? 

2 A . Yes . 

3 Q . Okay . Did you get any help from the Local Authority 

4 with that extension? 

5 A. No . 

6 Q. Did you know if that was something that you could ask 

7 for or not? 

8 A . I don ' t know . I didn ' t think I even thought about it . 

9 Q. Why did you build the extra bedrooms on? 

10 A . Because we had two foster children that were staying 

11 with us long term. 

12 Q. Okay . If we move down to paragraph 42 , you talk there 

13 

14 

15 

16 

about the children that you fostered and you say that 

you ' re not sure how many chi l dren you fostered over the 

years, but it must be in the hundreds , possibly even as 

many as 1 , 000? 

17 A. Mm- hmm . 

18 Q . Why do you t h ink it ' s so many? 

19 A . Because I was always so busy and I did it over 18 years . 

20 Q . Okay . If we look at paragraph 43 , you say that you 

2 1 

22 

f ostered both boys and girls , ranging in age from a few 

weeks old to 14 and 15 . 

23 A . Yeah . 

24 Q . But you say you ' re not sure how many you ' d have had at 

25 the one time? 
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1 A. No . 

2 Q. You think it was probably a maximum of six? 

3 A . Yes , uh-huh . 

4 Q. So six plus your own two children; is that right? 

5 A. Yes . 

6 Q . Okay , so eight children in the house? 

7 A . Mm-hmm . 

8 Q. Okay . Are you thinking that because , for example, you 

9 

10 

might have had a bedroom with two sets of bunk beds in 

it --

11 A. Yeah . 

12 Q . -- is that how it worked? 

13 A . Mm-hmm . 

14 Q. When you talk about the boys ' room, were there -- am 

15 I right 

16 A. There ' s two sets of bunk beds in the boys ' room . 

17 Q . Okay . And the same in the girls ' ? 

18 A . I can ' t remember if there was just one set of bunk beds 

19 or if there was two . I can ' t remember . 

20 Q. Okay . You say that all of the children that you 

21 

22 

fostered were placed with you by Aberdeen City 

Council 

23 A . Yes . 

24 Q. -- or Grampian Region before that? 

25 A. Yeah . 
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1 Q . I n terms of any l onger- term p l acements , how many 

2 children did you have on a longer- term basis? 

3 A . There ' s four that I remember that were with me for about 

4 two years . I had another one for almost a year . 

5 Q . Okay . 

6 A . But there may have been others that I don ' t actually 

7 remember . 

8 Q . Okay . In terms of the fostering arrangements at 

9 

10 

paragraph 45 , you say there wasn ' t much preparation in 

an e mergency, for example? 

11 A . No . 

12 Q . The children that you had longer term , did they 

13 

14 

initially come to you on an emergency basis a nd end up 

staying l onger? 

15 A . Yes . 

16 Q . Okay . 

17 

18 

19 

Did you have to do any re- assessment through the 

Local Authority for them to stay with you on a long- term 

basis? 

20 A . I think it was j ust through discussions and j ust 

2 1 

22 

23 

obviously the social worker meeting with the c h ild and 

just discussing i t , looking at the arrangements . It ' s 

a long t i me ago , so I don ' t remember exactl y . 

24 Q . Okay . You don ' t remember sort of having to go back to 

25 a fostering panel or anything? 

96 



1 A . I t may have been possible , but I can ' t remember . 

2 Q . Okay . What sort of information were you given about the 

3 

4 

children when they came to live with you? If we go on 

to page 9 , paragraph 48 . 

5 A . I think the emergency placements you quite often didn ' t 

6 

7 

8 

9 

10 

get anything . It would be a phone call at 1 o ' clock in 

the morning , you know, "We ' ve got two children we need 

placed, can you take them? " So quite often it was maybe 

a day or two after before you met with the social worker 

and got the information then . 

11 Q . You say at paragraph 49 that you wouldn ' t get , for 

12 

13 

14 

example , a child ' s care plan at the outset . You ' d 

normally get that a couple of days after the child had 

been placed with you? 

15 A . Yeah . 

16 Q . Okay . Did you feel that that was a problem? Should you 

17 

18 

have had more information? Or were you quite happy with 

what was being done? 

19 A . I think because it was emergency placements , I probably 

20 

21 

wasn ' t expecting anything else on the initial phone 

call , other than name and date of birth possibly. 

22 Q . Okay . When children came to you on an emergency basis , 

23 

24 

had they general l y just been removed from their parent 

or their usual carer? 

25 A . Yes , I think so . 
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1 Q . Did some of them come from other foster carers or from 

2 

3 

residential care , do you know, or was it mainly from 

their birth families? 

4 A . I think it was mainly from their birth families . 

5 Q . Okay . For some of them, would it have been thei r first 

6 time that they would have been taken into care? 

7 A . I think for some of them it would have been , for some of 

8 

9 

the older ones or even some of the younger ones i t would 

have been second, third , maybe fourth time . 

10 Q . Some of the children that you had, did you have them 

11 

12 

again? Did they come to you and then did they come back 

to you at a l ater stage? 

13 A. Yes . 

14 Q . Okay . At paragraph 54 you talk about you ' re aware that 

15 

16 

17 

a child who stayed with you , who we are calling ' Jess ', 

came to live with you in 1995 and she came with her 

brother . 

18 A . Yes . 

19 Q. You talk about t h e age gap between them . Her brother 

20 

2 1 

was older than her and she was not yet at primary 

school , I think? 

22 A. Yes . 

23 Q . Okay . Do you have any memory of the circumstances in 

24 which they came to live with you? 

25 A . I do . They were quite a local family . 
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1 Q . Okay . 

2 A . So they were actually known to me before they actually 

3 came . 

4 Q . Okay . 

5 A . The paren t was a drug dealer and had been arrested . 

6 Q . Okay . 

7 A . And that was the first time they came to stay with me . 

8 Q . You say that -- did you know the family -- do you mean 

9 

10 

you knew the family or you actually knew ' Jess ' and her 

brother before? 

11 A. I knew of the family . I wouldn ' t say I actually knew 

12 the family . 

13 Q . I see , thank you . 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

I f we can move on a l ittl e bit in your statement , 

please , you talk about the routine in the household . 

Just in terms of the way in which you treated the 

children, obviously you had your own children . Did you 

treat them the same as your own children or did you 

treat your children a nd the foster children differently? 

20 A. All the children in my household were treated the same . 

2 1 Q . Okay . 

22 A . I didn ' t feel that there was any rules that I had in the 

23 

24 

household that were applicabl e to one set and not the 

other . 

25 Q. Okay . If we can move on , please , to page 14 of your 
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1 

2 

3 

4 

5 

statement and paragraph 74 where you ' re referring to 

something that ' Jess ' said in her statement and she 

talked about being fed with a metal spoon and I think 

having some issues with food and being force fed I think 

chocolate mousse . 

6 A. Yes . 

7 Q. What ' s your recollection of that? 

8 A. I don ' t remember anything of that happening . 

9 Q . Okay . Do you think it ' s possible that it happened and 

10 you can ' t remember? 

11 A. No , because I would never have force fed a child . 

12 Q . Okay . If we move on , please , to page 19 of your 

13 

14 

15 

statement , paragraph 102 , you talk there about 

discipline and how would you discipline a child if they 

were misbehaving? 

16 A. I don ' t really have any memories of having to seriously 

17 

18 

19 

20 

2 1 

discipline a child . You know, I ... I can ' t say how -­

how it was in the house . It just seemed to work . You 

know , I think because I had such a strong routine with 

my children, I found a lot of the time the foster 

children sort of followed their example . 

22 Q. Okay . You say in thi s paragraph that sometimes you 

23 

24 

raised your voice, but you don ' t remember ever shouting 

at any of the children? 

25 A. No . 
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1 Q . Okay . If we go on over the page to page 20 and 

2 paragraph 103, did you ever use physical discipline? 

3 A . Absolutely never . 

4 Q . Okay . You say here that when your son was little you 

5 remember smacking him? 

6 A . Yes . 

7 Q . And by smacking , whereabouts on his body do you mean? 

8 Do you mean on the bottom or on his hand? 

9 A . I t would have been maybe a tap on the back of the hand 

10 or a smack on the bottom. 

11 Q . Did you continue doing that or not? 

12 A . I think at that time it happened to me when I grew up, 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

I think it was kind of acceptable . But once I started 

childminding, I can ' t remember the situation but my son 

and a child-minded child did something and I went to tap 

my son on the back of the hand and I thought : I can ' t do 

that because I can ' t do that to my child-minded child . 

And that was the last time I ever lifted my hand to 

a child . 

20 Q . Okay . Roughly when was that or how old was your son at 

21 the time? 

22 A . Possibly about four . 

23 Q . Okay . 

24 A . I think it happened not long after I started 

25 childminding . 
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1 Q . Okay . At paragraph 107 on page 20 you say that you 

2 

3 

4 

5 

would have kept a record of any sanction or punishment 

that you might have given . Why would you have done 

that? Were you keeping records throughout the time that 

you were a foster carer? 

6 A . I think if I had had to use a sanction or a punishment 

7 

8 

it would have been , but I honestly can ' t remember . 

I mean , we ' re talking about 30 years ago . 

9 Q. You say that you don ' t know if that ' s something that 

10 

11 

12 

would have been expected of you , but you think it ' s 

certainly something that you would have shared with 

a child ' s social worker? 

13 A . Yes . 

14 Q . I f we move on , please, to page 21 and paragraph 111 , 

15 

16 

17 

18 

you ' re talking there about contact that children had 

with their parents . Was that something that you were 

involved with or was it something that was organised by 

social work? 

19 A . I was never actually involved in organising it , but 

20 

21 

22 

23 

24 

I was sometimes involved in transporting the children to 

and from . I had a family who met in a family centre , so 

I would take the children there , the parents would meet 

them, be supervised by the centre staff , and then 

I would pick them up afterwards . 

25 Q . I think we know that when ' Jess ' and her brother were in 
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1 your care , their mother was in prison? 

2 A. Yes . 

3 Q . Can you remember them having contact with their mum? 

4 A . I think they would have done , but I wouldn ' t have been 

5 

6 

involved in that because it was obviously quite 

a distance away . 

7 Q . Okay . You say at paragraph 113 that you felt it wasn ' t 

8 

9 

your position to try to encourage contact , it was the 

social worker ' s role? 

10 A. That ' s possibly the wrong sort of wording for it . It 

11 

12 

13 

14 

15 

wasn ' t my responsibility to organise the -- you know, 

I didn ' t have any knowledge of a l ot of the background , 

so I wouldn ' t have said , " Oh yes , they have to see their 

parents " , that would have been the social worker ' s role, 

not mine . 

16 Q. Okay . 

17 

18 

19 

20 

If we move on, please, to page 23 and paragraph 120, 

you talk there about visits -- you talked about your 

link worker , but the children ' s social workers would 

also visit? 

2 1 A. Yes . 

22 Q. That would be variable in terms of frequency? 

23 A. I t would, yes . 

24 Q . Was there any pattern as to where the social worker 

25 would see the children? Would they see them in the 
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1 house or would they see them outside? 

2 A . I think it would depend on the children . You know, some 

3 

4 

5 

6 

7 

of the younger children might have been seen at their 

nursery or their school . Older children, I know, were 

taken out occasionally . Sometimes they would come to 

the house . So it just depended on the child and the 

social worker . 

8 Q . The end of paragraph 121 you say : 

9 

10 

" All the visits were announced because otherwise 

they might not have got me at home . " 

11 A . Yes . 

12 Q . Are you talking there about all the visits from 

13 children ' s social workers? 

14 A . And my link worker as well . 

15 Q . So your link worker never turned up unannounced? 

16 A . Not as far as I remember , no . 

17 Q . Can you remember , you know, if , for example , your link 

18 worker ' s manager might sometimes come and visit you? 

19 A . I don ' t think so . 

20 Q . Okay . At paragraph 125 you say that you can ' t remember 

21 

22 

23 

or you say no person came to inspect your home . Did 

nobody come when you moved house to have a look at the 

new accommodation? 

24 A . I think they would have , but I can ' t specifically 

25 remember when that happened , but I ' m sure it probably 
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1 did . 

2 Q . Can you remember your link worker going and looking in 

3 the children ' s bedrooms , for example? 

4 A . I can ' t specifically remember that . 

5 Q . Okay . If we move on , please , to page 25 and the keeping 

6 

7 

8 

9 

of records . You say that you don ' t remember being given 

any written or verbal guidance or instructions on the 

keeping of records , but you refer to keeping diaries at 

paragraph 135? 

10 A. Yes . 

11 Q . Was that something that you did of your own volition or 

12 is that something that your link worker asked you to do? 

13 A. No , it was something that I did to keep my life 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

organised and to remember things , because obviously 

I had child-minded children, I had -- sometimes had 

appointments for them, I had appointments for foster 

children, I had appointments for my own children, 

different nurseries , different outings and things like 

that , so it was just a way of me keeping track of where 

I was meant to be and at what time . 

21 Q . I mean you described a number of children that you had 

22 

23 

and from what you ' re saying there , you must have been 

very busy? 

24 A . I was , yes . 

25 Q. Did you ever find that overwhelming? 
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1 A . Not -- not specifically . I think there was sometimes 

2 

3 

when the older children were really challenging and it 

did make life a little bit difficult . 

4 Q. Okay . How would you react or feel when you felt that 

5 things were a bit difficult? 

6 A. I think I did speak to my link worker about the age of 

7 

8 

9 

10 

11 

children, you know , because obviously it was -- I was 

fostering children that were older than my own children 

and that was something that I never really wanted to do . 

But it was just something that continued through the 

time that I fostered . 

12 Q . Okay , so did that not change after you spoke to your 

13 link worker? 

14 A . No , I don ' t think so . 

15 Q . Would your link worker ever look at the diaries that you 

16 mention 

17 A. No . 

18 Q . -- or would you just use them to help you remember 

19 various things? 

20 A . Yeah . 

2 1 Q . Okay . If we go down on page 26 to paragraph 144 , you 

22 

23 

24 

25 

talk there about the older, more challenging children 

and you say that you think that there would need to be 

more support than there was . What sort of support would 

have been helpful to have? 
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1 A . I just think because it wasn ' t an area that I was 

2 

3 

4 

5 

familiar with , because obviously some of these 

challenging children were much older than my own , you 

know , I just -- I did find some of it really, real l y 

challenging and quite difficult at times . 

6 Q . I f we go on over the page to page 27 and paragraph 145 , 

7 

8 

you say that there should be more options available like 

more foster carers , but at the time there just wasn ' t . 

9 A . Mm- hmm . 

10 Q. Was that your impression from what you were being told 

11 when you were being asked to take children? 

12 A . I think especial l y the emergency care , because , you 

13 

14 

15 

16 

17 

know , I knew that there was only a certain amount in 

Aberdeen and you woul d get a phone call in the middle of 

the night , they ' d be looking to place one, two , three, 

sometimes four children at a time , and it was a case of , 

"How many can you take? " 

18 Q . Mm- hmm . 

19 A . So I just don ' t know what would help the situation at 

20 that time . 

21 Q . You refer in this paragraph to once having a child who 

22 had to be removed immediately? 

23 A . Yes . 

24 Q. Do you mean immediately removed from your care? 

25 A . Yes . 
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1 Q . Do you know why that was? 

2 A . I honestly can ' t remember, but I just remember this one 

3 

4 

5 

6 

7 

child who was very, very challenging . He seemed to live 

in a different universe is a ll I can kind of think of, 

you know, and he just -- he was very disruptive with the 

rest of the children and I just felt it wasn ' t fair to 

the other children to put them through that . 

8 Q . Can you remember if you asked for him to be removed or 

9 if he had asked? 

10 A . No , I asked for him to be removed . 

11 Q . Okay . If we can move on to the next part of your 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

statement , on page 28 you talk about the convictions 

that you have and you list them there . We know that one 

of those convictions was in respect of ' Jess '. 

You then go on to say at the bottom of this page : 

" I stopped childminding and fostering at the same 

time because I opened my own business ." 

18 A . Yes . 

19 Q . I think we know that you resigned as a foster carer i n 

20 

2 1 

22 

May 2003 . Can you remember if the social work had said 

to you t hat they had concerns about you continuing to be 

a foster carer before you resigned? 

23 A. No , I can ' t remember . 

24 Q . Okay . I ' m going to look at a document , if we just --

25 just bear with me a moment , I need to ... 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

The document is ABN- 000000268 . 

I appreciate , Sheila , that this will not be 

a document that you ' ve seen before . It ' s a document 

from you ' ll see Aberdeen City Council and it ' s 

a memorandum to somebody at the Care Commission by 

a Susan Sloan, senior social worker . 

7 A . Yes . 

8 Q . Do you know who Susan Sloan is? Is she somebody that 

9 you knew? 

10 A . I remember the name , I can ' t remember her . 

11 Q . Okay . You ' ll see that this is dated 10 June 2003 , so 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

this is after you had resigned, okay? It ' s referring to 

you , it ' s blanked out on the screen but it ' s referring 

to you and she then says : 

" I spoke with Doris Copley re the above and she 

advised that I con tact you . We spoke on Friday 6th and 

I am also forwarding a copy of the original complaint . 

Mrs Davies is an approved foster carer and also 

a registered childminder . Mrs Davies provided care for 

a number of foster children and has been seen as 

suitable with time- l imited p l acements where children 

respond to clear boundaries or routine ." 

Just pausing there , I think that ' s consistent with 

what you've said about taking emergency placements and 

I think you also mentioned in your evidence earlier 
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1 about having a clear routine with your own children . 

2 A . Mm- hmm . 

3 Q. So that would be consistent with that . 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

I t then says : 

"There have however been complaints regarding her 

ability to nurture very needy children and at times her 

rough handling of children . There have been other 

complaints (which are possibly less pertinent to 

childminding and relate more to her role as a foster 

carer) but the concern relating to her care/handling of 

children are all relevant to childminding ." 

I think that might be why Susan Sloan is writing to 

the Care Commission , it ' s maybe more about the 

childminding . But were you aware that there had been 

complaints about , first of all , your ability to nurture 

very needy children? 

17 A . I can ' t remember that . 

18 Q . Were you aware that there had been complaints about your 

19 rough handling of children? 

20 A . I can ' t remember any of that . 

21 Q . Then it says in the next paragraph : 

22 

23 

24 

25 

"The fostering service ' s concerns regarding 

Mrs Davies were shared with her at a recent meeting on 

30 April 2003 with the link worker , Jenny Needham and 

myself ." 
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1 Jenny Needham, is that a link worker that you had? 

2 A . Yes . 

3 Q . Then it says : 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

" It was explained to Mrs Davies that in view of the 

number of complaints we could not continue to support 

her registration as a foster carer and this would be 

presented to the Adoption and Fostering Panel . 

Mrs Davies has , however , resigned as a foster carer ." 

Can you remember having a meeting with this 

Jenny Needham and Susan Sloan and them telling you that 

they wouldn ' t be able to continue to support you being 

registered as a foster carer? 

13 A . No , I don ' t remember that . 

14 Q . You don ' t remember that , okay . 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

It then refers to a letter from staff at the 

Westdyke Leisure Centre , which was sen t to 

a Zandra Morrison, community school social worker, and 

it says the information was subsequently passed to 

adoption and fostering . It was reported initially 

verbally, but a written report was requested . 

We ' l l go over the page to see the letter . If we 

scroll down it ' s a letter from a Julie Elrick and 

Mairead Cowie , Kindergym coaches . Do you know who these 

people are? 

25 A. No . 
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1 Q . Can you remember going to something called Kindergym at 

2 the Westdyke Leisure Centre? 

3 A . I would have -- possibly , but we went to lots of 

4 

5 

different groups and things l ike that , so I don ' t 

specifically remember that . 

6 Q . You can see it says : 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

" During our Kindergym sessions at Smithfield Primary 

we have become increasingly concerned over the actions 

of one of our childminding members ... " 

That ' s referring to you . So it looks like the 

sessions were at the primary school rather than at the 

l eisure centre that I mentioned . It says : 

"Our concerns are for a little boy 

I t ' s blanked out but the name is ' 

fosters . 

, who she 

16 A . No . 

17 Q . Can you remember having a wee boy called 

18 A . No . 

19 Q . "When he arrived at our classes in August 2002 he was 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

a happy , lively and friendly boy . Within several months 

he became more withdrawn , less confident and was 

permanently watching Shei la or checking she wasn ' t 

watching him . Sh e paid him l ittle or no attention , 

giving no praise or encouragement whilst praising other 

children . She was extremely quick to tell him off , 
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often for no apparent reason , leaving ourselves and 

other members of the class stunned . " 

1 

2 

3 

4 

5 

Do you have any recollection of going to Kindergym 

classes at Smithfield Primary with a l ittle boy that you 

fostered? 

6 A . As I said, I went to lots of different groups and things 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

Q . 

A . 

like that . I can ' t specifically remember that . 

Okay . Do you have any comment on it being said that you 

were paying little or no attention to the child and 

being quick to tell him off? Is that something that 

might possibly have happened or not? 

I think that ' s a personal opinion from somebody . 

I can ' t comment on what they think or how they feel . 

14 Q . Okay . Then there 's reference to similar behaviour with 

15 

16 

another child you fostered and the name ' s blanked out 

but it ' s" ' ? Do you remember having a child 

17 called 

18 A. 

19 Q . 

20 A. Yes , I do . 

2 1 Q . Is it possibl e that you were quick to tell her off? 

22 A . I don ' t believe so , but I can ' t remember any specific 

23 time for that . 

24 Q. Okay . Then it says : 

25 " During the classes she has also physically 
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1 

2 

3 

repri manded 

The names mentioned there are " 

" ... whom she also child minds ." 

' and ' 

4 A . I did child mind those children, yes . 

5 Q . The people who are writing this letter seem to be 

6 

7 

suggesting that you were physically reprimanding t hem . 

Is that something that you did? 

8 A . I don ' t believe so . 

9 Q . Okay . Then they refer to their concerns . They say t hat 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

they find your behaviour "disturbing and unacceptable" 

and they suggest that it merits further investigation . 

Okay? 

So that was the letter that was referred to in the 

memo from Susan Sloan, which I think coincided with the 

time that you resigned as a foster carer , but you can ' t 

remember the Local Authority having a ny concern s about 

you at the time? 

18 A . I can ' t remember that far back, no . 

19 Q . Okay . I want to ask you to look at o ne other document , 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

please , so this is at ABN- 000002452 . If we can go to 

page 3 of this , just to put it in context , this is 

an earlier document . You ' ll see it ' s Grampian Regional 

Council and it ' s a letter to some senior peopl e , 

including a Patricia Hallett . Was she your link worker , 

can you remember? 
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1 A . Yes . 

2 Q . Again, this is from Susan Sloan, who is the senior 

3 

4 

5 

6 

social worker in the adoption and fostering team and the 

date of this is 23 February 1996 . It ' s referring to you 

and the context is that it ' s speaking about the 

placement of a child cal l ed a ? 

7 A . Yes . 

8 Q . Can you remember that child staying with you? 

9 A . Yes . 

10 Q. I think if we scroll down to the first paragraph --

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

well , the first paragraph says : 

"We ' ve spoke a number of times regarding the above 

and I shared with you the concerns and complaints from 

social workers regarding Mrs Davies . 

"As a result of these, Patricia Hallett , link 

worker , held discussions with Mrs Davies between October 

and December 1995 in order to review her service as 

a foster carer and to consider how she might best be 

used for the future , if indeed it was appropriate for 

her to continue ." 

I t then goes on to talk about the possibility of 

this girl - potentially staying with you for a bit 

l onger . 

24 A . Yes . 

25 Q . Can you remember that that was something that was being 
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1 

2 

3 

discussed? 

A . I don ' t remember that . I do remember that 

of the ones that stayed with me for two years . 

was one 

4 Q . For a longer time, okay . 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

I f we can move on, please , to page 5 , this is 

talking about the review of you as a foster carer and 

it ' s talking about between October and December 1995, so 

this was after ' Jess ' and her brother were with you , and 

there ' s a paragraph beginning : 

"This became imperative following placements in the 

summer which proved unsatisfactory and in relation to 

which an extremel y concerning AFl0 

That ' s a document that the Local Authority have . 

was received 

Then there was this request to take this girl , 

16 - for longer . 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

If we go down to the next paragraph it says : 

"Given the grave concerns expressed by 

Peter MacDonell regarding ' Jess ' and her brother ' s 

placements and the history of some disquiet over the 

years and given your commitment to emergency fostering , 

limited accommodation and observed difficulty in coping 

with and in persevering with difficulties , a thorough 

exploration was clearly necessary ." 

That ' s what the Local Authority are discussing at 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

the time . 

Then it goes on to say what the social worker had 

said about ' Jess ' and her brother ' s placement . It says : 

" The AFl0 ... was fairly damning and suggested that 

you had little understanding of the children ' s needs and 

the basics of good practice ." 

It says : 

" The brother ' s emotional needs were not met , indeed 

the placement was rather damaging to his emotional 

well-being . With regard to ' Jess ' as well , the social 

worker felt that you showed a lack of understanding of 

basic needs with regard to her and her brother ' s need to 

visit their mother in prison and to be allowed to have 

their upset at their separation ." 

Do you have any recollection of ' Jess ' and her 

brother ' s social worker having concern s about your care 

of them? 

18 A . No , I don ' t . 

19 Q . Okay . Can you remember not being supportive of the 

20 children in terms of their need to see their mum? 

2 1 A . I can ' t remember the specifics around that . I know that 

22 

23 

24 

they did go and visit their mum in prison . But 

obviously that wasn ' t my role , I wasn ' t involved in 

that . 

25 Q . Okay . 
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1 LADY SMITH: How did you fee l about that? 

2 A . Sorry? 

3 LADY SMITH : How did you feel about it? 

4 A . About them visiting their mum? 

5 LADY SMITH: In prison . 

6 A . I don ' t think I had real l y any views on that , because 

7 

8 

9 

10 

11 

obviously it ' s important for children to see their 

parents , regardless of what the situation is . I just 

I couldn ' t facilitate taking them to that kind of visit , 

because it was so far away and I obviously had other 

children that I needed to look after . 

12 LADY SMITH: How were they after the prison visits? 

13 A . I -- I -- I really can ' t remember any specifics . 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

I think would have -- the older one would have 

certainly been a lot more upset by it , I think because 

he was a lot more aware of what was going on , and 

I think especially the second time when his mum had had 

her sentence, that they both knew that she was going to 

be away for a long time . But the plan was never that 

they stay with me for that length of time , you know . 

I fe l t that I was supportive of them going . I would 

never have made any issues about them being upset . 

23 LADY SMITH : Thank you . 

24 A . Although that ' s obviously not what they ' re saying . 

25 LADY SMITH : Thank you , Sheila . 
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1 MS INNES : Just finally on this document , if we just scroll 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

down a little, please, and it refers to your view of the 

criticisms that had been made , so your view of the AFl0 

was that it was unfair and you felt angry . Then you see 

it says : 

" She accepted that she had mishandled the summer 

holidays , but felt that it was difficult having five 

children to accommodate with varying activities ." 

Then : 

"Primarily, however , she blamed the fact that the 

placement was unsatisfactory on the fact that it had got 

off to a bad start ... " 

Because for some time you ' d had three teenagers and 

you were concerned about one of them having a bad 

influence on ' Jess ' s ' brother . Okay? So that ' s a note 

that the Local Authority have made about your response 

at the time . 

18 A. Yes . 

19 Q . Do you have any recollection of that? Do you think 

20 

21 

that ' s probably right that that was your view at the 

time? 

22 A . Well , obviously if that ' s what I said , that ' s what my 

23 

24 

view would have been . I can ' t remember t he 

circumstances around that , so I can ' t say any more . 

25 Q . Right , if we leave the document now, please , and just go 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

back to your statement briefl y , if we can look , please, 

at page 32 , paragraph 169, where you ' re referring to the 

allegations that ' Jess ' has made against you , and you 

say that you were so surprised when you read her 

statement that it ' s what her memory is . 

We know that you were convicted of assaulting 

' Jess ', so I was wondering if you could explain why it 

was that you were surprised at what she said in her 

statement . 

10 A. I don ' t think I want to make any comment on that , you 

11 

12 

know , it ' s around my my convicted assault and I don ' t 

want to make any comment about that . 

13 Q. Okay . I was just trying to understand if there were 

14 

15 

things in ' Jess ' s ' statement that you were surprised 

about , and , if so, what those were . 

16 A. From my memory of reading her statemen t , she said she 

17 

18 

19 

was crying all the time . That wasn ' t true . She said 

that I made differences with her and my daughter . 

I don ' t feel that that was true . 

20 Q. Okay . 

2 1 A. There was other things in it , I obviously can ' t remember 

22 

23 

24 

25 

her statement , but I don ' t remember her being thi s 

crying little thing that she has said that she was . 

I know that she was upset some of the time around her 

mum, but I - - my memory of the placement is obviously 
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1 not the same as their memory . 

2 Q . Okay . Why do you think it is that ' Jess ' has said the 

3 things that she ' s said about you? 

4 A . I think she ' s obviously had a very difficult life and 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

I think she wants to blame other people other than her 

mum . 

Her mum was the person who gave her the bad start in 

life , not foster care . Her mum used to take her out 

shopl ifting and hide the things that she shoplifted in 

her buggy . She used to send the older brother out with 

her to go shoplifting . That wasn ' t foster care . That 

was her home life . There was the drug dealing, there 

was the drug use . That has to have a huge effect on 

children in general . And I don ' t think that how her 

life turned out is all to do with her treatment in 

childcare -- in foster care . 

17 Q . Okay . 

18 

19 

20 

2 1 

We know that you have convictions in respect of six 

assaults on six different people . How do you think it 

is that six different people have come forward to say 

that you assaulted them? 

22 A . I don ' t want to comment on that . I ' ve been convicted . 

23 

24 

I' ve served my sentence . I don ' t want to comment on 

that . 

25 MS INNES : Okay . Right , I don ' t have any more questions for 
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1 

2 

you . Thank you , Sheila . 

There are no applications , my Lady . 

3 LADY SMITH : Are there any outstanding applications for 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

questions of Sheila? 

Sheila , that does complete all the questions we have 

for you . 

Thank you very much for providing the statement that 

helps us with more detail than we ' ve discussed today . 

I have read it and that ' s part of your evidence as wel l. 

Thank you for listening so carefully and answering the 

questions that we ' ve been putting to you today . 

I'm sure you ' re very glad to hear that I ' m now able 

to let you go and hopefully u nwind and relax for the 

rest of the day . Thank you very much . 

(The witness withdrew) 

16 LADY SMITH : We can take the lunch break just now, Ms Innes . 

17 

18 

Then after the lunch break we have some read- ins ; is 

that correct? 

19 MS INNES : We have . 

20 LADY SMITH : Yes . 

2 1 MS INNES : A number of read- ins into the afternoon . 

22 LADY SMITH : We ' ll make it as close to 2 o ' clock as we can, 

23 but it may be just s l ightly after that . 

24 MS INNES : Thank you , my Lady . 

25 (1 . 16 pm) 
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1 (The luncheon adjournment) 

2 (2 . 05 pm) 

3 LADY SMITH : Good afternoon . 

4 

5 

Ms Innes , where are we going now? 

' Clair ' ( read) 

6 MS INNES : My Lady , we ' re going to start with a read- in of 

7 

8 

a witness who wishes to remain anonymous and has chosen 

the pseudonym ' Clair '. Her cypher is FPF . 

9 LADY SMITH: Thank you . 

10 MS INNES : ' Clair ' and her husband, who has the pseudonym 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

' Dylan ', were foster carers for Glasgow City Council 

from about 2003 unti l about 2015 . An appl icant with t h e 

pseudonym ' Linda ' was in foster care with ' Clair ' and 

' Dylan ' for a few days in 2008 . ' Linda ' a l so spen t 

a period in foster care with ' Dyl an ' s ' parents from 2004 

to 2008 and another period wi th ' Dylan ' s ' sister , who 

has the pseudonym ' Susan ', and her husband from 2008 to 

early 201 5 . 

Glasgow City Council is the responsible authority . 

' Linda ' s ' statement was read in on Day 329 , 

29 September 2022 . 

' Susan ' gave evidence thi s morning . 

23 LADY SMITH: Thank you very much . 

24 MS INNES : Although all of ' Clair ' s statement is in respect 

25 of her exper ience as a foster carer , I ' m only goi ng to 
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1 read out certain parts of the statement . 

2 LADY SMITH : Thank you . 

3 MS INNES : Turning to the statement which has the reference 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

WIT- 1 - 000000949 : 

"My name is ' Clair ' . I was born in 1980 . I am 

married to ' Dylan ' and we stay in our house in Glasgow 

along with my stepson . We also have our adopted 

daughter and another former foster girl , who is now 21 

and have ful l parental control of . 

Prior to being a foster mother I was employed as 

a home carer looking after the elderly . We were 

instructed by the social work that one of us had to be 

at home at all times and at that time that was me . 

After my time as a foster mother I returned to the 

caring industry and was again working as a home carer 

looking after the elderly . 

When I married my husband, we found out that we 

could not have children of our own . We tried to see if 

we could get IVF but as we had our stepson we did not 

qualify for this . We then discussed the option of 

adoption . 

My husband was a teenager when his family began 

being foster carers and they did this for a number of 

years . Whilst waiting on any adoption we decided that 

fostering would be something that we would be good at . 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

We had a spare room at our first house . 

We contacted Glasgow social work department a n d we 

were introduced to Kathy Coll . She came to the house 

several times over several months . This included 

finding out about our families and our background . We 

also had to attend meetings held at the social work 

offices . The whole process took the best part of a year 

for it to be completed and this was in 2003 . 

To begin with we were looking to do emergency foster 

care and on a short-term and respite basis . We were 

also conscious that my stepson, who was 10 or 11 at the 

time , had to be l ooked after . We asked that any of the 

children we were to look after would be younger than him 

and we were happy to take either boys or girls . At the 

beginning, the social work agreed to do this but as soon 

as the first call came in it had changed . 

I was asked to provide references and I think one of 

them was my former employers that we put forward . 

I think the social work did make contact with those 

references . 

Part of the training process was that the staff 

would have discussions wi th us as to how we might deal 

with some of the issues arising from the children we 

might look after . We would attend the social work 

offices once a week where they would go over different 
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6 
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8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

scenarios . We were also introduced to some foster 

parents who came along to provide assistance with the 

experiences they had dealt with . Many of those 

scenarios I had experienced as a home carer . This part 

of t he process took sever al months . 

We a l so attended courses which were hel d durin g t h e 

day at different hotels . Again we would go over issues 

that some chi ldren would have experienced in thei r 

l ives . I am sure that child protection was one of the 

courses we attended . Those courses were mandatory . We 

were given dates of the different courses and had to 

make arrangements to ensure we attended t h em all . 

I found many of the courses to be quite i n teresting 

and helpful . Listeni ng to some of the other foster 

carers were much more helpful because they had faced 

those issues . Later during my time as a foster mother 

I also gave lectures on some of those courses . Prior to 

my giving lectures I had been told by one of t h e senior 

social workers t hat I should limit some of the con tent 

I would talk about as they did not want people to be 

f righ tened off . I found that I a l ways wan ted to speak 

with the foster paren ts as they were more i nsightful . 

I t was t he same when I spoke . The new foster parents 

came to me with things they wanted to discuss . I do 

think that potential carers should be told more about 
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5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

how to deal with the serious issues that they are likely 

to face . It would give them a better understanding and 

make them better carers . 

One area I don ' t recall many training days about was 

the topic of learning and disability issues . There 

needs to be more emphasis placed on this by social work 

teams . 

I never saw that being a foster parent was a job . 

I saw that I was providing care for someone and was 

happy to have them as part of our family . We spent 

every penny we got from the social work and some of our 

own on the kids . We also treated all the kids we looked 

after the same way we treated our own . 

Our main contact for ourselves when we were foster 

parents was a link worker . That person continually 

changed over the years . They were usually nice when we 

were dealing with them and they were nice with the kids 

when they came to the house . I have a photograph in the 

house with one of the link workers playing with the 

kids . Any issues, we updated our link worker and they 

would tell us that they would take the issue up with 

seniors . There were many times where there would be no 

action taken by the senior staff . 

We did get financial support from the social work . 

The usual money was about £250 every two weeks , per 
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child in our care . The money was paid into our bank 

account . They would also send a slip to our address 

confirming the amount we were being paid and for which 

child it related to . 

Sometimes we would get an emergency fund but that 

was usually when a child first arrived . That fund 

varied but could amount to £100 . Sometimes if it was 

really late at night when a child arrived we would have 

to go to the 24 - hour shops to get some clothes . 

Perhaps once a year we might have been sent a letter 

for the ' Index ' shop . That would be to help provide 

some extra bed linen . We would take that letter to the 

shop and be given pillows, quilts , et cetera, up to the 

value stated on the letter . That was quite helpful but 

if you had a child that had issues with bed-wetting or 

worse then it barely touched the cost we laid out . 

Some of the children we looked after had anger 

issues and they would break some of the furniture or 

cause damage to my car . If that happened we had to pay 

for the replacement or repair . 

I know of carers who are in fostering just for the 

money . They have used the money they receive to pay for 

their mortgages and bought nice houses . They would use 

some of the money for the kids and some of the money 

they paid themselves a wage. I think if people are 
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treating fostering as a job then they might not be 

treating the children as part of the family and not 

giving them enough love and care . 

However they use that money, I think it should be 

exempt from National Insurance and Income Tax purposes 

because inevitabl y we would end up using our own money 

as well . 

The first house we were in when we fostered was 

a three- bedroomed house . At that time we had two girls 

and our son . We thought about being able to provide 

care for more children but we knew we needed a bigger 

house . We then swapped with ' Dylan ' s ' parents and 

bought each other ' s houses so that we had more rooms 

avai l able . We later sold that and moved to another 

house . All the houses were in the same area of Glasgow 

at most a couple of streets apart . This helped when it 

came to schooling as the kids going to school could stay 

there even a l though we moved house . 

In relation to ' Dylan ' s ' parents they stayed very 

close to us . His sister stayed just a couple of streets 

away . 

When I first started seeing ' Dylan ' I got on really 

well with his family . They were good with ' Dylan ' and 

helped him out when he had been a single parent . In the 

beginning I got on really well with ' Dylan ' s ' sister . 
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Our relationship nowadays it is very fragmented and we 

don ' t have much to do with them . Our youngest daughter 

always had a good relationship with her grandparents and 

l iked being with her grandad . 

During the time we were foster parents we looked 

after in excess of 30 children . The maximum children we 

looked after at any given time was probably five or six . 

The ages ranged throughout our time from about 18 months 

old to 12 years old . 

We never fostered any children we were related to 

and we never considered changing the names of any of the 

children we were fostering ." 

Moving on to the next page and paragraph 27 : 

"The first children we looked after were aged 4 and 

10 . This was a girl and an older boy , who was about the 

same age as my stepson . We agreed to it despite our 

requests about younger children . Not only did the 

social work change the age range , they also changed the 

length of stay from short emergency care to long term. 

The older one stayed for five years and the younger one 

around ten years ." 

Moving over the page agai n to paragraph 30 : 

"Other children arrived with similar issues [to my 

adopted daughter] but as I was not the permanent parent 

then I could not get the right help they needed . The 
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social work was always a barricade . They would say they 

were going to get help but nothing ever happened . It 

was different from my daughter as I was her permanent 

carer and they had to hel p me because I just kept 

pushing them . I might have caused the social work some 

problems but her needs were the most important thing . 

Our second daughter arrived i n 2011 , when she was 11 

years old , and we were able to get full parental 

[ I t hink it shoul d say ' rights ' ] after the allegations . 

When the allegations were made against the family the 

social were threatening to take her away from us . We 

were fighting to stop this but felt we were struggling 

to keep her . 

The social work came to the house and they removed 

her clothes and took them to a different house without 

my daughter even being told about it . They called at 

the school and tried to take custody of her from there . 

She refused to go with them . She was about 15 at this 

time . I contacted a solicitor who gave me details of 

a lawyer who specialised in child custody issues . This 

was passed to my daughter and she attended at his office 

for a meeting . At the end of the meeting the lawyer 

made the appl ication to block her being removed from our 

care . 

We all had to appear at a hearing and the panel 

131 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

asked what my daughter wanted from the process . She 

told them that she was happy and wanted to stay with us . 

Our link worker also gave evidence that she was against 

this and wanted her removed into our care . My daughter 

spoke with panel members and made a request for that 

person to be removed as she was not representing her 

interests ." 

Sorry, just reflecting back on the terms of the 

previous sentence, I think there must be typographical 

error in that . 

So the link worker ' s position must have been that 

she wanted the child removed from ' Clair ' and ' Dylan ' 

13 LADY SMITH : Yes . Yes . 

14 MS INNES : -- and the daughter spoke against that and wanted 

15 this person to be removed . 

16 LADY SMITH : It also perhaps is misleading in the third 

17 line; is that right? 

18 MS INNES : Where it ' s referring to the link worker? 

19 LADY SMITH : "Our link worker gave evidence t hat she was 

20 against this 

2 1 MS INNES : Yes . The link worker would be the social worker 

22 f or the foster parents and not for the child. 

23 LADY SMITH : Yes . 

24 MS INNES : The child should have had her own social worker . 

25 I think she goes on in the next paragraph to say: 
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"Another social worker for the child was asked to 

provide evidence on behalf of the Social Services . Sh e 

stated that her senior had instructed her to state that 

she too wanted my daughter removed . She told the panel 

that she completely disagreed with her sen ior and our 

l ink worker and that she thought we would be good for 

our daughter . She had made several unannounced visits 

to the house to check on my daughter and never saw any 

issues . 

The panel came to the decision that she could stay 

with us and we were given a parental rights order until 

she turned 16 . She is now 2 1 and stil l stays with us . 

When she was 18 she came to her own decision about 

wanting to c h ange her name to the same surname that we 

have . It was after the process with the custody hearing 

that the relationship with the social work had broken 

down and we decided we were no longer going to foster 

children ." 

Moving down to paragraph 38 : 

"Through some of the training we were shown some of 

the things t hat we mi ght have to deal with as foster 

paren ts . Some of the kids that we looked after had 

serious i ssues t hat they had e x perienced prior to comi ng 

to our house . 

When the kids arrived we were never shown any 
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records or care plan for them . Although on most 

occasions we were given some details of the children we 

were being asked to look after sometimes this was not 

enough information . 

Sometimes we might have been given access to 

a booklet that had been provided by the Children ' s 

Hearing . That might have supplied us with some 

background of the child . Without all the information it 

is difficult for people to realise how much damage has 

been inflicted on the children . 

In my experience kids being placed in foster care do 

not have a proper care plan. In my work I have seen 

kids with care plans make better improvements as the 

carers have something to work towards . 

The problem with no plan and no information is that 

you never know what the child ' s likes and dislikes a r e . 

You are left to find all of this out for yourself and 

that may take some time . There were times when a health 

visitor called and we might get some information from 

them, especially important such as if they had missed 

some inoculations . Those visits from health worke rs 

were random as she might just be passing and calling in 

to catch up with the young ones . The one we had was 

very helpful . 

We sometimes struggled with the lack of information 
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and support provided . The social work would come out 

with excuses that they were too busy . They were happy 

kids had placements and were no longer their worry . We 

always had the option to refuse a new child if we did 

not want anyone else at that time . 

There was no matching of the children we were 

looking after . Some of the children were a good match 

to our family dynamics . If there was better support 

given for al l, things might have been different . 

Most of the time when we had a new arrival at our 

house then the kids that were already there would take 

the new child to the room to play . That gave my husband 

and I time to have a conversation with the social 

workers dealing with that child ." 

From paragraphs 46 to 56 , ' Clair ' speaks of some of 

the other children she and her husband fostered, so not 

' Linda '. 

From paragraphs 57 to 74 , ' Clair ' covers various 

aspects of daily routine in the household . 

Moving to page 15, paragraph 75 : 

" If any of the kids arrived with their own toys 

et cetera and if it was memory items we would get them 

gift boxes so they could store them and keep them 

separate from the group toys . Each of the children had 

their own chest of drawers and wardrobe so their own 

135 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

clothes could be kept together . 

We also encouraged the children to have a memory 

box . We started this with our own kids and encouraged 

the new kids to do this . This was also part of the 

courses we were on , but I had already started it at 

home . 

I never opened any bank accounts for the foster kids 

but we did have a piggy bank for each of them . We would 

put some money into each of them and encourage them to 

put some change they might have into it . Whenever they 

wanted extra sweets or treats they came to ask if they 

could get some money out of their piggy banks . 

The older kids would give them money each month . 

This woul d be given money for their bus fares when 

needed , lunch money and pocket money . We tried to teach 

them to budget their money . They soon learned that they 

might buy something smaller and cheaper one day and use 

the unused money to give themselves a treat on another 

day . 

Any trips or holidays we did as a family . We have 

gone to Euro Disney on two separate occasions , the first 

time just after my mother had passed away . And on the 

second occasion a new child just arrived a few days 

before we were due to leave . We tried to get the 

tickets changed but we were unable to do so . That 
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children went to another family for respite while we 

were away . We felt bad about that . 

We also had a caravan we kept at Saltcoats . My 

sister- in- law also had a caravan in the same park . She 

tended to have the kids play near to her caravan . Our 

kids were always encouraged to join in with the 

activities organised by the site . Other times they 

would be in the caravan and playing with ' Dylan ' by 

messing about with his hair . Our kids would be able to 

go to the beach during the day and the disco in the 

clubhouse at night. 

Some other foster parents that we knew also had 

a caravan down in Saltcoats and the respective children 

would be able to play and have meals together ." 

From paragraphs 82 to 92 ' Clair ' speaks of schooling 

and issues in r elation to healthcare and bed-wetting . 

Moving to page 18, paragraph 93 : 

"We treated all the kids as part of our family . The 

social work were happy with this aspect of our caring 

but when it came to discipline they rarely agreed . If 

we had to discipline the kids the social work woul d tel l 

us that we were wrong and that we could not use whatever 

measures we instigated . We even had some chil dren tell 

us that they were not accepting any punishment they may 

have deserved and would tell us that their social worker 
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had said they did not have to listen to me in this area . 

If the kids had done anything wrong we might impose 

a punishment where they might be grounded . When it came 

to the younger kids we would use the naughty step . We 

waited until the child had calmed down and then told 

them that they had to stay on the naughty step for 

a short time . We used an egg timer and when that ran 

out they were allowed off it . Grounding was kept for 

the older kids . 

With regard to the girl who had been buying drugs , 

we took her pocket money from her to stop her being able 

to buy the drugs . The social work were not happy with 

this approach and telling us that we could not take her 

money from her . 

All of the foster kids that were with us were 

encouraged to make friends and feel free to bring them 

back to the house . Most made friends but some did not . 

My youngest had a friend who was also fostered . That 

made it easier for them to have sleepovers . If the 

other child was not fostered we would have had to go 

down the route of having police checks carried out 

before any sleepover could take place . Some of the kids 

did not understand about the reasons for checks having 

to be made before any sleepovers could take place and 

some of the parents were not happy about doing this ." 
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On this page moving down to paragraph 100 : 

"The social workers for each of the children were 

supposed to come to the house and visit at least every 

four weeks , but most of them were much longer, usually 

around six to eight weeks . When they visited they would 

chat to me and see how things had been since their last 

visit . They would ask about the house , school and 

anything else they were involved in . Sometimes they 

would go to the kid ' s room where they could have 

a private chat with the children . Other times they 

might take the kids round the corner to McDonald ' s for 

a bite to eat and a chat . 

Our link worker would normally do scheduled visits 

and also carry out unannounced visits . They would check 

on the rooms and maybe see how much food we had in the 

fridge and cupboards . A lot of those unannounced visits 

would be near to mealtimes when it was chaos in the 

house . One of those visits my daughter and I were 

really sick and I had to keep her off school . We were 

both lying on the settee with buckets , tissues and 

blankets near by us . The link worker then complained 

that the house was in a mess , despite seeing us 

obviously sick and unfit to do anything . Other times it 

was never a bother . 

I think the visits for both the kids and carers are 
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needed but t hey should be more frequent . That would 

help pick up anything wrong . 

One of the kids we looked after was getting help 

from one of the charities . I think it may have been Who 

Cares? Scotland . 

I f t here were any looked- after child reviews or 

hearings that the children were required to attend then 

we would be there for them . If ' Dylan ' was working then 

it would just be me . I was not given any advice as to 

what information they would need from me . As soon as he 

came in from his work he was into automatic mode helping 

me with the kids . 

We never kept any records of issues with the 

children . If there were issues I would contact my link 

worker on that day or early the next day . We also 

contacted the child ' s own social worker and report 

whatever happened to them." 

over the page at paragraph 107 : 

" If a relationship broke down between me and one of 

the kids it was very quick before the social workers 

would arrive and remove the child . 

Other kids there were arrangements in place for them 

to build up the relationship with visits between them 

and their natural fami ly . 

This would be the time when the memory book was 
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real l y useful , as it showed what it was like during the 

period they were away from their home and they were 

loved and cared for . We often asked that they would 

send us photographs of their progress at home . 

The social work never had any occasion to call on us 

to make any compl aints about anything to do with the 

kids in our care . Even if I did have a complaint to 

make I am not certain what the procedure that both sides 

should take and this needs to be much clearer to 

carers ." 

Moving on over the page to page 22 , paragraph 112 : 

" I was not aware of any abuse taking place in my 

house or at my father-in-law ' s or sister-in-law ' s 

houses . After being informed of the allegations from 

' Linda ', my oldest daughter made me aware in the past 

that she had been bullied from ' Linda ' . 

I am not aware of anything that my sister-in-law or 

father - in - law may have done as any form of discipline as 

I wasn ' t there enough to see anything take place . 

' Linda ' has given a statement to the Inquiry and she 

says that she was sexual l y abused by my father - in- law . 

I was not aware at all . What we saw when we were around 

my father-in-law was that my mother-in-law did 

everything . He was always out with the football . 

I never saw much of him with the kids . He was nice with 
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the kids and my kids admired him . My son grew up with 

them in their house when ' Dylan ' was a single parent and 

had a great relationship with them . There were never 

any concerns for his safety . 

'Linda ' made disclosures later and refers to another 

girl having made allegations against my father - in- l aw . " 

Just moving to the end of the quoted part , I ' m not 

re-reading the parts of ' Linda ' s ' statement . 

9 LADY SMITH : Yes . 

10 MS INNES : "We got a phone call from the social work . We 
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were told that one of the kids was making allegations 

against my father- in- law . We were asked if we cou l d 

take the two girls into our house . They said it would 

be easier if they came to us , who the girls knew, than 

going to a stranger ' s house . We didn ' t really have the 

space , but as it was just to be a couple of days we 

agreed . We were instructed that there was to be no 

contact between ourselves and either my sister- in- l aw or 

my father-in-law . I am sure it was o n ly a couple of 

days , maybe three days , that they were with us . When 

'Linda ' came to us we found it difficult to talk to her 

as she was really distant . I found I could not take to 

the girl . After a couple of days I was phoned by social 

work and told they could go back to my father-in- law ' s . 

We were never told anything about what the allegations 
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amounted to . 

I don ' t know how it came about that ' Linda ' went to 

stay with my sister-in-law . My husband was not getting 

on with his sister at that stage . I knew that my 

mother- in - law was not looking to do long- term foster 

care because of her age , these kids needed long term and 

I think the reason for them going there was that my 

sister-in-law was a long-term carer . After the 

allegations they were back staying with my mother and 

father-in-law . I think they were back for a couple of 

years with them before they went to my sister-in-law. 

We were told a girl had made allegations after 

arguing with my in-laws about being grounded . We were 

told that she had made a comment along the lines that if 

she was going to be grounded then she would say that my 

father- i n-law had touched her . I was told that it was 

more a case not of him having done anything but that she 

would make t he a llegations if she did not get what she 

wanted . My sister-in-law was the one that phoned the 

social work to report what she was saying . 

' Linda ' says in her statement later when she was 

a teenager ' I think the police and social work asked all 

the other children questions after I gave my statement 

and I think that ' s when it came out that another child 

who was fostered after me had also been abused by him'. 
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Seven years ago when ' Linda ' made the allegations we got 

an unannounced visit from two social workers . They said 

they needed to speak to ' Dylan ' and me . We were told 

that there were now new allegations made against 

someone . We were instructed that there was to be no 

access between the children in our care and anyone else 

in our families . I was aware that my father was 

seriously ill and was upset that we could not see him . 

I t was particularly bad for ' Dylan ' being restricted as 

to when he could visit his own father . They eventually 

told me that there was a serious allegation against my 

father - in - law and it was a strict no contact . No other 

details were given to us except to stress that if we 

broke those restrictions we risked losing all the kids 

in our care . We followed the rul es . It really upset my 

youngest daughter as they could not see their gran dad in 

the six months before he passed away . 

I have been asked if I had any knowledge of 

behaviour or if there were any signs by my father-in-law 

relating to abuse . They never had much contact with my 

kids . At that time we did not have a good relationship 

with my husband ' s family . My daughter often asks why 

she never had sleepovers there . The reason she didn ' t 

wasn ' t because of the allegations , it was just that the 

relationship between us at that time prevented this . 
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I never saw a police officer during the entire 

length of the investigations . We were not given any 

details other than what the link worker was able to tell 

us . The first I knew what it was about was when I saw 

' Linda ' s ' statement . 

We were not see my sister- in- law as ' Linda ' was at 

my sister-in-law ' s at the time she made the allegation . 

If ' Dylan ' needed to see his family I would stay at home 

with the kids so he could visit . 

The last time ' Dylan ' saw his father was the day his 

father died . He had received a phone call from his 

mother saying she had found him lying ill on the kitchen 

floor and she needed help . He went straight there but 

I had to stay home . We tried to stick to the social 

work restrictions but this was something that could not 

be avoided." 

From paragraphs 123 to 130 ' Clair ' refers to various 

allegations made by 'Linda ' against ' Clair ' s 

sister-in-law ' Susan '. These included putting foster 

children outside as punishment , being verbally abusive 

towards 'Linda ' and her sister , making ' Linda ' and 

another girl batter ' Linda ' s ' sister and making a foster 

child eat cigarettes . ' Clair ' s response is that she 

doesn ' t know about these things , wasn ' t there , didn ' t 

hear the verbal abuse and can ' t comment . She says that 
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she rarely saw her sister- in- law interacting with the 

children in her care . She refers to two occasions when 

they were at each other ' s houses , at a Christening and 

a Confirmation or Communion , and there were no issues at 

those times . 

Moving to page 26 and paragraph 131 : 

"' Linda ' adds that my sister-in-law ' drank whisky 

and vodka and would tell us to pour it for her . She 

could drink three- quarters of a bottle of vodka or 

whisky in one night '. I knew she would have a drink at 

a party but I did not know what she did in her home , my 

husband and I are not big drinkers and it is not 

something we ever paid attention to . 

' Linda ' adds again about my sister- in - law that she 

would get really aggressive when drunk . She would get 

really angry and ask you about things and then twist 

what you said so she could shout at you ' ve . I don ' t 

know about that . Any time we saw her at a party it was 

a happy occasion . Everybody was happy and the kids were 

enj oying themselves . It seems what she is talking about 

was within the house and we weren ' t there . 

At paragraphs 133 and 134 ' Clair ' refers to 

allegations made by 'Linda ' against ' Clair ' s ' 

sister-in-law ' Susan ' saying that her family didn ' t want 

her , throwing things and saying that they would be taken 
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to a children ' s unit . ' Clair ' says that she doesn ' t 

know and is not aware of the matters raised . 

Moving to page 27 and paragraph 135 : 

" Another thing ' Linda ' a lleges again about my 

sister- i n-law is in relation to an incident after school 

one day when she was doing her national 5s and she also 

makes an allegation that ' Susan ' didn ' t like her 

studying . Where she talks about my sister-in-law 

stopping her education , my son is really c lever and has 

a masters in chemistry and he would go along to help 

tutor ' Linda '. ' Linda ' asked for the help and I think 

it was to do with maths and chemistry . He went along 

several nights a week helping her . How would my 

sister- in - law allow this if she was preventing ' Linda ' s' 

education? That really confused me . 

In relation to food , ' Linda ' says that she wasn ' t 

fed properly at my sister-in-law ' s . Most mealtimes 

I was at my own house . I did sometimes take my children 

to McDonald ' s on a couple of Fridays a month . We may 

have met them while we were there . I presume my 

sister- in - law was taking ' Linda ' there as a treat as we 

did with our kids . I always saw ' Linda ' as a slim girl , 

her sister was s lightl y bigger built and I always 

presumed that it was ' Linda ' s ' body make-up, being thin . 

' Linda ' makes mention of an entry in her diary , 
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' I a l ways knew I wasn ' t counted as family or remotely 

included'. She never communicated with us or spoke to 

us much . She would even walk past us in the street . 

The other kids would pop into our house . I f ' Linda ' had 

come to us , we would have helped her ." 

Moving over the page to paragraph 139 : 

" In relation to my sister-in-law ' s husband , ' Linda ' 

says that ' he could be the same as his wife when he was 

sober . He would shout a l l the time '. I don ' t know what 

she is talking about . He is a really quiet guy . 

' Linda ' continues about my sister-in-law ' s husband 

saying that ' he was especial l y partial to another of t h e 

foster girls ' and says that ' it was mostly him that 

would go off his head at us if we stood up to that girl 

when she was doing horrible things to us . He was so 

unfair ' . She goes on to say : 

"Even when she hit us , she didn ' t get told off . The 

argument all of us had was that she was old enough to 

know better but we were painted to be pure bullies ' ." 

' Clair ' responds : 

" I am not aware of this , but regarding bullying 

I have discovered in the last couple of days that 

'Linda ' was a bul ly ." 

Moving on to page 29 and paragraph 143 : 

"' Linda ' mentions ' my uncle at least acknowledges 
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that I am in a funk as he calls it . Little does he know 

it ' s much worse than that ' . " 

I think that ' s a quote from ' Linda ' s ' diary . 

" I presume she is meaning my husband . She never 

called him that at any other time ." 

At paragraph 144 ' Clair ' again refers to an entry in 

' Linda ' s ' diary and in response to that she says : 

" We did not really see them that much so I never 

heard or saw anything between them . They would even go 

to have breakfast by themselves and would not invite us . 

That ' s just the way they were ." 

I have to say that I ' m not entirely clear as to whom 

she is referring in that paragraph . 

14 LADY SMITH : No . 

15 MS INNES : Anyway it then goes on to say : 

16 
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"When our children saw her grandad they had a good 

time. My daughter does ask why she was not allowed to 

stay overnigh t but my sister- in- law ' s kids might . 

I think it was because the relationship was not t here . 

It was not us stopping them, it was to do with the 

grandparents . 

' Linda ' says ' at the bells , they made me sit 

on 

Her grandfather , who is ' Clair ' s father-in-law, so 

his knee for a photo '. ' Clair ' says : 
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" I don ' t recall any pictures being taken . 

With regard to my husband, ' Linda ' says ' he was 

really funny too and I liked spending time with him, but 

when you got him angry he was so scary. You didn ' t want 

to get i n his bad books , he was worse than the 

grandparents' . That is not true . He is a gentle giant . 

My daughter fought to stay with us and even got a lawyer 

involved so she could stay with us . She would not do 

that if he was that bad . 

Again she says about my husband ' Nothing happened 

during the few days that they were at our house '. But 

then she goes on to refer to him being brutal in his 

discipline . He is not that kind of person . I don ' t 

know why she is bringing us into this as this was not 

part of her original statement . The police and social 

work would not have left them with us if we were 

involved in her original complaint . 

Another thing she says about my husband was that ' he 

used to make one of their foster girls sit on the stairs 

for hours at a time as a punishment '. We used the 

naughty step, we waited unti l the particular child had 

calmed down . We would then have them sit on the step 

for two minutes . If they had hit one of the other 

children we would ask them if they needed to apologise . 

We took no other acti on . The kids would be too young to 
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understand anything else . ' Linda ' could never have seen 

the naughty step being used when she was there . 

' Linda ' says ' they adopted a girl and she told them 

that one of the wee boys they fostered hit her in the 

face with car keys and he slapped the boy hard for that . 

The boy was real l y young . I didn ' t see this but one of 

the girls told me about it '. There is an element of 

truth in what she is saying . It was during one of the 

school periods and ' Dylan ' was at work . My daughter was 

there . The boy got a key, not a car key, and put it 

into my daughter ' s face threatening to poke her in the 

eye with it . I was in the kitchen . One of the other 

children screamed . I ran in and got hold of the key but 

he had cut her with it . My daughter still has a scar 

from the cut under her eye . My daughter remembers that 

incident and can recall when I telephoned my husband and 

told him what had happened . At the end of this we 

reported it to the social work but I can say that 

' Dylan ' was definitely not there . 

Even after the key incident , people and other kids 

were always asking how my daughter got the cut on her 

face and she would tell them about the boy who did it . 

I t was never any secret . 

With regard to the incident with the key, I phoned 

my link worker and the boy ' s social worker . There was 
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then a referral made to the Notre Dame Centre in 

Glasgow . They saw him for about six sessions . 

If we had any issues with any of the children we 

reported this to our link worker and also to the social 

worker who was looking after the relevant child . 

I f the children had concerns they knew they could 

speak to me . They were also close to my sister and 

still are . They could speak to my brother or my father 

as well . The older ones all had the numbers for social 

work on their phones . 

If what ' Linda ' is saying had actually happened then 

yes it would be abuse . My concern is that she has taken 

an incident which she has no knowledge of and twisted it 

to suit and she has dragged us into it . 

' Linda ' has said in her statement about me and my 

husband that she saw us drag the girl upstairs and force 

her into the shower while she was screaming . I know who 

she is referring to . She was never afraid of the 

shower . She is the girl I have already talked about who 

had a fear of the toilet . I dealt with all the personal 

care for that girl . My husband was not involved, mainly 

because of her being slightly older and he did not bath 

the girls at that time . I can assure you that the 

showers were never an issue . Again, ' Linda ' has 

a little piece of knowledge and has twisted this to suit 
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her . 

I am not aware of any complaints or allegations of 

abuse being made . But there was a girl who came to us 

for a couple of days and she arrived with all her 

clothes which were pink and white . Over the weekend we 

were going to the park and it was all very muddy, I knew 

she was the same size as one of my daughters so I gave 

her a tracksuit she could wear instead . They all had 

fun in all the mud and when we got home we got changed . 

It was a miserable weekend as far as the weather was 

concerned and we were just hanging about in the house, 

playing, but dressed in pyjamas and casuals . When she 

was leaving at the end of the couple of days the social 

work complained that we had not dressed her in her own 

clothes . We were j ust trying to protect them from 

getting all muddy . 

The girl ' s parents made a complaint to the social 

workers about the clothes not being used and they said 

she had coal up her nose . My link worker carried out 

the investigation and came to the house . She checked it 

and confirmed we had nothing in the house which would 

need us to use coal . I explained to the link worker 

that we just did not want her designer clothes getting 

ruined . The link worker told us that she had no issue 

with what we did . 
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'Linda ' fur t her states about ' Dylan ', ' One time at 

Christmas he told me and two other girls to clean the 

bathroom. I used bleach and didn ' t wear gloves and 

didn ' t wear gloves and we got punished for that . Both 

of them took the three of us to a Christmas fair i n 

Glasgow , along with a boy who was a relative of hers . 

Only he was allowed to go on any of the rides . We had 

to just stand and watch and they made comments like , 

"That ' s what you get for being bad", it was horribl e , 

I was so upset the whole time . I think I was about 

eight '." 

' Clair ' responds : 

" I never took ' Linda ' to any Christmas fair . I have 

asked my brother about any fair and he reminded me that 

during the period ' Linda ' was talking about he was in 

a wheelchair . He had been hit by a car in late 2006 and 

his legs were smashed to pieces . He used the chair 

until around 2009 . I n 2009 'Linda ' was eight and my 

brother had a cage with pins in his legs and the 

carnival people would not allow him on the rides . At 

that time I also had our own children and I would not be 

taking other kids without taking my own . My brother 

thinks t he only time I took him to a carnival was before 

I was married , so I would not have known any of the 

kids . 
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None of the children were allowed to use bleach or 

any like product . As far as the cleaning is concerned, 

I had my own way of doing the cleaning and would not let 

anyone e l se do it . 

I have been asked if it is possible that my memory 

has been affected with the passage of time . The exact 

dates and times , that is a possibility . As far as the 

relationship with ' Linda ', that is not true , we never 

had that relationship ." 

At paragraph 163 : 

" I don ' t know why she is bringing it up now . We 

were never part of her original investigations . We did 

everything that our link worker instructed us to do , 

partly because if we didn ' t , they were threatening to 

take our kids away . The effect of that was the kids 

missed out on seeing their grandfather before he died, 

and they struggle with that . No police officer ever 

came to see us and there were no issues with any of our 

kids ." 

At paragraph 165 : 

" I have not made any statement to the police or any 

other organisation . 

I don ' t think the kids were always comfortable 

talking to their social worker about things that are 

going wrong . I think it would be better if they had 
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someone like a befriender that they are more comfortable 

to speak to . They could maybe go out and have a private 

conversation with someone who is not linked to social 

work and would help them . 

I think they need to be looking into more of what 

kids say when they have been abused . I know that what 

' Linda ' is saying against my husband and I is false , but 

if anything else is said they need to look at it . If 

what she says against my father - in- law is found to be 

false , where is the protection for the carers? He died 

of a heart attack and a stroke caused by the stress of 

the allegations . ' Linda ' s ' sister was removed and she 

said that she was upset as she was happy where she was . 

Again , if this is al l found to be untrue , who is 

responsible for all this? I ful ly agree that if any of 

it is true then ' Linda ' needs to be protected, but what 

about all our other kids affected by what she said? 

I have no objection to my witness statement being 

published as part of the evidence to the Inquiry . 

I believe the facts stated in this witness statement are 

true ." 

' Clair ' has signed her statement on 29 March 2022 . 

23 LADY SMITH: Thank you . 

24 MS INNES : Ms Rattray will do the next read-in . 

25 LADY SMITH : Thank you . 
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Ms Rattray, when you ' re ready . 

' Dylan ' (read) 

3 MS RATTRAY : This read-in is of a witness who is anonymous 
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and has the pseudonym ' Dylan ' and the cypher is FLP . 

' Dylan ' s' statement is at WIT- 1 - 000000956 . 

We ' ve already heard about ' Dylan '. ' Dylan ' is 

married to ' Clair ' and they were foster carers for 

Glasgow City Council from about 2003 until 2015 . 

An applicant with the pseudonym ' Linda ' was in foster 

care with ' Clair ' and ' Dylan ' for a few days in 2008 . 

She also spent a period in foster care with ' Dylan ' s ' 

parents from 2004 to 2008 and another period with 

' Dylan ' s ' sister, who has the pseudonym ' Susan ', and her 

husband from 2008 to early 2015 . 

15 LADY SMITH : We heard from ' Susan ' this morning . 

16 MS RATTRAY : We heard f rom ' Susan ' this morning, and 

17 

18 

obviously we have just heard from ' Clair ' in her 

read- in . 

19 LADY SMITH : Yes . Thank you . 

20 MS RATTRAY : As with the previous read-in , whilst the whole 

21 

22 

statement relates to foster care , I will read some parts 

of it and not others . 

23 LADY SMITH : Thank you . 

24 MS RATTRAY : "My name is ' Dylan ' . I was born in 1971. My 

25 contact details are known to the Inquiry . 
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Previously I worked for the council as a joiner but 

I had to quit my job when my wife and I adopted a child 

as that was part of the requirements set out by social 

work . We were told that this was to allow me to spend 

time with our adopted kid . That was about 15 or 16 

years ago . I don ' t know how long I had to stop working 

but two years is in my mind . We were still fostering at 

this time . 

My wife and I applied to become foster carers just 

before we got married, which was about 20 years ago . 

I was brought up with foster kids from when I was 15 

or 16 years old so it seemed natural to become a foster 

carer . I would come home from work and would be handed 

a baby instead of a dinner . I was used to feeding 

a baby first so it made me want to foster kids . It was 

always something that was a nice feeling of achievement 

when you see what they are l ike when they first come 

into the house to when they l eave . It is good to see 

the big difference . 

I don ' t remember clearly the process we had to 

follow when we applied but we went for meetings in 

a social work office and we had to attend a meeting 

a week for maybe three months . I also think we went in 

front of a panel for an interview-type thing . We 

applied to Families for Children in Glasgow but I don ' t 

158 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

remember if we had to apply in writing first . 

I don ' t think we were required to have any 

particular experience or qualifications to become 

a foster carer . 

I think they would have done police checks and 

things like that for both of us . I am quite positive 

they done all that . 

I think it was about a year to a year and a half to 

compl ete the process before we were approved . I coul d 

be wrong but I think it was at least a year . 

After we were approved we did do some training 

courses and I think the l ink worker we had would come 

out and visit the house to check on things every so 

often . I would say every couple of months but I coul d 

be wrong as at that time I would be working . 

I remember we were given some training about child 

abuse but I don ' t remember the other topics covered . 

I would say we didn ' t receive specific training about 

dealing with children who had perhaps been physically or 

sexually abused, neglected, had disabilities or had 

suffered bereavement . My wife had a lot of professional 

childcare experience and had worked with disabled kids 

before we started fostering . My wife had a lot of 

qualifications linked to that work experience . 

I honestly cannot remember what child protection 
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training was given . 

I don ' t think we were given any training about 

disciplining children or managing difficult behaviour . 

Obviously you could speak to the link worker about that 

and they would ask you things . I think at that time 

there was a woman called Supernanny on the TV . She 

would show parents how to deal with difficult behaviour 

and that could help us . I would say we would ask for 

advice if a situation came up . I would say though that 

sometimes when situations did come up it didn ' t mean you 

would get any training . We would always run things past 

social work though . 

We could refuse to take a child , however I would say 

that the social work put it in a way that was a guilt 

trip . They would tell us they just needed the kid 

looked after for a short time but we could have them for 

a year . We had a lot of difficult kids who came to us . 

I don ' t remember if there was any training in the 

different types of foster care but we were emergen cy and 

short term, however we also had kids that were long term 

as well . We ended up having a wide range of different 

types of placement . 

I do know that I had to get time off my work for 

a training course which was over ten weeks . We had to 

go for a full day each week and it was in a building in 
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the centre of Glasgow which wasn ' t a social work office . 

Other than a book we got with each child who came to 

us , I don ' t remember any written guidance that was given 

to us . 

Thinking about things now, I think social work 

shoul d give foster carers a l ot more training . This 

should cover absolutely everything . I say that because 

I think we were underprepared for a lot of the children 

who came to us . I think because of my wife ' s background 

she had a lot of experience but I didn ' t have that kind 

of training . Say for instance a child with any health 

condition, maybe cancer or something , there should be 

training for carers to know how to cope and support the 

child . I don ' t think the training should cover one 

specific thing . It has to be general as well to cover 

things children might have experienced like a recent 

bereavement or abuse . 

We were definitel y not employed as there was no 

salary paid . It was an allowance that was paid . 

I wouldn't class it as being self-employed . I don ' t 

think we had any rights such as an employed person woul d 

have and I didn ' t feel we were working for someone . 

We did get to choose the type of foster care 

arrangement we wanted but it was a weird one because we 

could get an emergency placement , which I am positive 
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was only meant to be for up to three months but which 

lasted a year . My times could be wrong but I thin k 

emergency placements were up to three months , short term 

was from three months to about a year and long term was 

a year plus . It never ever worked that way . We had 

a kid who was with us for about nine years who had come 

in as an emergency . 

We did get a choice of the age range of the children 

as well as the number of kids we would take , but then 

again it never always stuck to that . For instance , the 

girl who ended up staying with us for nine years had 

come to us with her sister who was above the age range 

we had specified. From memory I think we wanted 

children up to the age of ten but I might be wrong . 

I know that we could have said no to social work when 

they asked us to take kids out of the age range we 

wanted but they were emergencies and we would be told 

that they had tried everyone else and we were their last 

hope . It ' s hard to say no when you have this kid who 

needs somewhere to go . It was like emotional blackmail . 

We were allocated a l ink worker for our own support . 

They changed all the time and I couldn ' t even tell you 

any of their names now ." 

Now to paragraph 25 : 

"We treated our role as a profession where we 
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treated the kids like we did our own and took them on 

all our holidays and things like that . We didn ' t 

believe in sending them to respite . I do think that 

fostering should be considered a profession . 

I don' t know if it would be a good idea for foster 

carers to have childcare qual ifications , as the problem 

with this is it would reduce the number of people who 

could become carers . There are a lot of good carers out 

there that don ' t have childcare qualifications . Don ' t 

get me wrong , it might be an idea that after someone 

becomes a carer social work put them through the 

qualifications if they don ' t already have them . 

I wouldn ' t say it should be a requirement to have it 

before becoming a foster carer so it doesn ' t exclude 

anyone . I think by putting them through qualifications 

and maybe stipulating it needs to be done within a year 

of becoming a carer would help get different people into 

fostering . 

If I think of anything that could be changed about 

the foster carers work arrangements I would say 

definite l y qualifications . I think they should have 

something in place to give two weeks a year to give 

foster carers a break and it would be their choice 

whether they take it . You should be given holiday time 

because if it was a proper job you would be given 
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holiday time . That ' s a difficult one as you want to 

treat the k ids as your own family and we chose not to 

have a break without the kids . That was a matter of 

choice for us . 

You got an allowance per kid per week or fortnight 

and I think the amount differed depending on the age of 

the child . I ' m positive the amount was higher the older 

the kid was . I ' m not 100 per cent sure , but I would say 

it was something like a coupl e of hundred pounds 

a fortnight per kid . It was the social work who would 

pay i t and as it was an allowance it wasn ' t taxable . 

I think by t he t ime we were finishing they were trying 

to make it that tax would have to be paid on it . 

The allowance was al l spent on the kids . At 

Christmas they would maybe give you £100 to £150 for 

Christmas presents and the same for their birthday . We 

spent at least twice as much as the social work gave us . 

We would also take t hem on holidays and at one point we 

had a caravan and we would go there every weekend . 

Every single penny got spent on the kids . I think you 

do get carers who spend as little money as possible on 

the kids but it wasn ' t like that with us . 

We weren ' t given any other financial support for 

other things like clothes or toys unless it was 

an emergency placement . When kids arrived they would 
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give you £100 if they came with no clothes at all . 

Until the first payment of allowance you only had that 

£100 and we had kids arrive dressed in these forensic 

suits with just underwear on underneath . We would use 

our own money because there wasn ' t enough to get kids 

fully kitted and feed them until the first pay . 

I didn ' t feel the financial support was adequate . 

I think if you only had one kid it might be , but at one 

point we were up to six kids and that means extra 

finances . We worked it out at one point and the pay was 

something like less than £1 per hour we got . We had 

a lot of kids who would wet the bed a lot and they 

didn ' t give you anything to help with things like that . 

We went through a lot of mattresses and bedding and 

there was no help for that . I do think that if the 

government was to pay foster carers a proper wage they 

would go bust . 

I t was me and my wife who were fostering . My son 

lived at home as well and he would have been 12 or 13 

when we started. 

I think our son came along to a couple of the 

meetings at the start and spoke to social work . He was 

taken away from us so they could tal k to him alone about 

things . 

My son has been brought up around my mum and sister 
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who fostered kids long before us so he was used to 

having foster kids around him . 

When we first started we were living in an area of 

Glasgow then we moved to another house in the same area . 

We t hen moved to another area close by . When all the 

stuff happened with my father being accused of abusing 

a foster kid we moved to another house which was a fair 

bit away . The last move was sort of agreed but i t was 

also forced because of the stuff against my father . 

The first house was four in a block on the ground 

floor . It had three bedrooms so it was one for me and 

my wife , one for my son and one for the foster kid . We 

had two foster kids but it had to be siblings . We had 

a k itchen and living room and there was a back garden . 

We moved to a bigger house , which had a living room, 

kitchen , bedroom and a toilet downstairs . Upstairs had 

three bedrooms and a bathroom. The attic had been 

converted, wh ich gave another bedroom. I don ' t remember 

how many kids we were al l owed in that house . 

I think social work had a ratio for the number of 

kids a foster carer could have but I think that changed 

i f they were desperate . That meant the number of kids 

we could have was not set in stone in any of t h e h ouses 

we stayed in . Kids didn ' t all have their own room and 

sibl i ngs could share and I think we had times where it 
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would be two non- related girls who shared, but it 

wouldn ' t be mixed . You wouldn ' t be allowed to have 

a girl and a boy in the same room . 

The houses were in perfect condition . My wife is 

OCD when it comes to cleaning . Put it this way, social 

workers were in and out all the time and not one of them 

mentioned anything about a dirty house . 

We had heard that a lot of foster carers had got 

money off the social work for extensions and things like 

that and we did ask if we would qualify to extend our 

third house but we didn ' t get anything . 

over the 10- 15 years we fostered I don ' t know 

exactly how many children we have fostered . It is 

definitely over 20 and possibly over 50 . The children 

who came to us were aged from newborn to 17/18 years 

old . We could take boys and girls . I think the most we 

fostered at one time was six , but I could be wrong and 

it might be five . 

We didn ' t know any of the kids before we fostered 

them and none of them were related to us . It was always 

Glasgow City Council who placed kids with us . 

Other than my own kid, who we adopted, I didn ' t 

change any of the foster kids ' names . 

In general for emergency placements the amount of 

notice we got about a foster child coming really 
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depended on where they were at the time . I t was a phone 

call and however long it took them to drive to us . Some 

placements could be ten minutes to an hour ' s notice . 

Other placements could have been as much as a few days , 

but we didn ' t get notice that stretched i n to weeks or 

anything like that . 

I don ' t think that children were matched with foster 

carers . I am under the impression it is just who they 

could get . I am not sure I can say as I don ' t know if 

the social work did try or not . 

When I consider if I think if the other children 

were wel l matched to us it is hard to say but we still 

have one of our foster kids staying with us when she 

fought to make us her legal guardians . 

Sometimes kids would arrange with no information 

given to us , but most of the time I think we were told 

that parents couldn ' t look after them . Other than that 

we didn ' t get a l ot of information . A kid came in 

wearing nappies and we didn ' t know about that until she 

was staying with us . We didn ' t even know if social work 

had tried to find out why she was still in nappies . 

Each child arrived with a book which was either blue 

or red and it had medical things in it . I was working 

so it was mainly my wife who dealt with this . 

When a kid comes in , social work are not allowed to 
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tell you anything about them . They just don ' t tell you 

anything about their history . That was hard to deal 

with . As an example , back in those days , AIDs was a big 

thing and we asked if they were allowed to tell us if 

a kid had it . Social work told us they would not tell 

us that . That didn ' t al l ow us to prepare and also 

prepare our household . They didn ' t go into any depth 

about kids so they would give some minor information but 

not a lot . I n my mind they have to let carers know 

a lot more . 

I don ' t know what preparation was done with the kids 

before they got to us but we didn ' t get any . I t was 

just a phone call . We met all the others when they got 

out the car and came to our front door . Don ' t get me 

wrong, a lot of these kids came in the middle of the 

night , but even with the non-emergency placements we 

didn ' t meet the kid until they arrived to stay . 

I t ' s hard for me to know what a child was thinking 

but I would say most of them settled quite quickly . 

Most of the time all the kids got on with each other . 

My son at that time and even when he was older sat in 

his room like a typical teenager playing video games , if 

you know what I mean . Even now I can ' t get my two 

lassies out of their room . It ' s just an age thing . 

I definitely think there should be a lot more 

169 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

preparation when kids are moving to a new foster 

placement . The new carers should get to know some 

background and what experiences they have had going from 

one care placement to the other . We had one where they 

went f r om one foster carer to us and the phone call we 

got was something like the boy had just hit another wean 

over the head with a spanner and social work were asking 

if we could take him . We were thinking that he had just 

assaulted a kid and they wanted him to move to a house 

with other kids . We agreed to take him on the 

understanding if he assaulted any kid in our house we 

would be call ing them to have him removed . Don ' t get me 

wrong, the wee boy turned out to be an absolutely 

fantastic k id . What we found out was that he was very 

small and the boy he hit had been making fun of him 

about his height . He was only seven or eight and he hit 

the boy because he was being tormented . He was 

an absolutely amazing kid . 

The child we adopted came in as a foster kid first 

with a view to adopt . We already knew she was going up 

for adoption when we took her in as a foster child . 

Timescales aren ' t my best so I am not sure how long she 

was with us before we adopted her . She arrived when she 

was one or two and she is now coming up for 17 . 

I think social work did try to carry out a matching 
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process with us and our adopted kid . They knew she was 

going for adoption so I think it was our link worker who 

thought she was a perfect match for us . Social work 

were aware we were looking to adopt as we had gone 

through these processes as well . 

The only chi l d I met before they came to us was my 

adopted daughter . We went for a wee hour visit ." 

From paragraphs 56 to 86 , ' Dylan ' speaks about the 

daily routine in the househol d . The children had full 

access to the bathrooms and the doors had locks . 

' Dylan ' and ' Clair ' provided clothing from the 

allowance . ' Clair ' did the l aundry . She also did the 

cooking , sometimes making several different meals to 

cater for the children ' s tastes . The children had 

access to toys and books and could take them away when 

they left . Every child got pocket money . 

' Dylan ' and ' Clair ' en j oyed being more active with 

the children outside rather than sitting in t he house . 

They helped the children with their homework and usually 

attended parents ' evenings . 

To paragraph 87 on page 16 : 

" It depended on what the kids done when it came to 

discipline . We tried to follow the methods shown by 

Supernanny. When you went into our house the living 

room and the stai rwell were all in one , as there wasn ' t 
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a hal lway . We could put the kids on the naughty step 

for two minutes , which was the step at the bottom. When 

they came off it we would talk and find out if they 

wanted to apologise for what they had done . We had 

an egg timer we would use to check the time . It was 

usual ly when a kid hit another kid type of behaviour we 

would send them to the naughty step . They would 

apologise and that was it . Most of the time that 

worked . I don ' t think anyone was ever grounded so maybe 

the older kids would be sent to their room to think 

about things and half the time they would come down 

after a wee while apologising for whatever it was . 

It would be either me or my wife who would deal with 

discipline . Whoever had witnessed the behaviour deal t 

with it . We would have times when one kid would say 

another had done something but you can ' t disciplin e if 

you haven ' t witnessed it . That was how it was in our 

eyes . We didn ' t have to discipline the children very 

often . 

Children were never physically punished ever . 

I have never physically done anything to any kid in my 

care . 

There wasn ' t any advice or guidance given to us from 

social work about managing children ' s behaviour . Every 

social worker had a different view of discipline and 
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things like that . 

We didn ' t have to keep any records of any discipline 

we used for the children . 

I think I had a bril l iant relationship with the kids 

who I cared for and we still talk to a lot of them . 

I think I had a good and fun relationship with the kids . 

The way my wife and I behaved is we treated the kids 

as our own , so any holidays we went on were the kids ' 

holidays as well ." 

To paragraph 98 , page 18 : 

" I did try to give emotional support and show 

emotion but a lot of the time the social workers would 

say we weren ' t allowed to . I wouldn ' t have any of the 

kids sitting on my knee or anything like that , but one 

of the wee boys would love to come up and just sit 

beside us on the couch watching cartoons . I was 

brilliant at watching cartoons . He would just love 

that . Some social workers would have an issue with 

this . When we went to the meetings to become a foster 

carer they would tell us we must treat the kids like 

they are one of our own . They drilled that into you but 

then they started tyi ng your hands behind your back 

telling you when you were fostering what you were and 

were not allowed to do . We tried to never be alone with 

a foster child as that was something we were always 
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taught but see if a kid wants to snuggle in watching 

cartoons with other kids there , what ' s wrong with that? 

Some social workers told us we weren ' t allowed to do 

that and some were okay with it . You really didn ' t know 

what was and wasn ' t allowed . I used to play a game 

where I would just lie on the floor and the kids would 

all jump over the top of me . They loved it but I had 

one social worker who asked what would happen if one of 

them was to say I had hit them . I said I could be 

sitting on the couch and someone could say that that 

happened . I told her I don ' t move , they just use me as 

a bouncy castle . 

I would say the relationships with the foster kids 

and my own children were fine . They even went on 

holidays with us , so that says something . My boy was 

there for Euro Disney as well and there were a few 

foster kids there . They all had a ball . 

My wife h ad a fantastic relationship with the foster 

kids . There were actually an awful lot of kids who 

asked if they could call us mum and dad in front of 

people. We would say that it had to go through social 

work , because everything like that had to be approved by 

them . We didn ' t mind at all but some of the parents 

would not want this . 

The foster k i ds were treated the same as our kids , 
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no one treated them differently ." 

Moving to paragraph 109 , page 20 : 

" I think social work should think more about the 

contact kids have with their parents . I think it would 

be good to have set places for the contact . I thin k 

there was a contact centre in Pollokshaws , but having 

the contact in the social work office was not fair on 

the kids . These places are not normally the brightest 

places and are not child friendly . I always thought the 

children would view that building as the place where 

they were removed from their parents . I never ever 

thought that was the greatest of things . I think 

somewhere neutral would have been better . They could 

use an o l d school or something like that and do it up so 

each classroom was used for different things . Maybe one 

room could have the wean ' s social worker and the others 

for visitations ." 

Now to paragraph 112 on page 21 : 

"The social workers for the kids would visit quite 

regularly at our house . They would speak to me and 

would ask me things , like how their behaviour had been , 

how they have been doing in school , any problems and 

just general chit chat . They would also speak to the 

kids without us being there . If you had three or four 

kids you would have three or four social work visits . 
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I don ' t think there was a week that we didn ' t have 

social workers visiting . The kids ' foster carers didn ' t 

speak to our kids . There would be no need to . 

When everything happened with my fa ther , all my kids 

were spoken to by social work . 

Our l ink worker would visit quite often doing 

planned and unplanned visits , we would have chit-chat 

and just asked how things were going . They would ask if 

there was anything t hey could do and if you said they 

would just ignore it anyway . They would ask general 

welfare things , but I don ' t think anyone ever asked me 

or my wife about our welfare . I do t hink they probably 

spoke to us about how things were going and I would say 

we had a couple of really nice link workers but they 

changed quite a bit . Our link worker would speak to the 

foster kids and that was done in private so we wouldn ' t 

know what they said . I will take a guess and say that 

they spoke to the kids in case they wanted to speak 

about something they didn ' t want us to hear . 

There was no one other than social workers who would 

come and speak to the kids . 

I know there is a lot of criticism about social 

work , but I would also say that there were some really 

great social workers . They weren ' t all bad . 

I would say there was no link between our link 
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worker and the child ' s social worker . They are from two 

different sections . The link worker is from an office 

on the south side, whereas the kids ' social workers were 

from all over . They weren ' t even in the same building 

as each other . I did feel there was a bit of 

a disconnect and even when we went for meetings my link 

worker for most of the time kept quiet . I always felt 

there was a lack of communication in the social work and 

that , coupled with different social workers having 

different views on how things should be done , left 

things unclear . As an example , one of our boys got his 

pocket money split up, so that if he had a good night h e 

would get 10 pence and if he went to school the same . 

We were trying to work with him to reward good 

behaviour . It was that kind of thing but it was great 

to see him go to the van and spend his mon ey . The 

following week if he was say 30 pence down you could see 

him thinking that if he actual ly behaves he gets more 

money . We had some social workers saying that that was 

a great idea , but the senior link worker told us we 

weren ' t allowed to take a wean ' s pocket money off him . 

We just have to accept what they said even if other 

social workers [ I think this should read ' didn ' t agree ' ] 

with it . She was a woman who had never had a kid and 

was high up tell i ng people like us , who had lots of 

177 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

experience looking after foster kids , how to do things . 

I ' m not saying I am an expert , but I feel we had valid 

opinions to help look after children . 

The problem with the social work department is that 

if some things get said then you are guilty until you 

prove yoursel f innocent . I think that has to change , 

being automatically guilty no matter what it is or no 

matter how outrageous it is needs to change . It never 

happened to us , but I know a couple of carers that it 

did . Even now I still talk to a lot of carers and it 

has never changed . 

No offence but everything this girl who has made t he 

allegations about me says about us is absolutely crap 

and the more people who pay attention to that , it is 

just going to get worse and worse . 

I think they could have social work visits more 

often , even if it ' s only for five minutes . If they pop 

in when passing and have a cup of tea . They don ' t need 

to make all the visits official , make it look like 

they ' ve just dropped by . That could make things more 

relaxed for the kids . 

We had a foster carers ' review every year . If 

anything had been said about us they would bring it back 

up, even if it had been proved it was a lot of rubbish . 

Reviews for kids all depended on the situation for 
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each kid . If it was an emergency I would say that the 

reviews were more often, short term would be further 

apart and if it was long term then they could maybe be 

once a year . 

We did have an input into the kids ' care plans but 

I would say that social work never listened . I don ' t 

think we ever saw any copies of care plans . 

We would go to Children ' s Hearings at the panel at 

Bell Street , Glasgow . The foster child would be there . 

Each kid went to a panel once a year and we went with 

them . My biggest thing with social workers is when they 

were in a meeting they didn ' t really speak to people at 

a level they could be comfortable with and understand . 

I think some of the kids and their families needed to 

hear it in a more basic level . I have an HNC and other 

qualifications and some of the things they would say in 

meetings would leave me not knowing what they were 

saying . A lot of the arguments with the kids ' parents 

was because they were confused . When they actually put 

it into simpler terms it didn ' t cause the same problems . 

I would be sitting at meetings thinking that if they 

worded things differently they could have avoided near 

ruckuses . I woul d say that there was a whole lot of 

lack of or poor communication ." 

Now to paragraph 128 on page 24 : 
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" I think there needs to be an awful lot more 

communication between social work and foster carers . 

From my understanding I don ' t think things have changed 

that much from the time we fostered . Back then social 

work would come and talk to us and then talk to the kids 

privately . Even if there wasn ' t anything negative said 

they wouldn ' t tell you . I understand if a kid put in 

a complaint about a carer then that is fair dos . I have 

never had a bad compl aint about us . 

We weren't given any written or verbal guidance or 

instruction about keeping written records . We were 

never asked to keep any . Basically any updates we were 

told to give verbally to our link worker . We were not 

told to keep a diary or anything . 

In this day and age everything is done on computers , 

so they could actually do something where they get 

a laptop with a program where everyone adds things onto 

a central database , it could hold records and things 

like that . When you are at your yearly fostering review 

you could be asked about something that happened nine 

months before , which you might have forgotten about . I f 

there was something there, then the carer could sit on 

the l aptop and be abl e to refer to things that had 

happened months ago . The foster carer ' s link worker and 

the kid ' s social worker should have access to this . 
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This would maybe help the communication between all the 

different people involved in the care of a child. It 

would help them work a lot closer ." 

To paragraph 136 on page 26 : 

" I don ' t know if there was a procedure to complain 

about social work or any aspect of a child ' s care . You 

worked for them so if you put in a complaint what 

happens? They force you out the door because they don ' t 

l ike you questioning them . 

We made a verbal complaint to our link worker ' s 

senior following an incident where one of our kids was 

assaulted by a teacher at nursery . Nothing was done and 

that is part of the reason we decided to retire from 

fostering . 

I think you should be able to make a complaint 

without any kickbacks from social work . I don't know 

how you would do it . Whoever the complaint was about 

would find out , even if it was an independent body . For 

example , if I went to an independent body to report the 

senior I complained about for failing to investigate 

an assaul t on one of our children they would have to 

speak to her and she would know where it came from . 

An independent body might make sure the original point 

of the complaint was investigated . They would have to 

do their investigation quickly without the social work 
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knowing ." 

From paragraphs 139 to 148 ' Dylan ' speaks about 

challenges with social workers in respect of other 

foster children . He says that he has no previous 

convictions . He then speaks of a n allegation that 

a nursery teacher had abused a foster child which his 

wife reported and which he says was not investigated. 

I ' m now moving to paragraph 149 on page 29 : 

" If I witnessed any abuse by anybody, no matter who 

it was , I would have reported it . 

I have never been the subject of any complaint of 

abuse ." 

Now to paragraph 153 on page 30 : 

"With the benefit of hindsight I do not believe 

there was anything that was abusive and should have been 

reported when we were fostering . I believe if I saw 

something abusive I would have reported it . 

There was no kid in my care ever abused so no 

reports were ever needed to be made to the police . 

I have never given a statement to anyone about my 

time as a foster carer . I can ' t actually remember if 

the social work asked for a statement about the thing to 

do with my dad, but I don ' t think they did . 

I definitely never gave a statement to the police . 

In relation to allegations of abuse against my 
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father and sister : 

"All of this was meant to have happened 12 years ago 

and all of a sudden it is coming out . Why was it not 

mentioned 12 years ago? The lassie who made the 

allegations about my father was never in my house other 

than for two days and she would actually walk past my 

house and ignore me . 

At the time I wasn ' t aware what the accusations were 

against my father , I just knew it was allegations . 

I never questioned what they were because I thought if 

I had the right to know they would tell us . They would 

probably have tol d us it was none of our business . It 

was just put to us that could she come to us until they 

had done their investigation into the allegations . 

I don ' t know the outcome of that investigation but 

I would guess he was cleared because he was still 

fostering after it . He was never charged . 

I really don ' t know if other people in the family 

knew about the allegations , but I would take a guess if 

it happened in my sister ' s house she would know about 

it . As it was against my dad, my mum would know about 

it . I don ' t know if my brother knows about it . 

I t wasn ' t discussed as a family unit . It ' s not that 

I don ' t love my family but it ' s a weird one . I clash 

heads with them . I have my own way of doing things . 
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I had a close relationship with my family growing up but 

not when I got married . 

I was sent a statement of ' Linda ' [that ' s 

a pseudonym) by the I nquiry but I haven ' t read it all , 

my wife has . Some of it is just too difficult to read . 

The things my dad was meant to have done just made me 

feel sick . I just couldn ' t read it . I am aware there 

are allegations made about my sister and if I had 

witnessed any of these I woul d have reported her to 

social work . I wasn ' t aware of my sister doing the 

things said in the statement . I wasn ' t that often in 

her house . We had our caravan for four years and 

I think my mother and sister must have been in it 

a couple of times . They had a caravan at the same park . 

This is where it really annoys me because everyone 

thinks I must have known something was going on but 

I wasn ' t in their houses very often . Usually if I was 

in my mum and dad ' s house they needed something fixed in 

their house and I could do joinery . 

' Linda ' has said ' I already wore a bikini and had 

been in the hot tub and the foster father had made 

an inappropriate comment to me '. I don ' t know anything 

about an inappropriate comment . I have never witnessed 

any inappropriate comment from anyone in my family . 

I barely knew the wee girl who ' s made these allegations . 
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I had her in my house for two days and other than that 

she was never in my house and she was never in my log 

cabin . 

I feel that we were victimised by social work in 

linking us to my dad and tarring us with the same brush . 

We abided by absolutely everything that the social 

worker put down to us . Social work asked us if we 

believed the allegati ons and I said I didn ' t know as 

I never saw it . Anything that has been said about my 

dad I can ' t comment on but no offence , the amount of 

lies she has made up about me , I am more inclined to 

stick by my dad now . I am not saying this as if h e ' s 

guilty, but I never saw anything . I told social work 

that if I had witnessed anything I would have dealt with 

it and handed him to the police . I told social work if 

I had seen anything , whether it was my dad, mum, sister 

and even my own kid hurting a child, I would have 

reported it . I wouldn ' t care who it was , I would tell 

social work . Kids come first . 

One of my daughters told social work she was lucky 

if she saw my dad three or four times . That ' s it . We 

had our own life . 

Don ' t get me wrong , with the physical stuff that was 

wrong, with my dad the stuff that she is saying is 

phys i cally impossible in my eyes but I wasn ' t there and 
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I never saw anything so I don ' t know . In my heart I am 

hoping that it never happened, but in another sense 

I hope someone wouldn ' t make it up . You do get girls 

that do that as well . It ' s not that this broke up my 

family but it did take its toll . 

The biggest thing in my head is the lassie who made 

the allegations against my father , and now about me , was 

in my mother and father ' s house when all this happened , 

so why would she fight to stay in the fami l y . She 

fought to move to my sister ' s so she would still have 

contact with somebody who had done all that to her . 

That I don ' t understand . No offence , but if all of that 

had happened to you , would you not want away from it? 

All I can say to the I nquiry is any allegations 

against my father , if I had witnessed it , I would have 

leathered him. I would have ended up doing time , but 

I would have reported him to the social work as well . 

Anything like that , I don ' t agree with child abuse so 

I don ' t care , I would report it no matter who it was . 

Even if I hadn ' t witnessed it but heard about it , 

I would have phoned social work as I would have wanted 

i t investigated ." 

Now to paragraph 168 on page 34 : 

" I didn ' t know the girl who ' s made the allegations 

that well . Other than the two days she spent in my 
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house everything in that statement about me is a lot of 

rubbish . 

We never had any conversations with my mum or sister 

about the girl who has made the allegations when she was 

living with them . It was just that I never saw them 

that often and if I did it was maybe for half an hour or 

something . 

The girl who has made the allegations has made out 

l ike she was in our house a l ot and she wasn ' t . She 

made an accusation against my dad although another girl 

who was fostered by my sister had made accusations 

against him . It coul d have been because of the other 

girl ' s allegations that social work removed her from my 

parents ' house . I am just not really sure . Socia l work 

wanted somewhere for her and the other girl to go for 

a couple of days until they did an investigation . That 

was it . We looked after them and then they went back . 

I could be wrong but I think the girl who made the 

statement the Inquiry sent me went back to my mum and 

dad ' s . I didn ' t think she went to my sister ' s until 

quite a bit after then . I can ' t remember if they were 

two sisters or if it was the one who made the allegation 

and an o l der girl. 

She was never given any sanction or punishment when 

she stayed at our house . I never abused her . I have 

187 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

never laid a finger on any kid . 

' Linda ' has said in her statement , ' Nothing happen ed 

in those few days we were at ' Dylan ' s ' but we used to 

visit him at times and he could be really brutal with 

his discipline , if you did one tin y thing wrong he could 

make a big thing of it '. Nonsense , absolute nonsense . 

She never visited our house . 

It is not possible that the passage of time has 

affected my recol lection . I don ' t know why she is 

saying this . I can only say she is telling lies . If 

what she said had happened, I do accept that this would 

be abuse . 

She has also said, ' He used to make a foster girl 

sit on the stairs for hours at a time as a punishment '. 

That never happened . That girl was a good wean who we 

fostered . 

It is not possible the passage of time has affected 

my recollection . I don ' t know why this girl is saying 

this . She is making it up . If a child was treated i n 

that way, I do accept it would be abuse . 

She has also alleged , ' Another girl who was fostered 

by ' Dylan ' and ' Clair ' was really afraid of the shower, 

' Dylan ' and ' Clair ' dragged her upstairs and forced her 

into the shower , she was screaming '. One thing, she 

wasn ' t scared of the shower . This was a wee girl who 
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was scared of the toilet pan , not the shower . She went 

and showered with absolutely no problem at all . That 

never happened . Another fact which was noted by social 

work is that I never deal t with that child because of 

her age . She was not scared of the shower and she would 

take a shower as many times as she wanted . I am going 

to take a guess that this girl who says this is meant to 

have witnessed this , but she was never in my house when 

that chi l d was there . I don ' t think that child was 

there at that time . At the very top of her statement at 

this part she said, ' Nothing happened during those few 

days ' , so she has already stated that in those few days 

she was in my house nothing happened . So it couldn ' t 

have been at the time she was at my house . So she ' s 

contradicted herself . It is just gutting that someone 

would make this up . 

I don ' t know why she is saying this . I can only say 

she is telling lies . I don ' t know if it is because she 

can ' t get back at my dad so she is just trying to start 

on other people in the family . I don ' t know why she 

would make this up . I f a chil d was treated in that way 

I do accept that would be abuse . 

She also said, '' Dylan ' and ' Clair ' adopted a girl 

who told them that one of the wee boys they adopted hit 

her in the face with car keys . And ' Dylan ' slapped the 
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boy hard for that . The boy was really young . I didn ' t 

see this , but a foster girl told me about it '. I wasn ' t 

even in the house, I was out working . Another foster 

child was in the house when that happened so that didn ' t 

happen like that . What happened was that the boy did 

hit my kid but it wasn ' t a car key and what I was told 

is that she had a wee tiny dent with a toaty bleed from 

it . That was it . My kid told everyone that it was the 

boy but no one witnessed it . It could have been 

an accident , so you can ' t do anything about that . That 

was reported to social work as well and they were in the 

house all the time visiting . No offence , but if I had 

slapped a wean it is going to be noticeable . It wasn ' t 

unti l I got home from work that I found out about this 

and the boy was in his bed by then . 

I can only think that she is saying these thin gs to 

try and get at the family because she canny get my dad . 

I f a child was treated in that way, I do accept that 

this would be abuse . 

She has also alleged , '' Dylan ' told me , a foster 

girl and my sister to clean the bathroom around 

Christmas one time . I used bleach and didn ' t wear 

gloves and we got punished for that . ' Dylan ' and 

' Clair ' took the three of us to a Christmas fair in 

Glasgow , along with a boy who was a relative of ' Clair ', 
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but only the boy was allowed to go on any of the rides . 

We had to just stand and watch and they made comments 

like, "That ' s what you get for being bad", it was 

horrible , I was so upset the whole time . I think I was 

about eight '. Under no circumstances was she ever in my 

house around Christmas and under no circumstances did 

she ever clean my bathroom . As for my wife ' s relative 

being at a carnival at that time , he was in a wheelchair 

with a leg break and he had a big metal thing around his 

leg for four years during that time . He was never at 

a Christmas fair because he wouldn ' t be allowed on any 

of the rides . She is saying that I took a foster girl , 

her sister and ' Linda ' to a Christmas fair with my 

wife ' s relative and I have left my own son and daughter 

in the house? The girl was a kid we fostered and 

' Linda ' and her sister had come to our house for two 

days when social work asked us to take them, but that 

was not at Christmas time . I don ' t think I have ever 

been to a Christmas fair . She never spent any time with 

us socially and my wife ' s relative was in a wheelchair 

from 2006 to 2009, then l imited from 2009 to 2014 due to 

his injury. That will all be on record . What she 

alleges never happened . There is no way I was going to 

take three kids and leave my own two kids in the house 

if I was going to a Christmas fair . If I ever took any 
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kids to a fair every one of them would be allowed on the 

rides because I don ' t want to be on them as I am scared 

of heights . 

I don ' t know why she is saying this , but she is 

making everything up and that is why I am thinking other 

stuff is made up . I don ' t understand why she has made 

all this up and I am hurt that all of this has been said 

about us . It doesn ' t matter what it is , I can ' t stand 

to read about things happening to kids . I t just turns 

my stomach . 

If a child was treated in that way, I accept that it 

would be abuse . 

There are some answers I will never find out about 

why she has made these t hings up . Maybe she feels with 

my dad dying , if it did happen , she will never get her 

justice, but if it didn ' t , I just don ' t kn ow . 

I also think that it is interesting that everyone 

she says in her statement that were backing her up now 

don ' t want to have anything to do with her . That is 

what she says in the statement . 

The hardest part of fos tering was not the kids but 

social work . There has to be better communication 

between all social workers and also between social 

workers and foster carers . If kids come with certain 

illnesses they have to inform the foster carers . I also 
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mean mental illnesses , because these are important too . 

The way I feel right at this moment is that there 

should be more done to protect foster carers from these 

allegations . There has to be a lot more protection . 

Don ' t get me wrong , I do think changes can be made to 

protect kids . 

Carers have to have it drummed into their heads that 

there has to be two of them around kids at the same time 

all the time . 

I know it is difficult but there needs to be better 

matching for kids and foster carers . I know in certain 

circumstances it is hard for them to do it , but they 

have to have some better system even for emergency 

placements . 

There needs to be more training which would include 

childcare training such as SVQ level 3 or something like 

that , but do that while they are foster carers . 

I think when allegations have been made don ' t tar 

other people with the same brush , even if they are 

related to them . My wife and I were crucified for 

something that had nothing to do with us or connected to 

our house . 

I suffered for years after my father passed away and 

I was on medication for that as well . My contact with 

the Inquiry has brought it all back and I have not been 
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sleeping as much since it all started . I just feel as 

if this Inquiry isn ' t taking mental health , which I know 

the Scottish Government pride themselves in , into 

consideration . I feel the Inquiry considers itself more 

important than my mental health . It was basically that 

this was voluntary but if you say no they will go to 

Lady Smith and she can make me do it . That ' s not 

voluntary then , especially when I do have a lot of 

things that have been brought back up with that contact . 

I was starting to get over things and it is all coming 

back . Don ' t get me wrong, if there ' s anything I can do 

that can stop abuse of children then 100 per cent 

I would want to help . The things to do with my father 

brought a lot of things back and affected my mental 

health . Even our kids know that something is going on . 

They don ' t know what , but the impact on us means there 

is an impact on them . I struggle to understand why all 

of this wasn ' t said at the time and suddenly comes out 

six or seven years later . Even if she found it 

difficult at the time to talk about the stuff my dad was 

meant to have done to her, why didn ' t she speak out 

about the stuff I was meant to have done? I don ' t 

understand why she would fight to live with my sister 

and maybe it is just me being a guy but I would have 

thought she would have wanted as far away as possible 
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from that family . 

I have no objection to my witness statemen t being 

published as part of the evidence to the Inquiry . 

I be l ieve the facts stated in this witness statement are 

true ." 

' Dylan ' signed his statement on 5 April 2022 . 

7 LADY SMITH : Thank you very much . 

8 We haven ' t had a break . 

9 MS RATTRAY : We haven ' t had a break, no . 

10 LADY SMITH : Were you hoping to fit in any other read-ins 

11 this afternoon or should we just stop there? 

12 MS RATTRAY : Probably not, because the nex t one , the s horter 

13 one , would take 20 to 25 minutes plus records . 

14 LADY SMITH: Too much . 

15 MS RATTRAY : If we factor in a break , absolutely not . 

16 LADY SMITH : Very well . It i s Friday and we have managed to 

17 

18 

19 

20 

cover a lot of evidence this week . I think we will stop 

now unti l Tuesday morning . 

Can you give me a summary of what we ' re expecting to 

happen on Tuesday? 

2 1 MS RATTRAY : We are expecting to have three oral witnesses 

22 on Tuesday --

23 LADY SMITH : Very well. 

24 MS RATTRAY : -- and , if time allows , further read- ins . 

25 LADY SMITH : Thank you very much . 
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Until Tuesday morning, 10 o ' clock, thank you all 

very much and I hope you have a good weekend . I think 

3 the foul winds are dropping possibly to only 20 miles 

4 an hour by late afternoon, so stay in rather than go out 

5 until then . 

6 Thank you , I ' ll rise now . 

7 (3 . 38 pm) 
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(The Inquiry adjourned until 10 . 00 am on 

Tuesday, 4 October 2022) 
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